
رئیس شورای مرکزی ائتلاف اصولگرایان با تاکید بر اینکه 
باهرگونه سهم خواهی در انتخابات مخالفیم، گفت: برخی به 
دنبال سهم خواهی در انتخابات هستند و بیش از سهمشان 

می خواهند.

آیت الله موحدی کرمانی در دیدار با علی کیهانیان دبیرکل 
جمعیت حامیان انقلاب اسلامی و حجت الاسلام حسینی 
منتظر، دبیرکل جمعیت انسجام اسلامی گفت: خدا را شکر می 

کنیم که گروه های اصولگرا در کشور زیاد هستند و ...

 در پی به شهادت رساندن شیخ باقرالنمر توسط آل سعود و بالا گرفتن احساسات مسلمانان جهان نسبت به این اقدام به 
خصوص شدت واکنش برخی هموطنان مان در برابر سفارت عربستان، این کشور روابط دیپلماتیک خود با ایران را قطع کرد.

در حالی که ایران تاکید کرده است، »حفاظت از جان و مال همه کسانی که در خاک جمهوری اسلامی هستند علاوه بر 
یک تکلیف قانونی یک امر شرعی است و در مورد نمایندگی های سیاسی کشورهای دیگر در تهران نیز بنابر تکلیف قانونی و 
آموزش های شرعی ما آمادگی کامل برای تامین امنیت آن ها را داریم و آنچه که برای سفارت عربستان در تهران رخ داد نباید 

برای سایر نمایندگی های خارجی در ایران دغدغه و نگرانی ایجاد کند.«...
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با توجه به بیانیه صداوسیما در توجیه پخش نشدن 
مصاحبه عادل فردوسی پور با محمدجواد ظریف در برنامه 
نود، یک منبع آکاه در دولت گفت: از این به بعد وزرا و 
معاونان آنها، تنها با درخواست رییس و معاونان صداوسیما 

به برنامه های این سازمان خواهند رفت.
دکتر  مصاحبه  نشدن  پخش  توجیه  در  صداوسیما 
ظریف از برنامه نود طی بیانیه ای اعلام کرد: »گفت وگو و 
مصاحبه با رجل سیاسی، مذهبی و شخصیت های مختلف 
برنامه  عوامل  یا  تهیه کننده  شخصی  نظر  و  میل  تابع 
نمی باشد. درصورتی که شبکه ای قصد انجام مصاحبه با 
این  افراد را داشته باشد، مسئولان شبکه از مصاحبه شونده 
به طور رسمی دعوت بعمل می آورند تا مصاحبه انجام شود 

و این روالی است که در همه رسانه ها مرسوم است.«...

بافت شهری  اینکه  بیان  با  امینی  ابراهیم  الله  آیت 
نامتوازن و نامنظم قم شایسته جایگاه این شهر نیست، 
اظهار کرد: ساخت و سازها در قم باید طبق نقشه جامع 

مدیریت شهری صورت پذیرد.
آیت الله امینی در دیدار استاندار قم طی سخنانی 
استان  عالی  مقام  عنوان  به  استاندار  نقش  به  اشاره  با 
اظهار کرد: کارهایی که شهردار و دیگر مدیران انجام می 
دهند بایستی تحت نظر این شخص باشد. وی مسئولیت 
استاندار را بسیار سنگین و دارای جامعیت دانست و افزود: 
اگر ادارات و دستگاه های اجرایی خلاف کنند استاندار 

بایستی پاسخگو باشد...

عدم پخش مصاحبه ظریف کار دست صداوسیما داد

حضور وزرا در 
جام جم فقط با درخواست 

رسمی سرافراز

دردیدار با استاندارقم مطرح شد:

 انتقاد آیت الله امینی از 
بافت شهری نامتوازن قم

عربستان، بحرین، سودان و امارات روابط دیپلماتیک با ایران را قطع کردند

فرافکنی  عربستان
واکنش شیخ نشین ها

اظهار نظر سخنگوی کمیسیون قضایی مجلس و بیانیه سازمان حج

حج تمتع لغو می شود؟

شهر جعفریه 96 بار دچار زمین لرزه شده است

جعفریه روی خط زلزله
قم ششمین شهر جذاب برای بیکاران!

آیت الله موحدی کرمانی:

فعلا نمی شود تندروها را 
از اصولگرایی کنار گذاشت
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معاون اول رئیس جمهوری به سران سعودی نصیحت کرد تا دست از خرابکاری بردارند و گفت: این 
شما هستید که از قطع رابطه با ایران ضرر می کنید، ایران کشور بزرگی است و با بزرگ باید با بزرگی 

رفتار کرد. 
 اسحاق جهانگیری روز دوشنبه در مراسم سی امین سال معرفی نمونه های بخش کشاورزی این 
مطلب را بیان کرد.  معاون اول رئیس جمهوری در واکنش به اقدام عربستان در قطع روابط دیپلماتیک 
با ایران خطاب به سران سعودی، گفت: از کارهای عجولانه و بی منطق دست بردارید. جهانگیری با بیان 
اینکه ایران کشور قدرتمند و بزرگی است و تاریخ تمدن و بزرگ ایران برای کشورهای منطقه روشن 

است، گفت: به سران سعودی نصیحت می کنم از این کارهای خرابکاری و کارهای عجولانه، بی منطق، 
احساسی و به دور از مدیریت خود دست بردارند. وی تاکید کرد که اگر بزرگی با خویشتنداری با شما رفتار 
می کند، شما هم باید این رفتار را یاد بگیرید.معاون اول رئیس جمهوری به اقدامات و سیاست های سال 
های اخیر عربستان در منطقه اشاره کرد و افزود: ببینید طی چند سال اخیر چه آشوب هایی در منطقه 
ایجاد کرده اید؛ آن کارتان در راه اندازی گروه های تروریستی جز به هم ریختن منطقه و به آشوب کشیدن 
دارایی های مردم سوریه، عراق و جاهای دیگر چه نتیجه ای به همراه داشته است؟ جهانگیری ادامه داد: 

اقدام شما در یمن جز نابود کردن مردم مسلمان یمن و زیرساخت های این کشور و...

اسحاق جهانگیری: 

ایران از قطع رابطه عربستان ضرر نمی کند 

8

روزنامه

رهبر معظم انقلاب در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور:

حق نامزد انتخابات جزء حق الناس است
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سرمقاله :  حسن بختیاری زاده

ماهها  از  پس  عربستان 
كشمكش، مناسبات دیپلماتیك 
این  كرد.  قطع  ایران  با  را  خود 
نوشتار به كوتاهی به زمینه های 
ریاض  و  تهران  روابط  در  تنش 
و  پردازد  می  آن  پیامدهای  و 
ملاحظاتی را درباره رفتار بایسته 

ایران مطرح می كند...

گــرد بــاد 
در شبـه جزیره
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گردباد در شبه جزیره
عربستان پس از ماهها كشمكش، مناسبات دیپلماتیك 
خود را با ایران قطع كرد. این نوشتار به كوتاهی به زمینه های 
تنش در روابط تهران و ریاض و پیامدهای آن می پردازد و 

ملاحظاتی را درباره رفتار بایسته ایران مطرح می كند.
1-افزایش تنش در روابط ایران و عربستان به پیوستاری 

از رویدادهای منطقه ای و تحولات ساخت قدرت در ریاض، بازمی گردد. سقوط صدام 
و قدرت یابی افراد و جریانهای نزدیك به ایران در عراق، زنگ خطر را در ریاض به صدا 
درآورد. عربستان از آن پس كوشید در برابر نفوذ فزاینده منطقه ای ایران، اقداماتی را سامان 
دهد. حمایت از مخالفان حزب ا...و تلاش برای نابودی آن، فشار بر سوریه برای جدایی از 
جمهوری اسلامی-كه اكنون به حمایت از مخالفان مسلح اسد و تلاش برای سرنگونی او 
انجامیده است-ایجاد اخلال در مذاكرات هسته ای با هدف تشدید انزوای جمهوری اسلامی 
و محدوسازی اقتصادی، سیاسی و نظامی ایران و سرانجام حمله به یمن را می توان مهم 
ترین اجزای منظومه اقدامات ریاض برای تقابل با تهران دانست؛ اما عربستان در تحقق هیچ 
یك از این اهداف، موفق نبوده است. حزب ا...نیرویی تعیین كننده در معادلات داخلی لبنان 
است، اسد همچنان در قدرت حضور دارد، تهاجم نظامی به یمن، به سبب پیامدهای فاجعه 
بار انسانی تنها سبب بدنامی ریاض شده است و ایران و 6 دولت درباره موضوع هسته ای 
به توافق رسیده اند. با این وجود، اقدامات عربستان به افزایش تنش تهران و ریاض منجر 
شده است. افزایش تنش میان دو طرف به علاوه به جابه جایی قدرت در عربستان و قدرت 
یابی حاكمانی تازه كار بازمی گردد. حاكمان جدید عربستان، بیش از آنكه به ایجاد فضای 
سازنده در مناسبات با ایران بیندیشند، به تقابل روی آورده و حتی به شكلی آگاهانه می 
كوشند تهران را تحریك كنند. اعدام شیخ نمر در این چارچوب قابل تحلیل است. باید به این 
نكته اشاره كرد كه سركوب مخالفان سیاسی و اقلیتهای مذهبی، نقض آشكار قواعد بین 
المللی و برخلاف سیره پیامبر بزرگ اسلام است. اعدام رهبران مخالفان نیز، آنگاه كه خارج 
از چارچوب هنجارهای پذیرفته شده حقوقی صورت پذیرد، جنایتی آشكار است. اعدام شیخ 

نمر از این رو نقض احكام اسلامی، قواعد بین المللی و اقدامی جنایت آمیز است
2-منطقه خاورمیانه اكنون گرفتار منازعاتی قدیمی و نوظهور است. تنش میان دو قدرت 
منطقه، به نفع گروههای تروریستی است. به ویژه آنكه مبارزه با گروههای تروریستی بدون 
هم افزایی دولتهای منطقه، به نتیجه نخواهد رسید. به علاوه ایران و عربستان از توانایی 
شكل دهی به ائتلافهای منطقه ای، برخوردارند و تقابل میان آنها به صف بندی های تضاد 
آمیز منطقه ای منجر خواهد شد. افزون بر این، دشمنی میان ایران و عربستان سبب خواهد 
شد دو طرف، بخشی از منابع  خود را برای مهار طرف مقابل و خنثی سازی اقدامات آن، به 

كار گیرند و نتوانند از این منابع برای توسعه داخلی خود استفاده كنند.
3-مسئولان نظام و دولت جمهوری اسلامی، در شرایط كنونی از تجربه كافی برای 
مدیریت مناسبات با عربستان برخوردارند. تهران هیچ گاه به دنبال افزایش تنش با ریاض 
نبوده است و از انتقال سطح اختلاف از رقابت به دشمنی استقبال نمی كند. با این وجود 
ایران از توان لازم برای تحقق اهداف و منافع ملی خود برخوردار است. نكته دیگر آنكه نباید 
در این عرصه در تله اقدامات تحریك آمیز طرف مقابل گرفتار شد. حمله نابخردانه به سفارت 
عربستان، نشانگر خودسری و بی تدبیری گروهی اندك است كه بدون شناخت پیچیدگی 
های شطرنج سیاست، فقط زور بازو نشان می دهند. این گروهها در عرصه داخلی نیز، بدون 
آنكه حد و مرزی بشناسند، همچون گردنه گیران به تاریخ پیوسته، نفس كش می طلبند. 
اگر  این عده مهار نشوند، این پیام را به دنیای خارج منتقل می كنند كه هر دولتی با ایران 
دچار اختلاف شد، باید منتظر باشد نمایندگی های دیپلماتیك آن در ایران مورد حمله قرار 
گیرد. اگر عوامل حمله به سفارت بریتانیا و آن نماینده دلواپس حاضر در صحنه، سیاست 
می شدند، امروز بازیگران منطق گریز، قسمت دیگری از سریال خود را بازی نمی كردند. 
سكوت تایید آمیز و گذشت و نادیده گیری امروز سبب خواهد شد، این عده باز هم در 
مناسبات خارجی تنش آفرینی كنند و بدخواهان را در موضع طلبكار قرار دهند. همچنان 
كه امروز عربستان، جسورانه طلبكار شده است. نظام اسلامی برای مدیریت مناسبات خود با 
دیگران و پاسخ دهی به دشمنان، از امكانات لازم برخوردار است و هیچ نیازی به ماجراجویی 

های  زحمت آفرین عده ای منطق گریز ندارد.
هرچند عربستان از قدرتهای مهم منظقه است اما باید این واقعیت را بپذیرد كه ایران، 
قدرتی تثبیت شده و دارای نفوذ است و تقابل با تهران نمی تواند منافع بلند مدت ریاض 
را تامین كند. اگر حاكمان عربستان همچنان در گردباد وهم و غرور، سرگردان باشند و در 
مسیر اشتباه دشمنی با ایران گام بردارند، نه تنها خود آسیب خواهند دید بلكه به امنیت 
منطقه نیز لطمه خواهند زد. همچنان كه عربستان را باید به سبب رویكردها و اقدامات 
مخرب آن در سوریه، عراق، یمن و لبنان مسئول گسترش تروریسم در منطقه دانست. 
جمهوری اسلامی نیز در پرتو تجربه مسئولان در حوزه سیاست خارجی، هوشمندانه 
مناسبات خود را با عربستان مدیریت خواهد كرد. خویشتن داری، ابتكار راهكارهایی 
منصفانه برای حل مسالمت آمیز اختلافات با عربستان با مشاركت میانجی گران منطقه ای 
و مهار و مجازات عبرت آمیز تنش آفرینان داخلی و نقض كنندگان مصالح ملی، عناصر مهم 

سیاست هوشمندانه ایران در برابر عربستان است.

آیت الله مکارم شیرازی: 

تعرض به سفارت عربستان اقدامی ناپسند بود 
آیت الله ناصر مكارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: جریان شهادت شیخ نمر چیزی 
نیست كه به فراموشی سپرده شود، امیدواریم خدای متعال ریشه كسانی كه سعی در 

تضعیف اسلام و قرآن دارند را بركند. 
وی روز دوشنبه درابتدای درس خارج خود در مسجد اعظم قم با بیان این كه سعودی 
ها در سیاست ها و اهداف شومی كه در منطقه دارند شكست خورده اند و می خواهند 
انتقام بگیرند، یادآورشد: آنها بدانند با بمباران یمن به جایی نخواهند رسید؛ اینها انتقام 
شكست در سوریه، یمن و عراق را می خواهند بگیرند، اما بدانند شهادت این شیخ بی 
گناه هزینه بزرگی كه تصورش نمی كردند برای شان داشته و خواهد داشت. وی با تسلیت 
مجدد شهادت شیخ نمر و محكوم كردن جنایت سعودی ها در اعدام این عالم ربانی، اعدام 
شیخ نمر را جنایت بزرگی از سوی آل سعود دانست و تصریح كرد: تمام دنیا این اقدام را 
محكوم كردند، به جز آمریكایی ها كه تنها ابراز نگرانی كردند. آیت الله مكارم شیرازی اضافه 
كرد: تصور ما این است كه این اقدام وحشتناک احتمالا با اطلاع آن ها انجام شده است، 
آمریكایی ها و صهیونیست ها به دنبال تشدید پروژه تفرقه بین مذاهب اسلامی و شیعه 
و سنی هستند و از این جریان و پی آمدهای آن خوشحال هستند. وی درادامه تعرض و 
حمله به سفارت عربستان سعودی و كنسولگری این كشور در تهران و مشهد كه از سوی 
برخی افراد صورتگرفت را اقدامی ناپسند دانست و به تمام مردم و علاقه مندان و دلدادگان 
نظام و انقلاب توصیه كرد كه دست به اقدامی نزنند كه برای كشور و نظام هزینه داشته 
باشد.آیت الله مكارم شیرازی خاطرنشان كرد: این كار می تواند از سوی دو عده انجام شود، 
یک عده علاقه مندان به نظام هستند كه از سیاست ها و اقدامات سعودی ها به خشم آمده 
اند، منتهی گاهی اوقات كار از دست شان در می رود و واجب است كه مراقب باشند.وی 
ادامه داد: گروه دوم نیز افراد نفوذی هستند كه تا چنین فرصت هایی پیش می آید به دنبال 
ماهی گرفتن از آب گل آلود هستند و می خواهند كاری كنند كه عداوت بین شیعه و سنی 
بیشتر شود و درگیری ها گسترش یابد و به اهداف شان برسند.وی اضافه كرد: این كارها را 
نباید انجام داد، این قبیل اقدامات هم برای نظام و هم برای اسلام هزینه های سختی دارد، 
وقتی دنیا در حال محكوم كردن سعودی ها هستند، چرا ما كاری كنیم كه ورق برگردد؛ 
امیدوارم دوستان بر اعصاب خود مسلط باشند و بهانه به دست دشمن ندهند و جلو نفوذی 

ها را به شدت بگیرند.

در واکنش به اظهارات سخنگوی وزارت کشور 

ناجا: مردم را نمی شود زد 
سخنگو و معاون اجتماعی ناجا با اشاره به جریان حمله به سفارت عربستان گفت: اكثر 

دستگیر شدگان از لیدرهای این جریان بودند. 
به گزارش ایسنا، سردار سعید منتظرالمهدی در نشست خبری خود كه صبح دیروز در 
ستاد مركزی نیروی انتظامی برگزار شد، گفت: در جریان حمله به سفارت عربستان 50 نفر 
دستگیر شده اند. وی افزود: این افراد در تهران دستگیر شده اند و از دستگیرشدگان مشهد 
اطلاعی ندارم. منتظرالمهدی در ادامه با بیان اینكه در این شب نیروهای خود را افزایش 
دادیم، همچنین گفت:  مسئولیت حفاظت از اماكن دیپلماتیک بر عهده پلیس دیپلماتیک 
است. وی اظهار كرد: در حال حاضر نیز سفارت عربستان در امنیت كامل است.  سخنگوی 
ناجا درباره اینكه گفته می شود اقدام به آتش سوزی در داخل كار خود كاركنان سفارت بوده 
است، هم گفت: ما به چنین چیزی نرسیدیم. منتظرالمهدی درباره اینكه آیا جریانی هدایت 
حمله كنندگان به سفارت را پشتیبانی می كرده یا خیر، گفت: دستگاه قضایی باید در این 
باره تحقیق كند و در بازجویی های اولیه به چنین چیزی نرسیدیم. منتظرالمهدی درباره 
اظهارات سخنگوی وزارت كشور مبنی بر اینكه هشدارها و تذكرات لازم به پلیس داده شده 
بود گفت: پیش بینی های لازم در این خصوص انجام شده بود و نیروهایمان را هم تقویت 
كردیم. وی ادامه داد:  مردم را خیلی وقت ها نمی شود زد، آخرین درمان روش سلبی است.

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد:

دعوت از 500 داوطلب برای آزمون خبرگان
آزمون تعیین سطح علمی داوطلبان خبرگان بادعوت از حدود 500 نفر از ثبت نام 

كنندگان امروز برگزار می شود.
سخنگوی شورای نگهبان افزود: براساس اعلامیه پیشین كسانی كه در آزمون قبلی 

شركت كرده اند و مردود شده اند حق شركت در این آزمون را ندارند.
نجات الله ابراهیمیان گفت: كسانی هم كه در آزمون پیشین پذیرفته شده اند دیگر 

موضوع و دلیلی برای شركت مجدد در آزمون فردا ندارند.
وی افزود: به هر حال ما از نظر قانونی نمی توانیم مانع نام نویسی افراد انتخابات شویم 
ولو اینكه قبلًا به برخی اعلام كرده باشند كه شرط علمی ندارند زیرا قانونگذار به او اجازه نام 
نویسی داده اما از این پس جزو اختیارات شش فقیه شورای نگهبان است كه درباره شرط 

علمی و باقی شرایط اظهارنظر كنند.

سرمقاله

اخبــار

معاون اول رئیس جمهوری به سران سعودی نصیحت 
كرد تا دست از خرابكاری بردارند و گفت: این شما هستید 
كه از قطع رابطه با ایران ضرر می كنید، ایران كشور بزرگی 

است و با بزرگ باید با بزرگی رفتار كرد. 
به گزارش ایرنا ، اسحاق جهانگیری روز دوشنبه در 
مراسم سی امین سال معرفی نمونه های بخش كشاورزی 

این مطلب را بیان كرد. 
اقدام  به  واكنش  در  جمهوری  رئیس  اول  معاون 
عربستان در قطع روابط دیپلماتیک با ایران خطاب به 
سران سعودی، گفت: از كارهای عجولانه و بی منطق دست 
بردارید. جهانگیری با بیان اینكه ایران كشور قدرتمند و 
بزرگی است و تاریخ تمدن و بزرگ ایران برای كشورهای 
منطقه روشن است، گفت: به سران سعودی نصیحت 
می كنم از این كارهای خرابكاری و كارهای عجولانه، بی 
منطق، احساسی و به دور از مدیریت خود دست بردارند. 
وی تاكید كرد كه اگر بزرگی با خویشتنداری با شما رفتار 
می كند، شما هم باید این رفتار را یاد بگیرید.معاون اول 
رئیس جمهوری به اقدامات و سیاست های سال های 
اخیر عربستان در منطقه اشاره كرد و افزود: ببینید طی 
چند سال اخیر چه آشوب هایی در منطقه ایجاد كرده 

اید؛ آن كارتان در راه اندازی گروه های تروریستی جز به 
هم ریختن منطقه و به آشوب كشیدن دارایی های مردم 
سوریه، عراق و جاهای دیگر چه نتیجه ای به همراه داشته 
است؟ جهانگیری ادامه داد: اقدام شما در یمن جز نابود 
كردن مردم مسلمان یمن و زیرساخت های این كشور و 
یا در بحرین و همچنین كارهای عجولانه دیگری كه انجام 
داده اید چه نتیجه ای در بر داشته است؟وی با بیان اینكه 
مردم عربستان همواره مورد احترام جمهوری اسلامی ایران 
بوده اند، خاطرنشان كرد: ما نمی خواهیم به عربستان لطمه 

بخورد و آنها را نصیحت می كنیم.
از سخنان  دیگری  در بخش  جهانگیری همچنین 
خود با اشاره به لزوم تعامل با سایر كشورها در جهت 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب گفت: مسیر ما مسیر 
سربلندی ایران و عزت ملت ایران است.معاون اول رئیس 
جمهوری با بیان این كه متاسفانه بعضی مواقع معرفی 
نمونه ها به شكل نامناسب انجام شده است، ادامه داد: در 
قانون اساسی به این موضوع پرداخته شده كه دولت می 
تواند نشان دولتی بدهد و افراد را به جامعه معرفی كند؛ 
اگر همین اصل خوب معرفی و اجرا می شد، مردم هم 
می پذیرفتند كه افراد سرآمد چقدر می توانند در حركت 

جامعه موثر باشند.جهانگیری ادامه داد: متاسفانه در دوره 
ای آنچنان بد عمل شد كه نمی خواهم در این جلسه با 
بیان این عملكرد بد مطالب تلخ بگویم ولی این عملكرد 
تبدیل به طنز های تاریخی شده است كه عده ای دور هم 
می نشستند و به همدیگر نشان می دادند و بعد هم می 
گفتند كه اعلام نشود. وی با تاكید بر این كه این الگو ها 
وقتی درست انتخاب و معرفی بشوند، حركت آفرین می 
شوند، گفت: اگر دیگر بخش ها در مسیری كه الگوها و 
نمونه ها حركت كرده اند گام بردارند اهداف كشور محقق 
خواهد شد و آن موقع است كه جامعه ای به حركت در 
می آید.معاون اول رئیس جمهوری تصریح كرد: باید به 
سمتی برویم كه از امكاناتمان بیشتر استفاده كنیم. نمونه 
و الگو، این كشاورزانی هستند كه موفق شدند تولید را در 
واحد سطح افزایش دهند، مانند فردی كه در هر هكتار 12 
تن گندم یا 9 تن خرما تولید می كند. جهانگیری با بیان 
این كه بهره وری موضوع پیچیده ای نیست و به معنای 
آن است كه از منابع آب و خاک در بخش كشاورزی مانند 
كشاورزان نمونه بازدهی خوب بگیریم، اظهار داشت: معرفی 
این نمونه ها به معنی این است كه همه جامعه كشور باید 

به سمت نمونه ها حركت كنند.

جهانگیری: 

ایران از قطع رابطه عربستان ضرر نمی کند 

حسن بختیاری زاده

اخبار
آیت الله موحدی کرمانی:

فعلا نمی شود تندروها را 
از اصولگرایی کنار گذاشت

رئیس شورای مركزی ائتلاف اصولگرایان با تاكید بر اینكه باهرگونه سهم خواهی در 
انتخابات مخالفیم، گفت: برخی به دنبال سهم خواهی در انتخابات هستند و بیش از سهمشان 

می خواهند.
به گزارش ایسنا، آیت الله موحدی كرمانی در دیدار با علی كیهانیان دبیركل جمعیت 
حامیان انقلاب اسلامی و حجت الاسلام حسینی منتظر، دبیركل جمعیت انسجام اسلامی 
گفت: خدا را شكر می كنیم كه گروه های اصولگرا در كشور زیاد هستند و روز به روز بر 
تعداد آن ها افزوده می شود. دبیركل جامعه روحانیت مبارز با اشاره به تركیب شورای ائتلاف 
اصولگرایان اضافه كرد: متاسفانه امكان حضور تمامی احزاب و شخصیت های اصولگرا در 
جلسات شورای مركزی ائتلاف وجود ندارد اما حلقه های رابطی داریم كه از طریق آن ها با 
تمامی احزاب اصولگرا ارتباط برقرار می كنیم. موحدی كرمانی یادآور شد: حجج الاسلام تقوی 
و ابراهیمی حلقه رابط شورای مركزی ائتلاف اصولگرایان با تمامی احزاب اصولگرا هستند كه 
نشست هایی را با شخصیت ها و احزاب اصولگرا برگزار و نظرات آنان را به شورای مركزی 
گزارش می دهند. وی ادامه داد: تلاش ما ایجاد یک همگرایی و وحدت بین اصولگرایان است. 
رئیس شورای مركزی ائتلاف اصولگرایان درباره تلاش برخی افراد تندرو برای حضور در این 
ائتلاف نیز گفت: این یكی از مشكلات سر راه ما است كه اگر بخواهیم آنان را در شرایط فعلی 
از اصولگرایی كنار بزنیم جامعه نمی پذیرد چرا كه آنان در بخش های مختلفی نفوذ كرده 
اند. آیت الله موحدی كرمانی با تاكید بر اینكه با هرگونه سهم خواهی مخالفیم تصریح كرد: 
بعضی ها به دنبال سهم خواهی هستند و حتی بیشتر از سهم خود می خواهند كه ما می 
خواهیم آن را كنترل كنیم. وی ادامه داد: اگر همه اصولگراها دور هم جمع شوند آن ها در این 
مجموعه دیگر جایگاهی نخواهند داشت. دبیركل جامعه روحانیت مبارز اظهارامیدواری كرد 
كه عملكرد شورای مركزی ائتلاف اصولگرایان در انتخابات سال جاری مورد رضایت خداوند 
متعال باشد. موحدی كرمانی در ادامه درباره برخی مباحث مطرح شده برای حركت مستقل 
علی لاریجانی در انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی، ضمن رد این موضوع گفت: 
آقای لاریجانی در تماسی با بنده ابراز وفاداری خود را اعلام كرده اند كه بعید می دانم حركتی 
مقابل ائتلاف اصولگرایان انجام دهند. وی ادامه داد: لاریجانی بنایی ندارد كه در انتخابات سال 

جاری لیستی جدا ارایه دهد.

دهدشتی بااشاره به اتهام زنی مرتضوی به کمیته تحقیق و تفحص:

فرارروبه جلو شیوه همیشگی مرتضوی است
رییس كمیته تحقیق و تفحص از تامین اجتماعی در مجلس شورای اسلامی درخصوص 
اظهارات سعید مرتضوی در نامه ای درباره اتهام زنی به كمیته تحقیق و تفحص مجلس از 
سازمان تامین اجتماعی گفت: فرارروبه جلو شیوه همیشگی مرتضوی است و مردم دروغگوها 
را خوب می شناسند و توصیه می كنم وی به جبران مافات عملكرد ناصواب گذشته خویش 
استغفار كند. سید حسین دهدشتی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، در پاسخ 
به نامه اخیر سعید مرتضوی گفت: مردم دروغگوها را خیلی خوب می شناسند. این گونه 
فرافكنی ها و فرار رو به جلو از قدیم شیوه آقای مرتضوی بوده است. نماینده مردم آبادان در 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: این روزها كه به آخر خط رسیده است تعجبی ندارد كه به 
هر مستمسكی دست بیندازد به ایشان توصیه می نمایم حال كه از مشاغل دولتی و قضاوت 
منفصل شده اند این ایام را مغتنم شمرده و نسبت به جبران مافات عملكرد ناصواب گذشته 
خویش به توبه و استغفار و زیارت البته به قصد قربت و بدون جنجال رسانه ای بپردازد و از 
دنبال كردن توهمات ذهنی خود و سناریو پردازی دست بردارد راه صداقت را پیش بگیرد كه 
النجات فی الصدق. دهدشتی اظهار داشت: گزارش تحقیق و تفحص بیش از دو سال قبل به 
قوه قضاییه ارجاع شده است بهتر است مرتضوی اگر پاسخی دارد در دادگاه ارایه كند. وی در 
پاسخ به این كه به خاطر تهمت های مرتضوی قصد شكایت از او را دارد یا خیرگفت: مرتضوی 
به دنبال غبارآلود كردن فضای سیاسی و رسانه ای جامعه و دادگاه است من در زمین او بازی 

نمی كنم اگر روزی بازی را شروع كنم مرتضوی است كه باید در زمین من بدود.

جعفرزاده ایمن آبادی:

مرتضوی با نامه نگاری 
درصدد ایجاد جنگ روانی است

یک نماینده مجلس گفت: مردم می خواهند قوه قضاییه با هر كسی و در هر مقامی 
مخصوصا آنهایی كه پرونده های متعدد تخلف دارند با اشد مجازات برخورد كند؛ خصوصا 

افرادی كه ادعا می كنند می دانند چطور قوه قضاییه را دور بزنند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی با اشاره به نامه اخیر مرتضوی و اتهام زنی به كمیته تحقیق 
و تفحص مجلس از سازمان تامین اجتماعی گفت: مرتضوی در محضر دادگاه رفتاری را بروز 

می دهد كه جای تعجب دارد، وی یا فرار به جلو می كند یا خلاء های قانونی را می داند.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینكه نامه نگاری و زیر سوال 
بردن كمیته تحقیق و تفحص مجلس از سوی مرتضوی چه دلیلی دارد؟ تصریح كرد: آنچه از 
مرتضوی یا هر متهم دیگر انتظار داریم این است كه تا انتها پاسخگوی اعمال و رفتارش باشد. 
این كار ها فرار به جلو، قانون شكنی و نقض قانون از سوی مرتضوی است. وی گفت: متاسفم 
از اینكه مرتضوی به جای اینكه خود را برای روز چهارشنبه و دادگاه آماده كند برای اعضای 
تحقیق و تفحص نامه نگاری می كند، اینگونه نامه نگاری ها نشان می دهد وی درصدد ایجاد 
جنگ روانی است؛ این در حالی است كه هیچ كدام از رفتار هایش نمی تواند از اتهام هایش كم 
كند. نماینده مجلس نهم تصریح كرد: دستگاه قضایی تا كنون براساس عدالت عمل كرده و 
تحت تاثیر فضا سازی ها و دروغ پراكنی ها قرار نمی گیرد و شک ندارم با قاطعیت با این پرونده 
برخورد می كند و تحت تاثیر فضاسازی روانی قرار نگرفته و نمی گیرد. وی گفت: مردم خواستار 
این هستند كه قوه قضاییه با هر كسی و در هر مقامی مخصوصا آنهایی كه پرونده های متعدد 
تخلفات دارند با اشد مجازات برخورد كند خصوصا افرادی كه ادعا می كنند می دانند چطور 
قوه قضاییه را دور بزنند، قوه قضاییه باید درس خوبی به این افراد بدهد. جعفرزاده ایمن آبادی 
كه با خانه ملت گفت و گو می كرد٬ ادامه داد: مرتضوی اینگونه جوسازی ها را انجام می دهد تا 
قوه قضاییه مرعوب رفتارهای نابخردانه اش قرار گیرد در حالیكه دستگاه قضایی تحت تاثیر این 

رفتارهای نابخردانه و هیجانی تیم احمدی نژاد قرار نگرفته و نمی گیرد.

محمد جواد ظریف:

روزهای آینده آخرین موانع همکاری ها 
برداشته می شود

وزیر امور خارجه گفت: با رفع تحریم های ظالمانه در روزهای آینده و با اجرایی شدن برجام 
آخرین موانع همكاری ایران با دیگر كشورها برداشته می شود.

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، محمد جواد ظریف روز دوشنبه در نشست خبری 
مشترک با كریستین ینسن وزیر خارجه دانمارک، رفت و آمد هیات های دیپلماتیک را زمینه 
ساز تبادل دیدگاه ها برای فهم بیشتر از یكدیگر دانست و افزود: می توان با رفت و آمدها و 
تبادلات زمینه را برای فهم بیشتر از یكدیگر فراهم و از پدیده هایی مانند اسلام ستیزی كه 
متاسفانه در برخی از كشورهای اروپایی در حال رشد است تا حد قابل توجهی جلوگیری كنیم. 
وی تصریح كرد: مشكلات منطقه ای همچون افراط گرایی، تروریسم و بحران های منطقه 
ای كه گروهی كماكان به آن بحران ها دامن می زنند از جمله مواردی است كه می تواند 

مورد توجه قرار گیرد. 
وی تاكید كرد كه همكاری های بانكی زیربنای این همكاری ها محسوب می شود. وی 
همچنین اظهارداشت: هیچ مانعی برای حضور كشورهای اروپایی در اقتصاد و بازار سرمایه ایران 

وجود ندارد و امكان همكاری ها در این زمینه فراهم است.

فاطمه هاشمی رفسنجانی:

امیدوارم رد صلاحیت ها غیراخلاقی نباشد
فاطمه هاشمی رفسنجانی گفت: هدف من از ثبت نام برای مجلس رسیدگی به بیماران 

خاص است.
به گزارش ایسنا، فاطمه هاشمی رفسنجانی در جمع خبرنگاران، افزود: امیدوارم رد 
صلاحیت ها غیراخلاقی نباشد. وی اظهار كرد: اگر این رد صلاحیت ها گسترده باشد به طور 

قطع مردم نسبت به این مسئله ناراحت خواهند شد و عكس العمل نشان خواهند داد.
رئیس بنیاد امور بیماری های خاص تصریح كرد: به دلائل مختلفی و با توجه به وضعیت 
بیماران خاص تصمیم به ثبت نام برای مجلس گرفته ام تا بتوانم مشكلات بیماران خاص را حل 
كنم. هاشمی رفسنجانی با اشاره به مجلس خبرگان، اضافه كرد: مجلس خبرگان همیشه مهم 
بوده است و باید به آن توجه شود و این جای خوشبختی است كه افراد زیادی برای انتخابات 
مجلس خبرگان ثبت نام كرده اند. وی گفت: این را باید به فال نیک بگیریم چون جمهوری 
اسلامی ایران توانسته مجتهدین زیادی را تربیت كند و این حضور نشان دهنده آن است كه 

جمهوری اسلامی ایران در راستای تربیت مجتهدین خوب عمل كرده است.

رئیس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با بیان اینكه قطع 
ارتباط با ایران از دیگر نابخردی های آل سعود است، تاكید كرد: حكومت عربستان باید هزینه 

این قطع ارتباط را پرداخت كند. 
علاءالدین بروجردی در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت با اشاره به اقدام 
حكومت عربستان برای قطع روابط دیپلماسی گفت: دولت جدید عربستان از زمان به قدرت 
رسیدن در منطقه جز شر منفعتی به كشوری نرسانده است. حمله بی رحمانه به مردم مظلوم 
كشور عربی و اسلامی یمن تا ظلمی كه به مردم سوریه و عراق دادند.نماینده مردم بروجرد در 
مجلس نهم شورای اسلامی به شرهای دیگر آل سعود اشاره كرد و ادامه داد: آنها حتی به مردم 
خودشان نیز رحم نكردند و روحانی و عالم پرآوازه شیخ نمر را به شهادت رساندند. ما هنوز 

فاجعه منا و كشته شدن هزاران نفر از مسلمانان را در مراسم حج فراموش نكردیم.
به گفته این نماینده، تعرض به دو نوجوان ایرانی در بازگشت از عربستان از دیگر شرهای 
آل سعود بود كه بر خلاف قول هایی كه داده اند هرگز شاهد تنبیه ماموران فرودگاه جده 
نبودیم.بروجردی تاكید كرد:حلقه های متعدد كارنامه كوتاه مدت سلمان و الجبیر در آل 

سعود امروز عربستان، جز نكات منفی هیچ چیز نداشتند. امروز هم آنها  تصمیم به قطع 
رابطه گرفتن و طبیعتا آثار بعدی این قطع رابطه بر عهده آل سعود است.عضو شورای مركزی 
فراكسیون اصولگرایان رهروان ولایت با اشاره به رفتارهای معترضین ایرانی در مقابل سفارت و 
كنسولگری عربستان گفت: نیروی های امنیتی و پلیس جمهوری اسلامی همه اقدامات خود 
را برای جلوگیری از تعرض افراد خشمگین به سفارت عربستان انجام دادند. چند نفر از این 
افراد خاطی دستگیر و زندانی شدند و تعدادی از نیروی ها پلیس آسیب دیدند.وی تاكید كرد: 
اعدام شیخ نمر و قطع رابطه دیپلماتیک با ایران  نا بخردی دیگر این حكومت در مجموعه 
رفتارهای عربستان در این مدت كوتاه است.رئیس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به حمایت برخی كشورها از قطع ارتباط عربستان با ایران 
اظهار داشت: كشورهای كه مدیون پول و شیفته ثروت آل سعود هستند از آمریكا گرفته تا 
كشورهای منطقه از این رفتار حمایت می كنند، اعتقاد داریم كه  این حمایت ها پولی است.

عربستان سعودی اعلام كرد كه روابط دیپلماتیک با ایران را قطع كرده و از همه دیپلمات های 
ایرانی خواسته است تا عربستان را ترک كنند.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

عربستان جز شر برای ایران چیزی ندارد 

دبیر شورای عالی امنیت ملی با تاكید 
بر حسن نیت جمهوری اسلامی ایران در 
اجرای دقیق و سریع تعهدات خود در برجام، 
حفظ توافق را پیش نیاز اجرای كامل آن 

دانست. 
خارجه  امور  وزیر  جنسن  كریستین 
دانمارک پیش از ظهر دیروز با علی شمخانی 
نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای 

عالی امنیت ملی دیدار و گفت وگو كرد.
داشت:  اظهار  دیدار  این  در  شمخانی 
تلاش برای طراحی تحریم های جدید و 
تحدید توانمندی های دفاعی و بازدارنده 
جمهوری اسلامی ایران ضمن توسعه بی 
از سوی  ایجاد واكنش شدید  اعتمادی و 
دولت و ملت ایران، اقدامی در مسیر تخریب 
برجام است. وی با ابراز امیدواری نسبت به 
عینیت یافتن اثرات مثبت تبادل هیات های 
مناسبات  توسعه  در  اقتصادی  و  سیاسی 
همه جانبه میان ایران و كشورهای اروپایی 
اظهار داشت: با توجه به مناسبات دوستانه 
میان دو كشور، زمینه های لازم به منظور 
افزایش مشاركت دانمارک در حوزه سرمایه 
گذاری و همكاری های فناورانه در بخش 
ایران  صنعتی  و  اقتصادی  مختلف  های 

فراهم است. نماینده مقام معظم رهبری با 
محكوم نمودن اعدام شیخ نمر باقر النمر از 
سوی عربستان سعودی این اقدام را ناشی 
انسانی،  از زیرپا گذاردن همه هنجارهای 
دینی و قانونی عنوان كرد و افزود: به شهادت 
رساندن یک عالم دینی كه هیچگونه اقدام 
براندازانه و غیرقانونی نداشته و تنها سلاح 
او ارشاد، نصیحت و تبلیغ عدالت و آزادگی 
بوده است، مصداق غیرقابل انكار جنایت 
علیه بشریت است. شمخانی همچنین با 
اشاره به برخی اقدامات مشكوک در تعرض 

به اماكن دیپلماتیک عربستان در تهران و 
مشهد، ضمن تقبیح اینگونه اعمال غیر قابل 
قبول بر عزم دستگاه های مسئول كشور 
در رسیدگی سریع قضایی به این موضوع و 

مجازات عاملان آن تاكید كرد.
وی فضاسازی دولت و رسانه های وابسته 
به حكومت سعودی برای سوء استفاده از این 
رخداد به منظور بحران سازی و سرپوش 
گذاردن بر اقدامات گسترده و غیرقابل انكار 
این كشور در ایجاد، گسترش و حمایت از 
گروه های تروریستی را مصداق فرار به جلو 

عنوان كرد و اظهار داشت: ثبات و امنیت 
حكومت  افروزی  آتش  رهگذر  از  منطقه 
از  كشور  این  ابزاری  استفاده  و  سعودی 
تروریسم در مخاطره جدی قرار گرفته و 
اقدامات سوء این كشور اثرات مخربی در 

آسیا، اروپا و آمریكا داشته است.
شمخانی با تبیین اثرات مخرب حضور 
نظامی غرب در افغانستان، عراق و سوریه كه 
به رشد و گسترش تروریسم و افراط گرایی 
منجر شده است، آگاهی و اقدام غرب نسبت 
به توسعه تهدید فزاینده تروریسم را بسیار 
دیرهنگام و نامتناسب عنوان كرد و افزود: 
شكل گیری اقدامات گسترده تروریستی در 
كشورهای غربی، ناشی از بی توجهی غرب 
نسبت به ضرورت خشكاندن منابع مالی، 
تسلیحاتی و انسانی در كانون های تولید 
تروریسم در برخی كشورهای هم پیمان 

غرب در منطقه است.
دبیر شورای عالی امنیت ملی با انتقاد از 
حضور و فعالیت برخی گروه های تروریستی 
تجزیه طلب در خاک دانمارک و فعالیت آنان 
علیه جمهوری اسلامی خواستار رسیدگی و 
جلوگیری از تداوم این گونه اقدامات از سوی 

دولت این كشور شد.

شمخانی تاکید کرد:

رسیدگی سریع قضایی به موضوع تعرض به سفارت عربستان

روز گذشته سخنگوی كمیسیون قضایی 
مجلس در اظهارنظری از لغو حج تمتع خبر 
داد و سازمان حج و زیارت پس از قطع روابط 
دیپلماتیک عربستان و ایران و همچنین برخی 
اظهارنظرها درباره لغو سفر حج واجب، با صدور 
بیانیه ای تاكید كرد: تصمیم درباره حج تمتع از 
طریق بعثه ی مقام معظم رهبری و سازمان حج 
و زیارت با در نظر گرفتن مسائل شرعی و نظر 
مسوولان بلندپایه نظام و دولت، اتخاذ خواهد 
شد. سخنگوی كمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس شورای اسلامی از لغو اعزام به حج 
تمتع به دلیل لغو روابط دپیلماتیک عربستان 

با ایران خبر داد.  
محمدعلی اسفنانی، سخنگوی كمیسیون 

قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی در مورد تاثیر قطع 
روابط دیپلماتیک عربستان با ایران بر موضوع حج تمتع 
امسال اظهار كرد: در فاجعه منا حق مطلب این بود كه ایران 
در قطع روابط دیپلماتیک با عربستان پیشقدم شود نه اینكه 
دولت عربستان با ارتكاب این همه جنایت بخواهد در این 
مورد تصمیم گیری كند زیرا سعودی ها در فاجعه منا بسیاری 
از حجاج مظلوم و بی گناه را به شهادت رساندند و حالا نیز با 

وقاحت تمام اقدام به اعدام شیخ نمر كردند. 
 وی افزود: قطع روابط دیپلماتیک عربستان با ایران، نهایت 
دنائت دولت وهابی را نشان می دهد بنابراین همزمان با قطع 
روابط دپیلماتیک عربستان با ایران، اعزام حجاج به حج تمتع 
نیز قطع می شود و در سال آینده امكان اعزام به حج تمتع 

وجود ندارد. 
 این نماینده مجلس كه با انا گفتگو می كرد، ادامه 
شود  قطع  كامل  طور  به  دیپلماتیک  روابط  وقتی  داد: 
كنسولگری های آن كشور نیز تعطیل می شود و همزمان با 
تعطیلی كنسولگری، صدور ویزا و مجوزهای اقامت نیز قطع 
می شود مگر اینكه دولت واسطی بین ایران و عربستان، 
وساطتت و میانجی گری كند كه به نظر من هیچ ضرورتی 
به چنین اتفاقی نیست زیرا درست است كه بحث حج جزو 

واجبات محسوب می شود اما انجام واجبات در شرایط خاصی 
در شرع از جمله وقتی موجبات تعذر باشد وجوبش برداشته 

می شود. 
 اسفنانی تصریح كرد: وقتی از لحاظ حقوقی هیچ نوع 
ارتباط دیپلماتیكی با دولتی نداشته باشیم امكان اجرای 
توافقات مشخص شده در بحث صدور ویزا و اقامات و اعزام به 
حج و حضور نمایندگان ما در آنجا و تعهدات دولتی عربستان 

در برابر اتباع ایرانی نیز به صورت خود به خود لغو می شود. 
 وی افزود: ضرورتی ندارد كه بحث لغو حج تمتع در 
مجلس شورای اسلامی مطرح شود، البته مجلس می تواند 
در این موضوع ورود پیدا كند و مصوبه ای را بگذراند و یا 
دولت تصمیمی برای این موضوع بگیرد اما وقتی یک طرف 
به طور كامل روابط دیپلماتیک خود را با ما قطع می كند 
موجبی برای مصوبه و بحث وجود ندارد و به صورت خودكار 

روابط لغو می شود. 
 این عضو كمیسیون حقوقی مجلس یادآور شد: ایران می 
تواند در مورد فاجعه منا و تجاوز دو مامور خاطی عربستان 
ایران به مجامع بین المللی و دیوان لاهه شكایت كند و حقوق 

حقه خود را مطالبه كند.  
اسفنانی گفت: متاسفانه رفتار زشت دولت عربستان در 
اعدام شیخ نمر نشان داد كه دولت عربستان به هیچ عهد 

و پیمان و هیچ مساله انسانی و حقوق بشری 
پایبند نیست. 

لغو حج تمتع به تشخیصِ بعثه رهبری و 
مسوولان نظام است

سازمان حج و زیارت پس از قطع روابط 
دیپلماتیک عربستان و ایران و همچنین برخی 
اظهارنظرها درباره لغو سفر حج واجب، با صدور 
بیانیه ای تاكید كرد: تصمیم درباره حج تمتع 
از طریق بعثه ی مقام معظم رهبری و سازمان 
حج و زیارت با در نظر گرفتن مسائل شرعی 
و نظر مسوولان بلندپایه نظام و دولت، اتخاذ 

خواهد شد.
درحالی كه طبق اعلام قبلی سازمان حج و 
زیارت قرار بود تا یک ماه و نیم دیگر ثبت نام 
سفر حج تمتع آغاز شود، وزارت خارجه عربستان با بهانه قرار 
دادن حمله عده ای به سفارت اش در تهران، از قطع روابط 
دیپلماتیک اش با ایران خبر داد. دیپلمات های سعودی نیز روز 
گذشته تهران را به مقصد امارات ترک كردند و سفارتخانه این 

كشور در تهران تعطیل شد.
سازمان حج و زیارت نیز ظهر دیروز )دوشنبه 14 دی( با 
صدور بیانیه ای به نقل از سعید اوحدی، رییس سازمان حج 
و زیارت در واكنش به این اقدام و همچنین اظهار نظر برخی 
درباره لغو سفر حج واجب تحت تاثیر رفتار دولت عربستان، 
اعلام كرد: »با توجه به این كه اظهارنظرهای مختلفی براساس 
گمانه زنی غیرمستند توسط برخی رسانه ها و همچنین در 
فضای مجازی پیرامون وضعیت حج تمتع 95 را شاهد 
بوده ایم، لذا به آگاهی عموم هموطنان عزیر می رساند؛ اتخاذ 
هرگونه تصمیم درخصوص برنامه های حج تمتع صرفا از 
طریق بعثه مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت با 
درنظر گرفتن مسائل شرعی و نظر مسوولان محترم بلندپایه 

نظام و دولت محترم صورت خواهد گرفت.«
سازمان حج و زیارت در این بیانیه از مردم خواسته است، 
هرگونه اخبار مربوط به حج و زیارت را صرفا از طریق روابط 

عمومی سازمان حج و زیارت پیگیری كنند.

سخنگوی وزارت كشور تاكید كرد: پیش از وقوع اتفاقات 
امنیتی  معاونت  به  وزیر كشور  عربستان،  مقابل سفارت 
وزارت كشور و نیروی انتظامی جهت اتخاذ تدابیر لازم برای 
جلوگیری از حركاتی كه بر اثر جریحه دار شدن احساسات 

ممكن است ایجاد شود دستورات لازم را داده بودند. 
به گزارش ایسنا، حسینعلی امیری با محكوم كردن اعدام 
شیخ نمر توسط عربستان سعودی و همچنین حمله ای كه 
عده ای شنبه شب به سفارت عربستان در تهران و كنسولگری 
این كشور در مشهد داشتند، با اشاره به شهادت شیخ نمر 
گفت: شهادت این مجاهد موجی از تاسف و ناراحتی را در 
دنیا ایجاد كرد و مردم ایران نیز اعم از شیعه و سنی این 
اقدام را كه در تعارض با معیارهای حقوق بشری نیز هست 
محكوم كردند.وی افزود: وقتی خبر این موضوع منتشر شد 
این پیش بینی وجود داشت كه این اتفاق در جهان اسلام با 
واكنش هایی روبرو خواهد بود و در كشور ما نیز قطعا این امر 
با واكنش هایی همراه خواهد بود.در همین راستا وزیر كشور 
به معاونت امنیتی وزارت كشور و نیروی انتظامی دستورات 
لازم را جهت اتخاذ تدابیر لازم برای جلوگیری از حركاتی 

كه ممكن است بر اثر جریحه دار شدن احساسات به وجود 
آید، داده بودند و از قبل اعلام شده بود كه ممكن است 
چنین اتفاقی بیفتد.وی ادامه داد:  در جریان شهادت شیخ 
نمر احساسات یک سری از افراد برانگیخته شد و موجب شد 
كه خساراتی به كنسولگری عربستان در مشهد و سفارت این 
كشور در تهران وارد شود.وی با محكوم كردن مجدد اقدام 
غیرانسانی عربستان سعودی در به شهادت رساندن شیخ نمر 
در عین حال تاكید كرد: در نظام جمهوری اسلامی ایران 
به هیچ كس چنین اجازه ای داده نشده كه به بهانه دفاع 
از ارزش ها قانون و یا معیارهای موجود را نفی كند و اگر 
مطالبه ای هست باید از طریق مجاری قانونی پیگیری شود.

وی با بیان اینكه آنچه كه شنبه شب رخ داد باعث تاسف 
است در ادامه گفت وگوی خود با رادیو گفت وگو خاطرنشان 
كرد: آقای رحمانی فضلی وزیر محترم كشور براساس وظایف 
ذاتی خود و همچنین تاكیدات رییس جمهور دستور داده اند 
كه آمران، عاملان، مباشران و كسانی كه در كنترل این قضیه 
قصور و كوتاهی كرده اند شناسایی شوند.وی در پاسخ به این 
سوال كه به نظر وی چقدر ماموران امنیتی در كنترل حوادث 

رخ داده در شنبه شب موفق بودند گفت: همان طور كه گفتم 
ما از قبل هشدار داده  بودیم و در جریان این حوادث روند به 
نحوی پیش رفت كه عده ای نتوانستند احساسات خود را 

كنترل كنند و باعث ایجاد خسارت شدند.
وی با بیان اینكه در حال حاضر در حال بررسی عملكرد 
نیروهای امنیتی در ارتباط با مدیریت و كنترل این اتفاقات 
هستیم تصریح كرد:  این اتفاقات مناسب و درست نبود و از 
ناحیه وزارت كشور قابل قبول نیست و ما بر این موضوع 
تاكید داریم كه احیانا اگر مطالباتی وجود دارد باید از طریق 

قانونی پیگیری شود.
این مقام مسئول در وزارت كشور ادامه داد: معتقدیم 
حفاظت از جان و مال همه كسانی كه در خاک جمهوری 
اسلامی هستند علاوه بر یک تكلیف قانونی یک امر شرعی 
است و در مورد نمایندگی های سیاسی كشورهای دیگر 
در تهران نیز بنابر تكلیف قانونی و آموزش های شرعی ما 
آمادگی كامل برای تامین امنیت آن ها را داریم و آنچه كه 
برای سفارت عربستان در تهران رخ داد نباید برای سایر 

نمایندگی های خارجی در ایران دغدغه و نگرانی ایجاد كند.

اظهار نظر سخنگوی کمیسیون قضایی مجلس و بیانیه سازمان حج

حج تمتع لغو می شود؟

سخنگوی وزارت کشور: 

به نیروی انتظامی جهت اتخاذ تدابیر لازم دستور داده بودیم 



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,141,000یک مثقال طلا

955,950یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,320,000سکه بهار آزاد ی

9,330,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,620,000ربع  سکه

1,720,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

  نتایج مطالعه وزارت کار نشان می دهد به ۶ روش 
می توان به دنبال کار بود و یا شغل خود را تغییر داد؛ با 
این وجود، ۲.۲ میلیون کارجو اعتقاد دارند راه مطمئنی 

جز پارتی بازی برای یافتن شغل وجود ندارد! 
کارشناسان می گویند بازار کار ایران از جزئی ترین تا 
بالاترین سطوح شغلی اش روش های عجیب و غریبی 
دارد و نوعی نگاه در تمامی بخش های آن وجود دارد. 
اینکه خیلی ها دنبال یک آشنا هستند تا کاری برای 
خود دست و پا کنند، موضوعی نیست که بتوان آن 

را پنهان کرد.
فعالان این حوزه می گویند به دلیل نبود مکانیزم های 
روشن، دور زدن قوانین کار و نگاه صِرف به منافع 
به  خود  حقوق  تضمین  به  برخی  تمایل  شخصی؛ 
قیمت ضایع شدن حقوق دیگران، تمایل پارتی بازی 
گرایش  و  ها  دولت  در  حتی  کارها  در  آشنابازی  و 
کارفرمایان بخش خصوصی به جذب نیروهای آشنا 
به جای توجه به مهارت و تخصص افراد و متعاقبا 
واگذاری مسئولیت ها و مدیریت ها به آشنایان به جای 
متخصصان؛ مسائلی است که نشان دهنده یک بازار کار 

رانتی است.
به  توجه  به جای  بیشتر مواقع  بازار کاری که در 
تخصص و مهارت به آشنابازی و پارتی بازی توجه دارد؛ 
درست مانند مدیرانی که در بخش های مختلف در 
حال فعالیت بوده و در تمام دوره های مدیریتی خود، 
دستکم چند نفر را به صورت ثابت با خودشان جا به جا 
می کنند. آنها هر جا که مسئولیت بگیرند، عده ای را با 
خود همراه می کنند و می گویند نمی توانند به غریبه 

ها درباره واگذاری مسئولیت ها و امور اعتماد کنند!
آینده شغلی فارغ التحصیلان روشن نیست

رواج و توسعه این نگاه در بخش های مختلف بازار 
کار ایران در طول دهه های متمادی باعث شده تا امروز 
در شرایطی به سر ببریم که ۳۶ درصد کل تقاضاهای 
کار در ایران از طریق آشنایان، دوستان و پارتی بازی 
پیش برود. برخی می گویند اگر بتوانید خودتان را به 
مدیران نزدیک کنید، مطمئنا پله های ترقی را یک 
شبه طی خواهید کرد وگرنه که نه تخصص به کارتان 
خواهد آمد، نه تحصیلات و نه مهارت، حتی انگیزه کار و 
تعهد، دلسوزی و مقوله هایی از این دست نیز به کارتان 

نمی آید.
متاسفانه وجود چنین مناسبت هایی در اشتغال 

التحصیل  فارغ  جوان  هزاران  تا  شده  باعث  جوانان 
دانشگاهی امروز نه تنها از بیکاری و آینده مبهم خود 
نگران باشند، بلکه دلخوری هایی نیز از وجود چنین 
رویه هایی در بازار کار ایران داشته باشند. آنها می گویند 
مشکل بیکاری یکطرف و موضوع نداشتن دوست و 

آشنا برای یافتن کار هم یک مشکل جدید.
نگاهی به جدیدترین گزارش وزارت کار از روش های 
جستجوی کار در ایران نشان می دهد که تلاش برای 
یافتن شغل از طریق معرفی دوستان و آشنایان فعلا 
را  بالاترین درصد طرفدار در بین جویندگان شغل 
دارد؛ پس از ان ثبت نام در مراکز خدمات اشتغال و 
کاریابی های غیردولتی نیز ۲۲.۴ درصد طرفدار دارد و 
پس از آن نیز افراد به سراغ مطالعه آگهی های استخدام 
درج شده در روزنامه ها می روند و این روش کاریابی 

۱۹.۴ درصد طرفدار دارد.

تماس مستقیم 809 هزار کارجو با کارفرمایان
کارفرما  با  مستقیم  تماس  از طریق  درصد   ۱۱.۵
دنبال کار می گردند و ۱.۸ درصد افراد هم تقاضای 
جواز کسب و پروانه کار می کنند. ۷ درصد کارجویان 
هم به دنبال جستجوی منابع مالی برای شروع فعالیت 
خوداشتغالی هستند. ۲ درصد از ۶ میلیون و ۲۴۸ هزار 
و ۲۶۲ نفری که در سال گذشته به دنبال یافتن شغل و 
یا تغییر کار خود بودند هم از روش های دیگری دنبال 

کار بوده اند.
طبق آمارهای موجود در سال ۹۳، یک میلیون و 
۳۷۷ هزارنفر در سال گذشته از طریق کاریابی ها، ۸۰۹ 
هزار نفر از طریق تماس با کارفرما، ۲ میلیون و ۲۲۲ 
هزارنفر از طریق پارتی بازی، ۴۵۰ هزار نفر از روش 
خوداشتغالی، ۱۱۵ هزارنفر تقاضای پروانه کار، یک 
میلیون و ۱۵۹ هزارنفر با مطالعه آگهی های استخدام 

و ۱۱۳ هزارنفر هم از روش های دیگری به دنبال کار 
رفته اند.

۶۵۵ هزار زن و یک میلیون و ۵۶۶ هزار مرد در سال 
گذشته به دنبال پارتی و آشنابازی برای کار بودند؛ در 
عین حال در سال ۹۲ نیز یک میلیون و ۴۹۱ هزار 
مرد و ۶۴۱ هزار زن چنین روشی را دنبال کرده اند. 
۸۳۱ هزار مرد و ۵۴۶ هزار زن نیز در کاریابی ها ثبت 

نام کردند. 
حمید حاج اسماعیلی در خصوص اینکه چه دلایلی 
باعث می شود تا ۲.۲ میلیون نفر در سال گذشته برای 
یافتن کار به دنبال پارتی بروند؟ گفت: به دلیل نامتعادل 
بودن عرضه و تقاضای نیروی کار و همچنین عدم وجود 
مکانیزم های بازار کار، برخی مجبور می شوند برای فرار 
از بیکاری و دستیابی به یک فرصت شغلی به دنبال 

پارتی بروند.

این کارشناس بازار کار با اشاره به اینکه اطمینان 
شغلی، موضوع مهمی است که برای افراد دغدغه است 
اظهارداشت: در سال های گذشته به دلیل بروز شرایط 
بحرانی اقتصادی، بخش های دولتی و شبه دولتی فعال 
شده و بخش خصوصی به حاشیه رفت؛ بنابراین بنگاه 
داری دولتی باعث گسترش فضای رانت و پارتی بازی 

برای جویندگان شغل می شود.
حاج اسماعیلی تصریح کرد: به دلیل شرایط خاصی 
که فعالیت در بنگاه های دولتی و شبه دولتی دارد، 
مکانیسم ورود به این فضاها برای اشتغال استفاده از 
پارتی بازی و روابط است. راه این است که دولت کوچک 

شده و کارها به بخش خصوصی سپرده شود.
جذب نیروهای آشنا در بازار کار

وی خاطرنشان کرد: هم اکنون بالاترین نرخ بیکاری 
این  و  است  دانشگاهی  التحصیلان  فارغ  به  مربوط 
گروه ها به دنبال دستمزد خوب هستند که در بخش 
خصوصی نیست و به ناچار به دنبال بخش دولتی 
می روند. همچنین افراد به دنبال شغل ثابت و آینده 
مطمئن هستند و اینها از دغدغه هایی است که نیروی 

کار را درگیر خود می کند.
این کارشناس بازار کار با اشاره به اینکه امروز نه تنها 
در بخش دولتی شرایط خاصی برای اشتغال افراد وجود 
دارد و رانت و ارتباط تاثیرگذار است، بلکه کارفرمایان 
خصوصی نیز دغدغه جذب نیروهای آشنا و معرفی 
شده را دارند گفت: بنابراین گرایش بخش خصوصی 
و کارفرمایان برای استفاده از نیروهای آشنا و معرفی 
شده و همچنین شرایط خاص اشتغال در بخش دولتی، 
جویندگان شغل را مجبور می کند تا به دنبال پارتی 

برای شغل بروند.
حاج اسماعیلی به مخالفت ها با قانون کار در زمان 
تدوین آن در دهه ۶۰ به دلیل وجود نگرش های سنتی 
اشاره کرد و بیان داشت: در آن زمان نیز برخی معتقد 
بودند که نباید اشتغال و روابط کار را در ارچوب قانون 
تعریف کرد و بازار کار باید به شکل سنتی و بر اساس 

روابط و آشنابازی و مواردی از این دست شکل بگیرد.
به گفته وی، برخی می خواستند بازار کار را نه از 
طریق قانون، بلکه به صورت هیئتی اداره کنند. کارفرما 
بنا به میل خود برای افراد حقوق تعیین کند و دیگر 
قانونی وجود نداشته باشد تا وی را مجبور به رعایت 

برخی اصول نماید.

۶روشی که شاید به شغل برسید؛

جزئیات سونامی 6/2میلیون تقاضای کار

قابل توجه مودیان 
محترم مالیات

 بر ارزش افزوده:
امروز آخرین مهلت 

ارائه الکترونیکی
 اظهار نامه 

مالیات بر ارزش افزوده
 دوره پاییز 94

 از طریق سامانه 
www.evat.ir

می باشد.

اطلاعیه مالیاتی

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم 
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دبیرکل سومین همایش بین المللی صنعت خودرو ایران خبر داد؛

قراردادایرانخودرووپژومنعقدمیشود
قرارداد مشارکت  انعقاد  از  ایران  بین المللی صنعت خودرو  دبیرکل سومین همایش 
ایران خودرو و پژو در سفر ریاست جمهوری به فرانسه و یا در زمان برگزاری این همایش 

خبر داد.
ساسان قربانی در نشست خبری اظهار کرد: انعقاد قرارداد همکاری ایران خودرو و پژو بسته 
به رویکرد مدیرعامل ایران خودرو یا در حاشیه سفر ریاست جمهوری به فرانسه و یا به 

سومین همایش بین المللی صنعت خودرو صورت خواهد گرفت.
وی با بیان اینکه این همایش در سالن اجلاس سران برگزار خواهد شد، خاطرنشان کرد: 
بیش از ۵۰۰ مهمان خارجی از ۳۰۰ شرکت خودروسازی و قطعه سازی از ۲۵ کشور جهان 

در این همایش حضور خواهند داشت.
وی ادامه داد: مدیران ارشد شرکت های خودروسازی و قطعه سازی از کشورهایی چون 
آلمان، ایتالیا، فرانسه، ژاپن، کره جنوبی، اتریش، اسپانیا و سوئد از جمله شرکت کنندگان در 

سومین همایش بین المللی صنعت خودرو خواهند بود.
قربانی افزود: زمان برگزاری این همایش از آذرماه به نهم اسفندماه تغییر یافت تا با اجرایی 

شدن برجام شرکت های خارجی بیشتری امکان حضور در این همایش را داشته باشند.
وی در پاسخ به سوالی درباره تسهیلات ۲۵ میلیون تومانی خرید خودرو اظهار کرد: 
تسهیلات دولت در این حوزه به گونه ای بود که بیشتر حمایت از خریداران خودرو صورت 
گرفت تا خودروسازان. البته معتقدیم که صنعت خودرو برای ماندن در عرصه بین المللی 

باید رویکرد جدیدی داشته باشد.
در این نشست خبری محمدرضا نجفی منش، عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان ایران نیز 
اظهار کرد: طبق مذاکرات صورت گرفته با شرکت پژو مقرر شده که ایران به مرکز صادرات 

قطعات محصولات پژو در منطقه تبدیل شود.
وی با بیان اینکه با رنو نیسان نیز برای تبدیل ایران به مرکز قطعات محصولات این شرکت 
مذاکره شده است، تصریح کرد: پژو می خواهد ساخت داخل محصولاتش در ایران را به 

بیش از ۸۰ درصد افزایش دهد.
در این نشست خبری امیرمحمد گودرزی، مدیر روابط عمومی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به چه دلیل دفتر نیرو محرکه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت مانع انتشار گزارش رده بندی کیفی خودروهای داخلی شده است. آیا دلیل 
این موضوع افت جایگاه خودروهای داخلی در رده بندی کیفی است؟ اظهار کرد: درباره 
سیاست های خودرو به طور خاص دفتر نیرو محرکه و آقای قناتی، مسوول هستند و در این 

باره باید با ایشان تماس بگیرید.
وی در پاسخ به اینکه علی رغم تماس های مکرر با دفتر نیرومحرکه مسوولان مربوطه از 
پاسخگویی خودداری کرده اند، گفت: اینگونه نباید باشد و به آنها تاکید خواهد شد که در 

این زمینه پاسخگو باشند. 

ورود ایران به بازار گاز قفقاز ؛

صادراتگازبهاروپامنتفیشد
مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز با اشاره به توافق مقدماتی انجام شده با گرجستان به 
منظور صادرات گاز، گفت: ایران فعلا هیچ برنامه ای برای صادرات گاز به اروپا از مسیر خط 

لوله ندارد.
علیرضا کاملی در تشریح برنامه های جدید صادرات گاز ایران به کشورهای منطقه قفقاز، 
گفت: براساس مذاکراتی که با گرجستان انجام شده، قرار است گاز را به مرز ارمنستان 

منتقل کنیم و گرجستان در مرز خود از ارمنستان گاز را تحویل بگیرد.
مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز در خصوص طرح های جدید صادرات گاز، اظهار داشت: 
مذاکرات زیادی با گرجستان برای صادرات گاز به این کشور انجام شده است، البته برای 

امضای قرارداد، باید طرح صادرات گاز به گرجستان مقرون به صرفه باشد.
این مقام مسئول درباره احتمال صادرات گاز به اروپا از مسیر گرجستان، اظهار داشت: بحث 
صادرات به اروپا از طریق خط لوله از نظر شرکت ملی نفت ایران مردود بوده و آنچه که 

اولویت دارد، صادرات به شیوه ال. ان. جی است.
کاملی با یادآوری اینکه مذاکرات با گرجستان برای صادرات گاز برای مصرف داخلی این 
کشور است و بحث صادرات به اروپا مطرح نیست، خاطرنشان کرد: حجم صادرات به 
گرجستان ۳۰۰ تا ۵۰۰ میلیون فوت مکعب در روز خواهد بود که به مصرف نیروگاه ها می 
رسد. »کاخا کالادزه« وزیر انرژی گرجستان اخیرا در گفتگویی با بیان اینکه احتمال می 
رود گرجستان در آینده خریدار گاز طبیعی ایران باشد، گفته است: گرجستان که جایگزین 
دیگری ندارد، می تواند از طریق آذربایجان یا ارمنستان از ایران گاز بخرد. این یک پروژه 

بلندمدت است که باید به دقت روی آن کار شود.

توسط بانک مرکزی ؛

ابلاغآئیننامهنحوهتعطیلی
شعباتموسساتاعتباری

بانک مرکزی آئین نامه نحوه ایجاد یا تعطیلی شعبه یا باجه موسسات اعتباری در داخل 
کشور را ابلاغ کرد.

 بانک مرکزی در این ابلاغیه خطاب به مدیران عامل بانک های دولتی، غیردولتی، شرکت 
دولتی پست بانک، موسسات اعتباری غیربانکی، بانک مشترک ایران - ونزوئلا و بانک بین 
المللی کیش آورده است: احتراما به پیوست دستورالعمل اجرایی »آئین نامه ایجاد یا تعطیل 
شعبه یا باجه موسسات اعتباری در داخل کشور)مصوب یکهزار و دویست و هفتمین جلسه 
مورخ ۳۱/ ۶ / ۱۳۹۴ شورای پول و اعتبار؛ موضوع بخشنامه شماره ۱۸۷۲۵۳ / ۹۴ مورخ ۹ 
/ ۷ / ۱۳۹۴ (؛ جهت استحضار ایفاد می شود. دستورالعمل یاد شده در اجرای تکلیف مقرر 
در ماده )۱۸( آئین نامه موصوف تنظیم شده و در هفدهمین جلسه مورخ ۳ / ۸ / ۱۳۹۴ 
کمیسیون مقررات و نظارت موسسات اعتباری بانک مرکزی به تصویب رسیده است. 
خواهشمند است دستور فرمائید مراتب به قید تسریع یه کلیه واحدهای ذی ربط ابلاغ و بر 
حسن اجرای آن نظارت گرد.   این بخشنامه به امضای مدیر کل مقررات، مجوزهای بانکی 

و مبارزه با پولشویی اداره مطالعات و مقررات بانکی بانک مرکزی رسیده است.

طرح کارت اعتباری خرید کالا که برای خالی کردن انبارهای مملو از لوازم خانگی ایرانی در 
دستور کار قرار گرفته بود، نه تنها تاکنون مشکل رکود این صنعت را حل نکرده بلکه به آن 

افزوده و اکنون اصل اجرای آن نیز در هاله ای از ابهام قرار گرفته است. 
طرح دولت برای خروج برخی کالاهای بادوام از رکود و تحریک تقاضا در بازار این کالاها در 
اواخر مهر ماه اعلام شد و بر اساس آنچه مسئولان اقتصادی کشور اعلام کردند قرار بود این 
طرح ها که شامل تسهیلات خرید خودرو، لوازم خانگی و کالاهای واسطه ای است، به صورت 
کوتاه مدت برای شش ماه اجرا شود.  خودروسازان خیلی زود به مرادشان رسیدند و درست 
یک هفته پس از اعلام این طرح، موفق شدند که بیش از ۱۱۰ هزار خودروی خود را با منابع 
بانک مرکزی بفروشند و حداقل برای مدتی از پارکینگ های پر از خودروی خود خلاصی 
پیدا کنند.  از همان ابتدای اعلام طرح گفته شده بود که یک هفته پس از آغاز اجرای طرح 
تسهیلات خرید خودرو، طرح کارت اعتباری نیز به جریان می افتد و تصور می شد که دولت 
برای اجرای این طرح ها همه اقدامات و پیش بینی های لازم را کرده و تنها ساز و کار اجرایی 
آن مانده است.  تولیدکنندگان پس از اعلام اولیه این طرح با اشاره به جزئیات آن اعلام کرده 
بودند که قرار است این کارت ها با سقف ۱۰ میلیون تومان، نرخ سود ۱۲ درصد و اقساط ۱۸ 
و ۲۴ ماهه در فاز اول به حقوق بگیران و کارمندان دستگاه های دولتی ارائه شود تا بتوانند 
از آن برای خرید کالاهای ایرانی که فهرست آن ها را وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام 
می کند، استفاده کنند.  چند روز بیشتر طول نکشید که وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز به 
وظیفه خود عمل کرد و فهرستی از تولیدکنندگان همراه با کد کالاهای مختلف آن ها را روی 
سایت خود منتشر کرد، اما از همین زمان بود که بانک مرکزی سیاست سکوت پیشه کرد و 
هیچ اطلاعی درباره اجرای این طرح به تولیدکنندگان و رسانه ها نداد.  پس از چند هفته ای 
سکوت درباره زمان اجرای این طرح، اتفاقی افتاد که صدای تولیدکنندگان را درآورد و باعث 
نارضایتی بیش از پیش آن ها شد؛ بانک مرکزی علاوه بر اینکه تعداد اقساط این طرح را از ۱۸ 
ماه به ۱۲ ماه کاهش داد، امکان خرید کالاهای خارجی را با این کارت با نرخ سود ۲۱ درصد 
امکان پذیر کرد.  همین امر باعث شد تولیدکنندگان داخلی کلافه شوند و به نوعی تهدید به 

انصراف از اجرای این طرح کنند و عصر همان روز بانک مرکزی در اطلاعیه ای اعلام کرد که 
ریالی از ۴۲۰۰ میلیارد تومانی که بانک مرکزی برای این طرح در نظر گرفته صرف خرید 
کالای خارجی نمی شود و خرید این کالاها صرفا از محل منابع خود بانک ها و با نرخ سود 
۲۱ درصد انجام می شود.  این بحث هرچند که حاشیه های زیادی را به همراه داشت، اما به 
نظر می رسد در نهایت تولیدکنندگان ترجیح دادند که این طرح زودتر به مرحله اجرا برسد، 
چراکه معتقد بودند ایجاد انتظار در دل مردم برای ارائه کارت های اعتباری باعث شده رکود در 
بازار لوازم خانگی بیش از پیش پود و در همان زمان نیز قول اجرای این طرح از سوی بانک 
مرکزی، یک هفته پس از تغییر در طرح داده شد.  پیش از این، مسئولان بانک مرکزی نیز 
اعلام کرده بودند که برای صدور کارت های اعتباری تنها سه روز زمان لازم است و مشکلی در 
زمان اجرای این طرح وجود ندارد.  به این ترتیب پس از مدت ها انتظار حدود ۱۶ روز پیش 
دستورالعمل اجرایی این طرح به بانک ها ابلاغ شد و معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز 
خبر از اجرای این طرح در روز شنبه دو هفته پیش را داد.  اکنون بیش از دو هفته از زمانی که 
قرار بود این طرح به مرحله اجرایی برسد، گذشته و هیچ اطلاعاتی از اجرایی شدن این طرح 
در دست نیست و تولیدکنندگان هم از وضعیت اجرای آن اطلاعی ندارند و به نظر می رسد که 
دیگر از اجرای آن ناامید شدند.  برخی کارشناسان نیز معتقدند که این طرح هیچ کمکی به 
خروج از رکود بازار لوازم خانگی نمی کند و شاید همین امر تا حدودی دولت و بانک مرکزی 
را برای اجرای این طرح دودل کرده است، چراکه در حال حاضر نه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، نه بانک مرکزی و نه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هیچگونه خبری از وضعیت 
این طرح نمی دهند، در حالی که از آن فرصت شش ماهه تنها حدود سه ماه باقی مانده است. 
تولیدکنندگان نیز می گویند که هیچ اطلاعی از فرآیند اجرایی این طرح ندارند و به نظر 
می رسد که بار دیگر این طرح متوقف شده است و به نوعی رویایی که تولیدکنندگان برای 

فروش محصولات خود در سر می پروراندند را به کابوس تبدیل کرده است. 
در همین میان زمزمه هایی نیز به گوش می رسد که خبر از احتمال توقف این طرح و اجرا 
نشدن آن می دهد که در این صورت تنها دستاورد اعلام آن، تشدید رکود در بازار خواهد بود. 

کسیازطرحکارتاعتباریخریدکالاخبرندارد!

مدیرکل دفتر امور سهام عدالت سازمان خصوصی سازی از 
آماده سازی صورت حساب مشمولین سهام عدالت تا شهریور 

سال آینده خبر داد. 
اسماعیل مختاری دولت آبادی ، با اعلام خبر فوق گفت: قرار 
بود در دولت های نهم و دهم یک میلیون تومان سهام به مردم 
بفروشند، اما ثمن معامله از محل سود شرکت های سرمایه پذیر 
به صورت قسطی دریافت و به حساب خزانه واریز شود و پس از 

پایان پرداخت اقساط این سهام قابل آزاد سازی باشد. 
وی با اشاره به اینکه برای نخستین بار سهام عدالت در کشور 
اجرا می شد، ادامه داد: طبیعی است، به دلیل بی تجربگی در این 
امر مشکلات و نواقصی وجود داشته باشد، اما دولت یازدهم یکی 
از اولویت های مهم کاری را بر ساماندهی سهام عدالت گذاشته 

و در این خصوص در دو راستا حرکت می کند. 
اجرای  قانون  تا ۳۸  مواد ۳۴  اصلاح  ارائه لایحه  مختاری 
سیاست های کل اصل ۴۴ را به عنوان یکی از برنامه های دولت 
جدید در این باره خواند و اظهار کرد: موضوع اصلی این مواد 
تبدیل این شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت به 

صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله )ETF( است. 
وی افزود: از طرف دیگر سازمان خصوصی سازی نیز با همین 
سازوکار و قوانین فعلی، اصلاحات و تغییراتی را در زمینه سهام 
عدالت ایجاد می کند؛ بعنوان مثال به زودی سامانه اینترنتی 
ارائه می شود تا مشمولین سهام عدالت اطلاعات خود را به روز 

کنند و همچنین یک صورت حساب به مشمولان سهام عدالت 
داده می شود تا بدانند طی این ۸ سال چقدر از اقساط سهام 

را پرداخت کرده اند. 
باید  این مسائل  آزادسازی  از  اینکه قبل  بیان  با  مختاری 
ساماندهی شود، تصریح کرد: حداکثر تا شهریور سال آینده 
صورت حساب مشمولین را آماده می کنیم تا مشمولان بدانند 
چقدر از این یک میلیون تومان قابلیت آزاد سازی دارد که پیش 
بینی می شود تا این تاریخ حدود ۵۰ درصد سبد سهام عدالت 

امکان آزادسازی داشته باشد. 
وی درباره میزان مبلغ پرداخت شده ثمن معامله طی ۸ 
سال اخیر گفت: بر اساس قانون باید طی ۱۰ سال ثمن معامله 
پرداخت می شد که تا کنون حدود ۱۶ هزار و ۲۰۰ میلیارد 
تومان معادل ۴۰ درصد ثمن معامله با وجود تخفیفات داده 

شده، به حساب خزانه واریز شده است. 
بنا بر اعلام پایگاه اطلاع رسانی بازار سرمایه، مختاری در ادامه 
افزود: اما دلیل اینکه ما متناسب با واریزی ها سهام را آزاد نکردیم 
به این نکته برمی گردد که اگر این آزادسازی صورت می گرفت، 
سبد سهام عدالت کوچکتر می شد بنابراین سود کمتری می 
داد، بنابراین به زمان بیشتر از ۱۰ سال برای آزاد سازی کل سبد 

سهام عدالت نیاز داشتیم. 
وی درباره مدیریت شرکت های سرمایه گذار استانی گفت: 
مدیریت شرکت های سرمایه گذاری استانی از طریق انتخابات 

است. به عبارتی در گام اول اعضای هیأت مدیره شرکت های 
تعاونی سهام عدالت شهرستانی از طریق مشمولین مشخص 
می شود و در گام بعدی شرکت های تعاونی در هر شهرستان، 
اعضای هیأت مدیره شرکت های سرمایه گذاری استانی را 

انتخاب می کنند. 
این مقام مسوول با اشاره به گستردگی مشمولان اظهار کرد: 
شاید این انتخابات به صورت عمومی برگزار نشود، اما این بخش 
به عهده وزارت تعاون است و در مجامع نمایندگان مشمولان 

حاضرند. 
مختاری در خصوص شرکت های سرمایه پذیر سهام عدالت 
گفت: شرکت های سرمایه گذاری استانی زیر نظر سازمان 
بورس هستند و اطلاعات این شرکت ها اعم از اعضای هیأت 
مدیره و صورت های مالی در سامانه کدال قابل مشاهده است و 
شرکت های تعاونی هم در هر شهرستان از طریق ادارات تعاون 
تعیین می شوند.  مدیرکل دفتر امور سهام عدالت سازمان 
خصوصی سازی درباره شرکت های سرمایه پذیر توضیح داد: 
مدیریت شرکت های سرمایه پذیر قبلا بر عهده کانون شرکت 
های سرمایه گذاری سهام عدالت بود که در سال ۱۳۸۹، دولت 
وقت، مصوبه ای صادر کرد که بر اساس آن، مدیریت این شرکت 
ها تا زمان آزاد سازی بر عهده شرکت های مادر تخصصی باشد 
بنابراین هم اکنون مدیریت بر ۶۰ شرکت سبد سهام عدالت 

توسط شرکت های مادر تخصصی انجام می گیرد. 

مدیرکل دفتر امور سهام عدالت اعلام کرد؛
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عبدی:
قراردادسوشامکانیفسخنشدهاست

سخنگو و عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با اشاره به اینکه باشگاه پیگیر وضعیت سوشا 
مکانی است، گفت: قرارداد این دروازه بان را فسخ نکردیم و امیدوارم مسائل ایجاد شده، 
سوتفاهم باشد.  به گزارش ایرنا، حسین عبدی روز گذشته پس از جلسه هیات مدیره باشگاه 
در نشست خبری، تصریح کرد: از ساعت ۱۰ و نیم صبح تا ۱۶ در باشگاه جلسه داشتیم و 
مسائل گوناگونی را مورد بررسی قرار دادیم.وی درمورد وضعیت سوشا مکانی عنوان کرد: 
عصر روزیکشنبه  بود که متوجه اتفاق رخ داده برای سوشا شدیم و قبل از آن اطلاعی از این 
مساله نداشتیم. شب گذشته و امروز پیگیر وضعیت دروازه بان تیم خود بوده ایم و امیدوارم 
مشکل خاصی نباشد. سخنگوی هیات مدیره پرسپولیس عنوان کرد: در کشور ما هر زمانی 
که مشکلی ایجاد می شود، اطمینان داریم که قوه قضاییه بهترین تصمیم را اتخاذ می کند و 
امیدوارم درمورد سوشا نیز تنها یک سوتفاهم ایجاد شده باشد. وی افزود: به طور طبیعی هر 
اتفاقی تبعاتی به همراه خواهد داشت و قبل از اینکه رای نهایی اعلام نشده باشد نمی توان 
اظهار نظری داشت.عبدی در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا باشگاه پرسپولیس 
قرارداد این دروازه بان را فسخ کرده است؟ پاسخ داد: این مساله صحت ندارد و تا نظر نهایی 
مراجع قضایی اعلام نشود، تصمیمی نمی گیریم.سخنگوی باشگاه پرسپولیس درمورد جدایی 
ایمان صادقی و خالی ماندن دروازه تیمش گفت: جدایی ایمان صادقی، تصمیمی بود که 
کادر فنی با توافق خود این بازیکن گرفت. در واقع برانکو به دنبال دروازه بانی با تجربه تر بود 
و گمان می کنم هرباشگاهی حق دارد در پنجره نقل و انتقالات خواسته های خود را علنی 
کند.وی در مورد اینکه آیا این باشگاه برای جذب علیرضا بیرانوند دروازه بان تیم نفت وارد 
عمل شده است؟ توضیح داد: نقل و انقالات در نیم فصل در حال انجام است و باشگاه ها به 
دنبال برطرف کردن نقاط ضعف خود هستند و طبیعی است هر فردی را که نیاز داریم برای 
استخدام او تلاش کنیم، اما تا زمانیکه جذب نفرات علنی نشود در مورد اسامی آنان چیزی 
مطرح نخواهیم کرد. عبدی در مورد اینکه باشگاه پرسپولیس در صورت جذب دروازه بان 
خارجی باید یکی از بازیکنان خارجی دیگر خود را از فهرست خارج کند، گفت: این راهکارها 
را همه می دانند و هر باشگاه بنابر محاسبات کادر فنی و هیات مدیره خود تصمیم گیری می 
کند و هر وقت جابجایی بازیکنان ما قطعی شد، آنرا رسانه ای خواهیم کرد.عضو هیات مدیره 
باشگاه پرسپولیس در مورد صحبت های وکیل سوشا مکانی که گفته بود از سوی این باشگاه 
هیچگونه پیگیری برای رهایی این دروازه بان انجام نشده است، اظهار داشت: ما به طور جدی 
پگیر هستیم تا این مساله را به سرانجام برسانیم.وی در ادامه به بدهی سرخابی های تهران 
اشاره کرد و گفت: زمانیکه کمیته انضباطی اعلام کرد استقلال و پرسپولیس به دلیل بدهی 
نمی توانند نقل و انتقال داشته باشند، برنامه ریزی خود را انجام داده و در ۶ ماه اخیر تلاش 
زیادی برای رفع این مشکل داشتیم و بسیاری از موانع را کنار زده ایم.سخنگوی پرسپولیس 
درمورد بدهی سنگین باشگاه به مانوئل ژوزه سرمربی پرتغالی و اسبق پرسپولیس اذعان کرد: 
مشکل فقط پرونده ژوزه نیست و مباحث دیگری نیز بود که آنرا حل کرده ایم و این ماجرا را 
نیز حل خواهیم کرد.عبدی در مورد اینکه آیا کمیته فنی نیز در مورد جذب بازیکن نظری 
ارائه می کند؟ گفت: بله در کمیته فنی نیز این مساله مطرح می شود اما در نهایت سرمربی 
است که نظر نهایی را می دهد. وی افزود: در ابتدای فصل شروع خوبی نداشتیم اما اکنون 
شیب تندی را پیگیری می کنیم تا انتظارات مردم را برآورده سازیم. استرس روی مسوولان 
باشگاه زیاد است و ممکن است حرفی بزنیم که باعث ناراحتی برخی شود اما آنان بدانند که 

در حرف های ما، منظوری وجود ندارد.

برانکو دوباره یاد گلر استقلال می افتد؟

طالبلووبرزخبهشتوجهنم!

چند هفته قبل بود که وحید طالب لو گفت در این مدت ۴ بار از پرسپولیس پیشنهاد داشته  
با محرومیت احتمالی سوشا آیا او دوباره سر راه پرسپولیس قرار می گیرد؟ 

برانکو که این اواخر به شدت با سوشا مکانی رابطه خوبی داشت و برای همین گفته بود 
وحید را دوست دارد اما قرار نیست هر کسی را که دوست دارد به تیمش بیاورد. او این قدر 
به سوشا علاقه پیدا کرده بود که حتی بعد از مشکلاتی پیش آمده برای مکانی ، تصمیم 
گرفت ایمان صادقی را برای اختلافاتی که با مکانی داشت ، به خونه به خونه بفروشد و 
حتی پی این را به تنش مالیده که در این تعطیلات اصلا گلر نداشته باشد . با این اتفاقات 
او حالا باید در پی دو گلر باشد. دو گلری که در این شرایط فوتبال ایران ، پیدا کردن شان 
خیلی سخت است. اگرچه علیرضا بیرانوند نشان داده دوست دارد به پرسپولیس برود اما او 
برای رفتن به این تیم باید از مانع رضایتنامه میلیاردی بگذرد . رقمی که پرداختش برای 

پرسپولیس خیلی هم ساده نیست.
اگرچه آنها در هفته های اخیر توانستند از سامانه هواداری شان بیش از ۷ میلیارد درآمد 
داشته باشند و رقمی بیش از ۵ میلیارد هم طلب از این سامانه دارند اما پرداخت رقم درشت 
برای رضایتنامه و راضی کردن خود بیرانوند برای قرارداد با تیم ، شاید هزینه ای گزاف برای 
پرسپولیسی ها به همراه داشته باشد که امسال مدیریتش تصمیم گرفت تا به هیچ بازیکنی 
بیش از ۹۵۰ میلیون تومان پرداخت نکند و پای حرف شان هم در ابتدای فصل ماندند ، 

پرداخت چنین رقمی دشوار است. 
در این شرایط آنها برای انتخاب از گلرهای بیرون مانده به گزینه های فروزان و طهماسبی 
می رسند که خیلی دندان گیر نیستند اما گزینه دیگری که برانکو همیشه دوستش داشته 
، وحید طالب لو است. گلر استقلال که خودش گفته ۴ بار از پرسپولیس پیشنهاد داشته. 
وحید اما برای رفتن به تیم رقیب ، مشکلی بزرگ دارد. او اگرچه در استقلال جایگاه ثابتی 
ندارد اما همیشه برای این تیم از ۱۴ سالگی تا امروز بازی کرده و در آستانه ۳۳ سالگی به او 
لقب پسر آبی را داده اند. وحید برای رفتن به پرسپولیس باید این ریسک بزرگ را بکند که 
روی تقریبا ۱۶ سالی که او را همه استقلالی می شناختند ، از زمانی که در تیم های پایه 
آبی ها بازی کرده تا امروز خط قرمز بکشد و راهی تیم رقیب شود. این برزخ فکری وحید 

طالب لو است که هر بار با پیشنهاد تیم رقیب روبرو می شود ، باید با آن بجنگد.

حاشیه های خود ساخته از درون تیم  ملی فو تبا ل امید ممکن است 
با بی انگیزه کردن و تلف کردن استعدادهای این تیم پر امید، هم امید 

فو تبا ل ایران و هم سابقه نیک خود را خراب کند.
 تیم  ملی فو تبا ل امید ایران در آخرین مرحله از آماده سازی برای 
حضور در مرحله نهایی ر قا بت های انتخابی المپیک ریو راهی امارات 
شد، اما در حالی که همه نگاه ها به سمت این تیم  است و همه امید 
دارند تیم "امید" المپیکی شود، اخبار و حاشیه ها کام علاقمندان به 

تیم  ملی را تلخ کرده است.
تیم  ملی فو تبا ل امید در مسیری که تاکنون طی کرده از همه نوع 
حمایت برخوردار بوده و ظاهرا همه چیز برای حضور قدرتمند تیم در 
ر قا بت ها فراهم است، اما این روزها پالس های منفی که از درون تیم به 

گوش می رسد، خاطر اهالی فو تبا ل را آزرده است.
* حمایت رسانه ای فراتر از حد تصور

برای روشن تر شدن بحث به روزهایی باز می گردیم که تیم امید 
در نخستین مرحله ر قا بت های انتخابی المپیک حاضر شد. از همان 
زمان رسانه ها در اقدامی تحسین برانگیز سیاست حمایت از تیم امید 

را تحت عنوان "نگاه المپیکی" پی گرفتند و چشم روی نقص های 
بزرگ تیم امید بستند.

باخت خانگی مقابل عربستان و صعود بسیار سخت از مرحله اول 
به لطف تساوی حریفان و گل های زیاد به افغانستان، می توانست 
نقدهای زیادی را شامل حال تیم امید و کادرفنی و مدیریتی اش 
کند، اما این اتفاق رخ نداد. دلیل اصلی این کار هم حمایت از تیم 
جوان و آینده دار "امید" و نیز همراهی و حمایت از کادرفنی جوان 

و با اخلاق تیم بود.
محمد خاکپور، هادی طباطبایی و دیگران هر چند بی تجربه، ولی 
اخلاق مدار بودند و رسانه ها لزوم حمایت از مربیان جوان را به خوبی 
درک کردند، اما هر چه تلاش رسانه ها در حمایت از تیم ملی بیشتر 

شد، پالس های منفی صادر شده از داخل تیم هم زیادتر شد.
نمونه بارز این "منفی بافی ها" مصاحبه های پی در پی سرمربی تیم 
 امید درباره علاقه نداشتن به مربیگری یا نداشتن برنامه برای ادامه این 
حرفه و البته بیان مسائل و مشکلات مربوط به قرارداد با فدراسیون 

فو تبا ل است.

* بهترین حمایت مالی در طول تاریخ
به نوشته مدیرکل روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان تاکنون 
حدود هشت میلیارد تومان از سوی وزارت ورزش و جوانان، کمیته 
ملی المپیک و فدراسیون فو تبا ل برای تیم  ملی امید هزینه شده و این 
مبلغ غیر از آن پولی است که حبیب کاشانی گفته از طریق "خیرین" 
جذب کرده و به حساب مشترکی با محمد خاکپور واریز شده و 
مبلغش هم معلوم نیست. این مبلغ در تاریخ آماده سازی تیم امید 
بی سابقه بوده است. این تیم در مسیر آماده سازی اش برای المپیک 
پنج اردو در عمان، ترکیه، هلند، کیش و بندرعباس برگزار کرده و همه 

نوع امکاناتی برایش وجود داشته است.
این حمایت های میلیاردی از تیم امید انجام شد، اما در مراسم بدرقه 
تیم امید که در حضور وزیر ورزش و جوانان به عنوان عالی ترین مرجع 
ورزشی کشور، رییس کمیته ملی المپیک، رییس فدراسیون فو تبا ل 
و همکاران کاشانی در شورای شهر برگزار شد، محمد خاکپور حضور 
نیافت؛ بهانه اش هم این بود که چون کفاشیان " به عنوان یک آدم 

بی صداقت" آنجا بوده، نرفته است!

البته رییس فدراسیون فو تبا ل باز هم این حرف را با خنده و شوخی 
رد کرد و صبوری پیشه کرد.

صبر و طاقت کفاشیان هم البته گاهی به بی خیالی و ضعف در 
مدیریت زیر مجموعه اش پهلو می زند؛ مثلا وقتی در واکنش به اظهار 
نظرهای عجیب و غریب محمد مایلی کهن گفت: "مایلی کهن را 

نمی شود کاری کرد!" چنین تصوری حاکم می شود.
* چه کسی "بی صداقت" است؟

خاکپور چندین بار درباره قراردادش با فدراسیون فو تبا ل صحبت 
کرده و لب به انتقاد گشوده است. سرمربی تیم  ملی امید به دلیل یا به 

بهانه "امضا نشدن قراردادش" به مراسم بدرقه تیمش نرفت.
مسئولان فدراسیون هم می گویند قرارداد خاکپور آماده بوده و او 
خودش آن را امضا نکرده است. این در حالی است که یک بار رقم 

قرارداد خاکپور با درخواست او و موافقت کفاشیان دو برابر شده بود.
این صحبت ها و حاشیه سازی ها در حالی از درون تیم  ملی فو تبا ل 
امید مطرح می شود که تمام مجموعه های مرتبط با ورزش و فو تبا ل 
اعم از رسانه ها، وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال و کمیته ملی المپیک 

عزم خود را در حمایت دلسوزانه از تیم  ملی جزم کرده اند.
* این بازی را تمام کنید

زمان زیادی تا شروع مسابقات انتخابی المپیک باقی نمانده، اما از 
درون تیم، این بازی را خراب کرده اند. آن طور که این بازی را پیش 
می برند، آن که می بازد بازیکنان جوان و مستعد تیم امید هستند؛ 
همان هایی که با انگیزه فراوان همراه یکدیگر شده اند تا آرزوی ۴۰ ساله 

فو تبا ل ایران را برآورده کنند.
کادرفنی و مدیریتی تیم  ملی امید بهتر است در آستانه مسابقات 
انتخابی از این کارها و بازی های باخت – باخت که معلوم نیست دلیل 
اصلی اش چیست دست بردارند و اگر واقعا دلسوز "امید" هستند، گل 

یأس به آن تقدیم نکنند.
دیروز مدیر تیم المپیک در اظهارنظری فدراسیون فوتبال را متهم 
کرد که "اراده ای" برای بستن قرارداد با خاکپور ندارد، این در حالی 
است که علی کفاشیان و دبیرکل فدراسیون فوتبال در مصاحبه های 
با همه پیشنهادهای مالی خاکپور  اخیرشان گفته اند که  دو روز 
موافقت کرده اند و تنها این قرارداد نیاز به امضای خاکپور دارد. حالا 
با  کدام طرف  و  می گوید  "راست"  کدام طرف  که  نیست  معلوم 

"سیاست ورزی" اتفاقات آینده را توجیه می کند.
مطرح شدن این مسائل در آستانه مسابقات انتخابی المپیک فقط 
و فقط شائبه هایی را علیه مطرح کنندگان این حرف ها ایجاد می کند.

* کسب افتخار یا تخریب سابقه؟
تیم  ملی امید شش روز دیگر در قطر با حریفان خود وارد ر قا بتی 
بزرگ و حساس می شود. این تیم می تواند آرزوی ۴۰ ساله فو تبا ل 
ایران را برآورده کند یا ممکن است حسرت المپیکی نشدن فو تبا ل 

۴۴ ساله شود.
این فرصت مهم و حیاتی نصیب خاکپور و کاشانی و همکارانش شده 
تا با کسب یک افتخار بزرگ و تاریخی نام خود را در دفترچه خاطرات 
فو تبا ل ایران ثبت کنند، اما اگر قرار باشد پالس های منفی همچنان 
ادامه داشته باشد تنها "ناامیدی" است که بر جای می ماند و با این اتفاق 

شاید دیگر تا سال ها کسی به فکر کار کردن با مربیان وطنی نیفتد.

آرزوهای "امید" در مسلخ حاشیه های خودساخته

امروز  در حالی  فوتسال  برتر  لیگ  پایانی  قبل  ما  هفته 
برگزار می شود که امکان مشخص شدن قهرمان این دوره از 

رقابت های لیگ برتر وجود دارد.
 هفته بیست و پنجم و ما قبل پایانی لیگ برتر فوتسال امروز 
سه شنبه برگزار می شود که در یکی از حساس ترین مسابقات 
این هفته، تیم صدرنشین مس سونگون در قم میهمان تیم 
یاسین پیشرو است. رسیدن به عنوان قهرمانی برای تیم مس 
که هفته گذشته توانست جای تاسیسات را در صدر جدول 
بگیرد، در دست خود این تیم است و اگر مسی ها بتوانند دو 
بازی پیش روی خود را با پیروزی پشت سر بگذارند، قهرمان 

لیگ خواهند شد.
البته قهرمان لیگ همین هفته هم می تواند در شرایط خاص 
رونمایی شود. در صورتی که تیم مس بتواند یاسین پیشرو را 
شکست بدهد و تیم های تاسیسات مقابل شهروند ساری و 
گیتی پسند مقابل دبیری متوقف شوند، مس همین هفته کار 

قهرمانی را تمام می کند.
تیم تاسیسات با ۴۶ امتیاز در رده دوم جدول قرار دارد و 
برای زنده نگه داشتن شانس قهرمانی تا هفته آخر محکوم 
به پیروزی در این مسابقه است. این تیم برای بازی این هفته 
علاوه بر مصدومان هفته های قبل، وحید شمسایی را هم در 

اختیار ندارد. شمسایی اعلام کرده که به خاطر آسیب دیدگی 
»حتی یک ثانیه« هم برابر شهروند بازی نخواهد کرد.

ضلع سوم قهرمانی تیم گیتی پسند اصفهان است که هم 
امتیاز با تیم تاسیسات بوده ولی به خاطر تفاضل گل کمتر در 
رده سوم قرار  دارد. گیتی پسند که توانست خود را به جمع 
مدعیان بازگرداند، این هفته در دیداری حساس به مصاف 
تیم دبیری تبریز خواهد رفت؛ دیداری که نتیجه آن تاثیر 
مستقیمی در تعیین قهرمان خواهد داشت. البته تیم دبیری 
رکورد ۱۲ هفته نباختن را حفظ کرده و حالا که شانسی برای 

قهرمانی ندارد، امیدوار به حفظ این رکورد است.
معادلات پایین جدول اما بر خلاف بالای جدول چندان 
پیچیده نیست. دو تیم همشهری فردوسی و فرش آرای 
مشهد دو کاندید سقوط به لیگ دسته اول هستند. البته 
شانس فرش آرا برای باقی ماندن در لیگ بیشتر از فردوسی 
است و با کسب پیروزی در بازی این هفته مقابل آذرخش 

می تواند سند بقایش در لیگ برتر را امضا کند.
برنامه هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتسال که امروز 

سه شنبه و از ساعت ۱۶ برگزار می شود، به این شرح است:
یاسین پیشرو قم - مس سونگون

تاسیسات دریایی - شهروند ساری
دبیری تبریز - گیتی پسند اصفهان

فرش آرا مشهد - آذرخش بندرعباس
میثاق تهران - فردوسی مشهد
شرکت حفاری - مقاومت البرز

شهید منصوری )استراحت(
جدول رد ه بندی لیگ برتر فوتسال

۱- مس سونگون ۴۸ امتیاز 
۲- تاسیسات دریایی ۴۶ امتیاز - تفاضل گل ۳۴

۳- گیتی پسند اصفهان ۴۶ امتیاز - تفاضل گل ۲۸ 
۴- دبیری تبریز ۴۲ امتیاز

۵- یاسین پیشرو ۳۶ امیتاز

هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتسال؛
مصافتاسیساتباشهروندومسبایاسینپیشرو
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رئیس هیئت فوتبال قم:

اتحادقهرماننیمفصللیگبرترفوتبالقمشد
 رئیس هیئت فوتبال استان قم گفت: تیم فوتبال اتحاد با کسب حداکثر امتیاز قهرمان نیم 

فصل لیگ بر تر فوتبال استان قم شد.
کریم بهرامی اظهار داشت: رقابت های لیگ بر تر فوتبال استان قم به کار خود در نیم فصل 
پایان داد و تیم های اتحاد، سفیر گفتمان و هما در رده های اول تا سوم نیمه نخست لیگ بر تر 
قرار گرفتند. وی افزود: این مسابقات با حضور ۸ تیم اتحاد، آبادگران، سفیر گفتمان، سهیل، 
هما، پناه آفرین، استقلال و هنگ به صورت رفت و برگشت برگزار می شود و تیم قهرمان 
به عنوان نماینده قم در لیگ باشگاه های کشور شرکت می کند. رئیس هیئت فوتبال استان 
قم گفت: در پایان نیم فصل نخست این رقابت ها، هر تیم ۷ مسابقه انجام داد که تیم اتحاد 
توانست با پیروزی در هر ۷ بازی خود و بدون از دست دادن امتیاز به مقام قهرمانی نیم فصل 
دست یابد. بهرامی بیان داشت: اتحاد در نیم فصل ۲۱ امتیاز کسب کرد و با فاصله ۵ امتیازی 
و بالا تر از تیم سفیر گفتمان که ۱۶ امتیاز به دست آورد و در صدر قرار گرفت، سفیر گفتمان 
دوم شد و تیم فوتبال هما با ۱۲ امتیاز تیم سوم نیم فصل شد. وی عنوان کرد: تیم های 
هنگ و استقلال به ترتیب با ۱۰ و ۸ امتیاز از ۷ بازی در رده های چهارم و پنجم ایستادند، 
پناه آفرین با ۵ امتیاز تیم ششم نیم فصل شد و تیم های سهیل با ۴ امتیاز و آبادگران با ۳ 
امتیاز ۲ تیم قعرنشین جدول هستند که خطر سقوط به دسته اول آن ها را تهدید می کند. 
رئیس هیئت فوتبال استان قم تصریح کرد: دور برگشت لیگ بر تر فوتبال استان قم به زودی 
آغاز می شود و پس از برگزاری مسابقات هفته های هشتم تا چهاردهم تکلیف قهرمان این 
مسابقات مشخص می شود که بر اساس جدول دور رفت اتحاد از بیشترین شانس برای 

قهرمانی برخوردار است و سفیر گفتمان به دنبال جبران فاصله با این تیم است.

رئیس هیئت تکواندوی قم خبر داد:

درخششتکواندوکارانقمیدرلیگدسته
اولوبرترپومسهکشور

رئیس هیئت تکواندوی استان قم از درخشش تکواندوکاران قمی در لیگ دسته اول و 
بر تر پومسه کشور خبر داد.

محمد جمشیدی اظهار داشت: دور برگشت لیگ دسته اول و لیگ بر تر پومسه مردان 
کشور در حالی روز گذشته برگزار شد که تلاش نمایندگان قم با کسب یک عنوان اولی و 
دومی و دو عنوان سومی همراه بود. وی افزود: مسابقات تکواندوی قهرمانی کشور در بخش 
فرم موسوم به پومسه ادامه پیدا کرد که در پایان هفته اول و دوم از دور برگشت لیگ دسته 
یک و بر تر پومسه نمایندگان قم با موفقیت به کار خود بر روی شیهاپ چانگ پایان دادند. 
رئیس هیئت تکواندوی استان قم گفت: در رده سنی ۱۲تا ۱۴ سال محمد رضا تمیمی با 
بهترین عملکرد در بین نمایندگان قم ششم شد و مهدی سیامکی عنوان دهم، سید محمد 
رسول سقا زاده نفر بیست و پنجم و امیر حسین غفاری در جایگاه بیست و هفتم قرار گرفتند. 
جمشیدی بیان داشت: در رده سنی ۱۵تا ۱۷ سال لیگ بر تر جام نشاط محمد ملاصادقی 
پومسه کار قمی عنوان سومی را کسب کرد و در رده سنی ۳۱ تا۴۰ سال ابوالفضل عبداللهی 
در جایگاه نهم قرار گرفت. وی عنوان کرد: در رده سنی ۴۱تا۵۰ سال عباس رفقیعی نماینده 
کهنه کار و افتخار آفرین تکواندوی قم نایب قهرمان شد و در پیکارهای لیگ بر تر جام 
ستارگان و در رده سنی زیر ۱۲ سال علیرضا حسنی از قم به عنوان سومی دست یافت. 
رئیس هیئت تکواندوی استان قم تصریح کرد: تنها عنوان اول مسابقات این هفته در لیگ بر تر 
توسط علی نادعلی پومسه کار آینده دار قم در رده سنی ۱۸ تا ۳۰ سال برای جامعه تکواندوی 
استان قم به ارمغان آمد. جمشیدی افزود: محبوب نصیروند و عبدالله بینایی داوران تکواندوی 
استان قم این هفته همچون هفته های گذشته مسئولیت قضاوت این دیدار ها برعهد داشتند. 

رئیس هیئت کونگ فوی قم:

نفراتبرترمسابقاتقهرمانیکونگفو
مشخصشدند

رئیس هیئت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم از مشخص شدن نفرات بر تر مسابقات 
قهرمانی کونگ فوی قم خبر داد.

 محمد رشید اظهار داشت: مسابقات قهرمانی کونگ فو استان قم در سبک جهانی کونگ 
فو کمپو روز یکشنبه تحت عنوان یادواره شهدای کونگ فوکار با معرفی نفرات بر تر رده های 
سنی مختلف به کار خود پایان داد.  وی افزود: مسابقات قهرمانی سبک جهانی کونگ فو با 
حضور بیش از ۱۴۰ شرکت کننده در رده های سنی مختلف به روش نیمه آزاد برگزار شد و 
نفرات بر تر اوزان مختلف مشخص شدند.  رئیس هیئت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم 
گفت: این پیکار ها در مجموعه ورزشی جوادالائمه)ع( قم و با عنوان پاسداشت مقام شهدای 
کونگ فو کار، شهید حسن حاج عفاری و شهید مدافع حرم رسول پور مراد برگزار شد و در 
پایان این پیکار ها در مراسمی با حضور روح الله رمضانی مدیرکل و معاون توسعه امور ورزش 

وجوانان استان قم از خانواده این دو شهید گرانقدر تقدیر به عمل آمد.

  گفتگو/سعید اکبری 

مهدی مهدوی کیا دوست داشتنی است و این علاقه عمومی به او، 
بی ربط به شکل حرف زدنش نیست. مهدوی کیا خواه ناخواه همیشه 
از چیزهایی می گوید که عموم مردم، به آن اعتقاد دارند. او هیچگاه 
غیر منطقی حرف نمی زند و اگر تمام مصاحبه هایش را کنار هم قرار 

دهید، جمله ای خارج از چارچوب از او پیدا نمی کنید. مهدوی کیا 
این بار هم وقتی صحبت از تیم ملی می شود، حرف های مهمی درباره 

انتقادها از کروش می زند...
 آقا مهدی برای پیشرفت آکادمی کیا خیلی کار می کنید. 
از بین بازیکنانی که دارید مهدوی کیا، دایی، عابدزاده و.. در 

می آید. 
 امیدوارم سال های آینده هم روی این فوتبالیست ها به خوبی کار 
شود. ما تا الان کارهای خوبی انجام دادیم. دوست داریم این بچه ها 
پیشرفت کنند. وقتی مدام درگیر بازی و تمرین باشند پیشرفت 
می کنند. باید از این بچه ها فوتبالیست های بزرگتر در بیاید. امیدوارم 

سال های آینده بچه ها پیشرفت بیشتری داشته باشند.  
الگوی شما باشگاه هوفنهایم آلمان است که از پایه شروع 

کرد و حالا یکی از باشگاههای بوندسلیگاست؟
 والا ما الگوی خاصی نداریم چون در کشورهای اروپایی کار را خیلی 
پیشرفته تر انجام می دهند. آنجا امکانات و سرمایه گذاری زیاد است. 
ما هم داریم کار خودمان را می کنیم. هزینه ها هم واقعا سنگین است. 
راستش من دوست داشتم ما یک کار متفاوتی در ایران انجام بدهیم. 
دوست داشتیم این بچه ها از سن ۱۱،۱۲ سالگی کار یاد بگیرند. در 

تورنمنت های معتبر شرکت کنند و با تجربه شوند. 
این بازیکنان وقتی به سن ۱۵،۱۶ سالگی برسند، سابقه ۱۰۰ بازی 
بین المللی خواهند داشت. این بچه ها بین المللی می شوند و انشالله 

می توانند به تیم های ملی کمک زیادی کنند. 
 هزینه ها را از کجا می دهید؟

 راستش در یکی دو تورنمنتی که رفتیم، دوستانی آنجا بودند که 
زحمت هزینه ها را کشیدند. اسپانسر ما شدند ولی فعلا به 
صورت شخصی هزینه می کنیم و از جیب خودمان 

می دهیم. 
هامبورگ  در  خود  شرایط  آخرین  از   

بگوئید. 
 والا همه چیز در آنجا خوب است. فعلا روی 
بحث پایه کار می کنیم. خبر خیلی خاصی نیست. 
کی مهدی مهدوی کیا را روی نیمکت تیم هامبورگ خواهیم دید؟ 
انشالله که این اتفاق یک روز بیفتد ولی اصلا کار راحتی نیست. من 
باید مراحلی را پشت سر بگذارم. خودم که دوست دارم پیشرفت کنم 
و در مربیگری به رده های بالا برسم، به حدی که بتوانم به نیمکت تیم 

اصلی هامبورگ و هر باشگاه دیگری برسم. 
کلاس های مربیگری را هم شروع کرده اید؟

 از ماه آینده قرار است در کلاس B شرکت کنم. بعد از آن هم برای 

A اقدام می کنم.
 عابدزاده گفته که این پرسپولیس حریف ندارد. نظر شما 

چیست؟
 زمانی که پرسپولیس در اوایل فصل بد نتیجه می گرفت، من گفتم 
این تیم نیاز به زمان دارد. گفتم نباید آنها را تحت فشار گذاشت. برانکو 
مربی ای است که کارش را بلد است. می دانستم شرایط پرسپولیس 
در ماههای بعدی خوب می شود. بسیار خوشحالم که الان این اتفاق 
افتاده است. نتایج خوبی هم گرفته و از نظر فوتبالی هم هم خوب بازی 
می کند. انشالله که پرسپولیس در ادامه راه هم موفق باشد و بتواند 

قهرمان لیگ برتر شود. این تیم استحقاقش را دارد. 
 فکر می کنید دلیل اوج گیری پرسپولیس چه بود؟ 

 من فکر می کنم که برانکو تلفیق خوبی از جوان ها و با تجربه ها 
درست کرده. بچه ها واقعا انگیزه زیادی دارند. برانکو هم که انصافا مربی 
با تجربه ای است و به تیم کمک زیادی کرده است. امیدوارم تیم بتواند 

آخر فصل موفق باشد. 
 راستی مصاحبه دیروز آقای رویانیان را خواندید؟ او گفته آه 
مهدوی کیا گرفت و پرسپولیس فینال جام حذفی را باخت و 

قهرمان نشد.  
نه بابا، اینطور نیست. آقای رویانیان اتفاق سر زده به بازی خیریه 

آکادمی ما و بچه های کار آمد. آنجا صحبت هایی کردیم. 
حالا واقعا آهی در کار بوده؟ 

نه، من پرسپولیس را آه نکردم. اتفاقا خیلی دوست داشتم تیم در 
آن مسابقه قهرمان شود. اگر قهرمان می شود خداحافظی من هم 
آن شکلی نمی شود. حالا دوست ندارم به گذشته برگردم و درباره آن 

اتفاقات صحبت کنم.  
از تیم ملی هم چند سوال داشتیم... 

از تیم ملی مگر خبری است؟ خیلی وقت است که خبری از تیم 
ملی نیست. 

دقیقا. تا فروردین برنامه ای نیست و کلا انگار همه خواب 
هستند.  

والا من دور از تیم هستم و دقیقا نمی دانم چه شرایط چه شکلی 
است. فعلا که تیم ملی المپیک ما در آوردگاه مهمی بازی دارد و 
امیدوارم موفق باشد. کلا کارهای تیم های ملی باید جلو ببرد. من واقعا 

اطلاعات زیادی از شرایط تیم های ملی نداریم. 
در فروردین ماه قرعه کشی مقدماتی جام جهانی است. شاید 

با ژاپن، عربستان، کره شمالی و..همگروه شویم. 
 امیدوارم این بار هم گروه مان سخت نباشد و یک نفر به مراسم برود 

تا قرعه خوبی برای تیم ملی بردارد. 

راستی شما دور قبل قرعه تیم ملی را برداشتید و چقدر 
قرعه خوبی بود. 

 )خنده( امیدوارم این دفعه هم یکی برود که دستش خوب باشد. 
احتمال دارد آن یک نفر شما باشید؟ 

نمی دانم. کسی به من چیزی نگفته است. ولی دفعه قبل اتفاق 
خوبی افتاد. امیدوارم این دفعه هم یک مقدار شانس همراه ما باشد و 

بتوانیم در گروه خوبی قرار بگیریم. 
 شما با توجه به برنامه های فعلی تیم ملی، احساس نگرانی 
نمی کنید؟ از اینکه تیم جوان مان نتواند به جام جهانی برود؟

 راستش من اصلا نمی دانم ما فیفا دی از دست داده ایم یا نه. ولی 
قطعا باید یک برنامه خوب داشته باشیم. مرحله نهایی جام جهانی 
راحت نیست. تیم های قوی بالا آمده اند. بدون برنامه نمی شود 
به بازی ها رفت. باید از همین حالا برنامه بازی های دوستانه مان 
مشخص شود. انشالله که طلسم یک در میان صعود به جام جهانی 
بشکند و برای اولین بار پی در پی به جام جهانی برویم. خدا کند این 

طلسم  بشکند. 
از کروش و تیم ملی هم انتقادهایی می شود. البته کروش در 
مصاحبه ای از انتقادها خسته به نظر می رسید و گفت به بعضی 

حرف ها اصلا توجه نمی کند. 
 )خنده( انتقاد همیشه در فوتبال ما بوده و در آینده هم خواهد بود. 
کارلوس قرارداد دارد و کارش را انجام می دهد. مسابقات مهمی هم 
پیشرو داریم. الان وقت آن است که از تیم ملی مایت کنیم. او با ما 
قرارداد دارد و باید به این قرارداد احترام بگذاریم. باید حمایت کنیم که 
تیم ملی بتواند در مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی موفق باشد. الان 
وقت انتقاد نیست. انتقاد می کنند که کارلوس کروش عوض شود؟ من 
دلیل انتقادها از او را هنوز نفهمیده ام. با شرایط تا مربی جدید بیاید و 
با فوتبال ایران آشنا شود که کلی زمان از دست می دهیم. کسی که 
قرارداد دارد و چند سال هم کار کرده و تیم ملی را به جام جهانی برده، 

باید بماند و به کارش ادامه بدهد. 
مکث

مهدوی کیا درباره بازی خیریه تیم آکادمی و کودکان کار می گوید: 
»راستش ما رابطه خوبی با این انجمن داریم. اوایل فصل هم چند 
بازیکن برای ما آوردند که الان عضو تیم هستند. ما باید ماهی یک 
بار از این مسابقات خیریه بگذاریم. برای هر دو طرف خوب است.« او 
درباره شرایط تیم خود می گوید: »طبق برنامه ها پیش رفته ایم. ماهی 
دو اردو داریم. بچه ها منظم تمرین می کنند. کار دارد جلو می رود. 
انشالله در آینده هم در سه تورنمنت در کشورهای آلمان و اتریش 

حاضر می شویم.« 

سوال مهدوی کیا از منقدان مربی پرتغالی

نمیفهمم،میخواهیدکارلوسکروشازتیمملیبرود؟!

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای محمد حسین دشتی نجفی به موجب وکالت نامه ۲۵۶۸۳ مورخه ۱۳۸۹/۳/۱۰ دفتر 
خانه ۲۹ قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ 
پلاک ۱۰۵۹۹/۲۸۰ اصلی واقع در بخش ۱ ثبت قم در صفحه ۱۰۹دفتر ۱۶۱ ذیل ثبت 
۲۱۶۸۹ بنام سید ابوالفضل تولیت ثبت و سند صادر سپس طی سند ۱۶۹۴۵ مورخه 
۱۳۷۳/۸/۴ دفتر خانه ۲۱ قم به خانم صغری قمی بهبهانی منتقل شده است که سند بعلت 
جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است . لذا مراتب 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره  اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 

مقرر  نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 



علمیوسلامت

یک متخصص تغذیه؛

امگا3چهتاثیریبرسردردهایمیگرنیدارد؟
امگا ۳ نیز که بیشتر در غذاهای دریایی می باشد که تا حدودی منجرب به کاهش 

سردرد های میگرنی شده است.
دکتر احمد اسماعیل زاده گفت:اسید های چرب امگا ۳ یکی از اسید های چرب ضروری 
مورد نیاز برای بدن است که توسط غذا های دریایی وروغن ها تامین می شود و بدن انسان 
قادر به ساخت آن نیست.  وی ادامه داد:بهترین راه تامین اسید های چرب امگا ۳ از غذاهای  
دریایی، سویا، گردو، خرما وغیره تامین می شود.پس بهتر است افراد اسید های چرب امگا ۳ 
را از مواد غذایی تامین کنند و هنگامی که از مکمل های غذایی استفاده می کنند زیر نظر 
پزشک باشند.  این متخصص تغذیه بیان کرد:مصرف خود سرانه ی اسید های چرب امگا ۳ 
سبب ایجاد فعالیت خون و احتمال خونریزی های داخلی و در طولانی مدت قند خون را 
افزایش می دهد بنابراین توصیه می شود که افراد به صورت خودسرانه از آن استفاده نکنند.

 وی اظهار کرد:میزان مورد نیاز بدن به  امگا ۳در روز برای هر فردی متفاوت است ولی به 
طور معمول حدود یک گرم در روز توصیه میشود.   وی با اشاره به تاثیر امگا ۳ بر سردرد 
های میگرنی اظهار کرد: اسید های چرب امگا ۳ به علت اینکه سبب افزایش  فعالیت خون 
در بدن می شود و تا حدودی خون رسانی به مغز را افزایش می دهد کمی منجرب به 
بهبودی در سردرد های میگرنی  می شود اما  به عنوان یک درمان در سردرد میگرنی اثرآن 
ثابت نشده است.   اسماعیل زاده تصریح کرد:اسید چرب امگا ۳ معمولا برای افرادی که 
سطح تری گلیسرید خونشان بالا است به عنوان یک دارو داده می شود چون تحقیقات 
نشان میدهد که امگا ۳ می تواند سطح تری گلیسرید خون را کاهش دهند.علاوه بر این 
افرادی که مشکلات پوست مو دارند با توجه به بررسی علت آن گاهی از مکمل تحت نظر 

پزشک استفاده می کنند . 

ویتامینخورشیدمعجزهدرمانروده
تحریکپذیر

کمبود یکی از ویتامین های حیاتی می تواند عامل اصلی ابتلا به یکی از بیماری های بسیار 
سرکش و مقاوم به درمان دستگاه گوارش باشد.

کارشناسان دریافته اند یک رابطه مستقیم بین کمبود ویتامین D و بروز سندروم روده 
تحریک پذیر وجود دارد. 

گفتنی است، براساس تحقیقات دانشگاه شفیلد انگلستان بیش از ۸۲ درصد از بیماران 
مبتلا به سندروم روده تحریک پذیر IBS دچار کمبود ویتامین D هستند. بررسی ها 
نشان می دهند، مصرف مکمل های ویتامین D، خوردن انواع ماهی و لبنیات می تواند در 
کنار بهره گیری از نور خورشید باعث کاهش علائم این بیماری در مبتلایان شود.  بیماری 
سندروم روده تحریک پذیر نوعی اختلال مزمن مقاوم به درمان است که سبب اسهال و 
یا یبوست در مبتلایان می شود.  پزشکان علل مختلفی را در بروز بیماری سندروم روده 
تحریک پذیر نام برده اند که از جمله عوامل روانی، اعصاب، استرس، رژیم غذایی و فاکتورهای 
ژنتیکی و وراثتی است.  کارشناسان این نتایج را با بررسی بر روی ۵۱ نفر مبتلا به سندروم 
روده تحریک پذیر و میزان سطح ویتامین  D در بدن آنها و درمان توسط ویتامین D به 
دست آورده اند. مصرف مکمل ویتامین D با تجویز پزشک همچنین می تواند سبب کاهش 

فشارخون و همچنین کاهش خطرات ناشی از بیماری های قلبی و کلیوی در افراد شود. 

یک متخصص  تغذیه عنوان کرد:

مهمتریناملاحوویتامینهای
موردنیازبدنچیست؟

املاح و ویتامین ها برای استخوان سازی و رشد سلول های مغز و همچنین سیستم دفاعی 
بدن بسیار مهم هستند.

بسکی با اشاره به ویتامین ها و املاح مورد نیاز بدن اظهار داشت: به طور کلی بدن هر 
فرد با ویتامین های A,G,K,C و املاحی چون آهن، روی، منیزیم، مس، ید که ویتامین 

و املاح بالا سبب تقویت سیستم ایمنی و رشد سلول ها و ارگان های مختلف بدن است.
 وی بیان کرد: مصرف ویتامین B۱ سبب تبدیل کربوهیدرات و چربی به انرژی شده که 
به علت محلول بودن این نوع از ویتامین  در بدن قابل ذخیره شدن نیست و برای دستگاه 

گوارش و اعصاب بسیار سودمند است.  
این متخصص با بیان این که B۱۲ در معده از موادغذایی جدا می شود، افزود: این ویتامین 
به همراه فولات نقش مؤثری در تولید گلبول های قرمز خون دارد و سبب رشد و تکامل 
اعضای بدن به خصوص گروه سنی شیرخوران و کودکان می شود و این نوع ویتامین فقط 
در غذاهای حیوانی یافت می شود و افرادی که از رژیم  غذایی گیاهی بهره می برند معمولاً 
با کمبود این ویتامین مواجه می شوند.  ویتامین K یکی از نیازهای ضروری بدن است و به 
صورت عمده در کبد ذخیره می شود و کار انعقاد خود در بدن را برعهده دارد و بیشتر در 
سیب، انگور، کیوی، کلم بروکلی موجود است.  بسکی ادامه داد: کلسیم علاوه بر خاصیت 
استخوان سازی برای سلامت دهان و دندان بسیار سودمند است و از این املاح می توان به 
عنوان داروی ضددرد استفاده کرد و کلسیم در موادی چون لبنیات، سبزیجات، تخم مرغ و 
آب گوشت یافت می شود.  این متخصص تصریح کرد: منیزیم یکی دیگر از املاح مورد نیاز 
بدن است که این املاح برای تولید انرژی، انقباض عضلات، سنتز پروتئین و تحریک اعصاب 
مفید بوده و کمبود آن باعث بروز تشنج، لرز، بی خوابی، بی نظمی ضربان قلب و همچنین 
سبب رسوب کلسیم در شریان می شود.  بسکی در پایان گفت: از دیگر املاح مورد نیاز بدن 
مس است که به رشد مغز، استخوان، اعصاب و بافت بدن کمک می کند و همچنین این 

املاح در غذاهای دریایی، مغزها، غلات، گندم سبوس دار و آجیل یافت می شود.

اثراتباورنکردنینوشیدنقهوه
برآنفلوآنزایفصلی

نوشیدنی قهوه در فصل زمستان می تواند یک اثر پیشگیرانه بر ابتلا به آنفلوآنزای مرگبار 
فصلی داشته باشد

پژوهشگران توصیه می کنند نوشیدن قهوه می تواند خطر ابتلا به مرگ زودرس ناشی از 
بیماری های قلبی و یا دیابت را تا حد زیادی کاهش دهد. 

گفتنی است نوشیدنی ۴ الی ۵ فنجان کوچک قهوه در روز می تواند خطر ابتلا به مرگ 
زودرس را در افراد کاهش دهد. بررسی ها نشان  می دهند، کارشناسان این نتایج را از حدود 

۹۰ هزار و ۳۱۷ فرد بزرگسال در فاصله سال های ۱۹۹۸ تا ۲۰۰۹ به دست آورده اند.
 البته کارشناسان نوشیدن این حجم قهوه را به افرادی که دچار تپش قلب، حساسیت 
به کافئین و یا استرس مزمن هستند توصیه نمی کنند و تنها پیشنهاد می کنند افراد به 
صورت منظم هر روز مقداری قهوه را در رژیم غذایی روزانه خود قرار دهند.  براساس 
تحقیقات افرادی که قهوه می نوشند کمتر دچار بیماری هایی چون بیماری های مزمن 
تنفسی، دیابت، ذات الریه، آنفلوآنزا و حتی بیماری های عصبی چون تمایل به خودکشی 
می شوند.  این نتایج حاصل تحقیقات پژوهشگران مؤسسه ملی سرطان در کشور انگلستان 
بوده است. پژوهشگران مواد مفید چون ترکیبات فعال بیولوژیکی، پتاسیم و کافئین را در 
قهوه شناسایی کرده اند.  در عین حال نوشیدن بیش از حد قهوه نیز می تواند باعث ابتلا به 
سرطان کبد در افراد شود. پژوهشگران مصرف قهوه را در ساعات اولیه روز توصیه می کنند.

یک متخصص غدد و متابولیسم اظهار داشت:

روغنماهیسببافزایشمتابولیسممیشود
مصرف روغن  ماهی سبب افزایش سوخت و ساز بدن و لاغر شدن اندام افراد می شود.

ایرج خسرونیا با اشاره به راه های افزایش متابولسیم بدن اظهار داشت: متابولیسم همان 
سوخت و ساز بدن است و اگر در زمانی این متابولیسم کاهش یابد چربی های بدن سوخته 
شده و  سبب چاقی مفرط می شود و همچنین درجه متابولیسم هر فرد با دیگری متفاوت 
بوده و این متناسب با فعالیت هایش است.  وی بیان کرد: انجام حرکات ورزشی استقامتی 
سبب افزایش سوخت و ساز بدن می شود زیرا این کارها سبب پاره شدن بافت ماهیچه ها 
می شود و بدن برای برطرف کردن این پارگی کالری می سوزاند و در نتیجه سبب بالا رفتن 

متابولیسم و لاغری افراد می شود.
 این متخصص با بیان این که کارهای اداری سوخت و ساز بدن را کاهش می دهد، افزود: 
افرادی که دارای مشاغل پشت میزی هستند باید بیشتر به نرمش روزانه توجه داشته 
باشند، زیرا این گونه افراد از تحرک کمتری در مقایسه با دیگران برخوردارند که برای حفظ 
تعادل متابولیسم بدن شان باید  پیاده روی تند کنند.  خسرونیا ابراز داشت: متابولیسم بدن 
با مصرف تنوع غذایی بالا رفته و بدن برای هضم ویتامین و املاح مختلف انرژی بیشتری 
را صرف کرده و درجه حرارت آن و بالطبع متابولیسم آن افزایش می یابد.  این متخصص 
ادامه داد: با کاهش مصرف کربوهیدرات ها، بدن در برابر این نوع مکانیسم حالت دفاعی به 
خود گرفته و سوختن کالری در بدن به علت هوشمندی سیستم بدن متوقف و سوخت و 

ساز کاهش می یابد و افراد برای رژیم لاغری باید به آرامی وزن خود را کم کنند. 
 خسرونیا عنوان کرد: مصرف قرص BCAA دو ساعت قبل از ورزش به میزان ۲۰ 
درصد مصرف سوخت و ساز بدن بالا می رود و علت این امر محتوای آمینواسیدهای این 
قرص ها است.   وی تصریح کرد: بدن افراد به طور معمول در حال مصرف انرژی است که با 
مصرف پروتئین این مقدار سوخت و ساز افزایش می یابد و همچنین برای لاغری و افزایش 

متابولیسم بدن از نوشیدنی چای سبز غافل نشوید.
 خسرونیا تأکید کرد: مصرف روغن ماهی سبب افزایش سوخت و ساز در بدن شده و 
سلامت قلب و عروق را بالا می برد.  وی در پایان گفت: مطالعات ثابت کرده، اگر افراد به 
صورت پراکنده و غیرمنظم روزه بگیرند. فاصله مصرف مواد غذایی زیاد می شود و با اولین 

مصرف مواد غذایی، متابولیسم زیاد می شود.
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بریس lyonnais، برای اولین بار در ایران طی سه روز با هدف ارائه طرحی کارآمد و 
بومی سازی شده جهت توانبخشی انحراف جانبی ستون فقرات و افزایش تحدب ستون فقرات در 
ناحیه سینه ای )کنسرواتیو اسکولیوز و کایفوز( نوجوانان در دپارتمان ارتوپدی فنی دانشگاه علوم 

بهزیستی و توانبخشی طراحی و ساخته شد.
مهندس رضا وهاب کاشانی درباره این بریس که اصالتا فرانسوی است، گفت: با توجه به 
اثربخش بودن این بریس در زمینه های مورد استفاده و با توجه به مزایای آن نظیر نامشخص 
بودن بریس در زیر لباس، تنظیم راحت آن طی فرایند پیگیری، دوام و ثبات حین اعمال نیرو، 
این نوع بریس می تواند در بسیاری موارد جایگزین بریس میلواکی باشد. وی تصریح کرد: با توجه 
به ویژگی های این بریس، متد طراحی و ساخت بریس در کارگاه علمی – عملی که در دانشگاه 
علوم بهزیستی و توانبخشی برگزار شد، در اختیار کارشناسان و متخصصان ارتوز و پروتز قرار داده 

شد تا درخواست کنندگان بیشتری از مزایای اثربخشی بریس lyon برخوردار شوند. 

ساختپوستمصنوعیانعطافپذیرخودترمیمشوندهباترکیبنانوذراتطلاوپلیمر

درماندیستروفیعضلانیموشهاباویرایشژنی

بهبودموادپرکنندهدندانپزشکیبانانوذراتالماسوآنتیبیوتیکها

استخراجدارویضدسرطانازخیاردریاییتوسطمحققانایرانی

پژوهشگران با ترکیب نانوذرات الماس و آنتی بیوتیک به 
مواد پلیمری دندانپزشکی، موفق به بهبود پرکننده ها شده 

به طوری که رشد باکتری در آنها به حداقل خواهد رسید.
 به نقل از ستاد ویژه توسعه فناوری نانو، پژوهشگران 
دانشکده پزشکی دانشگاه کالیفرنیا نشان دادند که می توان 
از نانوذرات الماس برای بهبود فرآیند درمان ریشه دندان 
استفاده کرد. هر ساله بیش از ۱۵ میلیون نفر در آمریکا تحت 
درمان کانال ریشه دندان قرار می گیرند. هدف از این کار حفظ 
دندان عفونی شده است. دندان های عفونی شده دچار التهاب 
شده و باید رگ ها و اعصاب موجود در کانال را استخراج کرد. 
محل تخلیه شده معمولا با یک پلیمر موسوم به »گاتاپرچا« پر 

می شود. این پلیمر هیچ برهمکنشی با بدن ندارد.
گاهی تخلیه کانال دندانی به خوبی صورت نگرفته و آثار 

عفونت در دندان موجب از بین رفتن دندان می شود. برای 
حل این مشکل محققان دانشگاه کالیفرنیا اقدام به ارائه دو نوع 
پلیمر »گاتاپرچا« تقویت شده کردند. این گروه در یک مدل، 
پلیمر را با نانوذرات الماس تقویت کرده و در مدل دیگری، به 

ترکیب پلیمر و نانوذرات الماس، آنتی بیوتیک نیز افزودند.
و  رادیوگرافی  توموگرافی،  از  استفاده  با  گروه  این 
میکروسی تی اسکن اقدام به تصویربرداری از دندان های واقعی 
پر شده با این مواد کردند. نتایج تصویربرداری نشان داد که 
در مدل حاوی پلیمر و نانوذرات الماس ترک های بسیار ریزی 
وجود دارد که می تواند محل رشد باکتری باشد اما مقدار آن 

کمتر از زمانی است که از پلیمر خالص استفاده شده باشد.
نتایج این مطالعات نشان داد در مدل حاوی پلیمر، نانوذرات 
الماس و آنتی بیوتیک آثاری از رشد باکتری دیده نمی شود. 

پلیمر تقویت شده با آنتی بیوتیک و نانوذرات الماس نسبت به 
مواد رایج در دندانپزشکی استحکام بالاتری نیز دارد.

در انجام این پروژه بین رشته ای، محققانی از حوزه های 
سم شناسی،  فناوری نانو،  مواد،  مهندسی  نظیر  مختلف 
میکروبیولوژی و رادیولوژی دهانی شرکت داشتند. این گروه 
قصد دارند در آینده نزدیک به بررسی بهبود این ساختار برای 
استفاده تجاری بپردازند. حمایت مالی این پروژه توسط بنیاد 
ملی علم انجام شده است. نانوذرات الماس به ذراتی گفته 
می شود که در معادن استخراج الماس به عنوان محصول 
جانبی بدست می آیند. این ذرات دارای پتانسیل بالایی در 
دندانپزشکی  و  تصویربرداری  سرطان،  درمان  دارورسانی، 
هستند. نتایج این پژوهش در نشریه ACS Nano منتشر 

شده است.

رئیس کانون هماهنگی دانش، صنعت و بازار آبزیان درباره طرح های فناورانه گفت: پروژه 
استخراج داروی ضد سرطان کبد از خیار دریایی با حمایت معاونت علمی و همکاری دانشگاه 

شهید بهشتی در دست اجرا است.
عباسعلی مطلبی اظهار کرد: طرح های فناورانه بسیاری در این حوزه برای توسعه صنعت 
شیلات و اشتغال آن تعریف شده است، تنوع موضوعات در این حوزه زیاد است و با توجه 
به این مسئله معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری رویکردی جدید در این حوزه پیش 
گرفته است.وی افزود: یکی از اقدامات این کانون راه اندازی مرکز اس پی اف )عاری از بیماری( 
ماهی قزل آلا در کشور است و با توجه به اینکه این ماهی سردابی بوده و طرفداران زیادی 
دارد، مقدمات راه اندازی این مرکز شروع شده است همچنین استخراج مواد دارویی بیولوژیک 
از آبزیان دریایی خصوصا گیاهان، خارتنان و نرم تنان و خیار دریایی از دیگر پروژه های مدنظر 

کانون است.

مطلبی عنوان کرد: استخراج داروی ضد سرطان کبد از خیار دریایی با حمایت معاونت 
علمی و همکاری دانشگاه شهید بهشتی نیز از دیگر طرح های در دست اجرای این کانون 
است. همچنین طرح و برنامه پروژه استخراج داروهای آنتی باکتریال و ضد قارچ نیز در 
مراحل اولیه خود قرار دارد.به گفته وی، علاوه بر این موضوعات، توسعه فناوری واکسن های 
اختصاصی آبزیان در دستور کار این کانون قرار دارد. بخشی از این دانش در کشور وجود دارد 

و قصد داریم بخشی از این فناوری را نیز از کشورهای دیگر دریافت کنیم.
رئیس کانون هماهنگی دانش، صنعت و بازار آبزیان گفت: احیای ذخایر آبزیانی همچون 
ماهیان خاویار در دریای خزر با تولید بچه ماهی با حمایت معاونت علمی و هماهنگی با 
نهادهای مرتبط و برنامه ریزی طرح های خاص در حال پیگیری است. همچنین طرح کلان 
دیگر پیش بینی تولید حدود یک میلیون تن آبزی در آب های شمال و جنوب کشور در برنامه 

ششم کشور است که در این بخش نیز کانون نقش نظارتی دارد.

اندازهگیریجدیدگرانشدرستارگاندور
دستبرایکشفبهترحیات

یک تیم بین المللی از ستاره شناسان راه جدیدی را برای اندازه گیری کشش جاذبه در سطح 
ستاره های دوردست ارائه کردند تا به واسطه آن بتوانند وجود حیات در ستاره های دوردست و 

سیاراتی که به دور آنها می گردند را اثبات کنند.
 این روش جدید به دانشمندان اجازه می دهد تا گرانش سطحی را با دقت حدود چهار درصد، 

در ستاره هایی که بیش از حد دور بوده یا کم نور هستند اندازه گیری کنند.
درک میزان گرانش سطحی یک ستاره اساسا مستلزم دانستن مقدار وزن شما در آن ستاره 
است.اگر ستاره ها دارای سطوح جامد باشند و شما بتوانید بر روی آن ها بایستید بنابراین وزن 
شما از یک ستاره به ستاره دیگر متغیر است.از آنجا که گرانش سطحی بستگی به جرم ستاره و 
شعاع آن دارد )همانطور که وزن شما بر روی زمین به جرم و شعاع آن بستگی دارد(، این روش 
ستاره شناسان را قادر به ارزیابی بهتر جرم و اندازه ستاره های دوردست می سازد.استاد جایمی 
ماتیوز مولف این پژوهش از دانشگاه بریتیش کلمبیا اظهار کرد: اندازه یک سیاره با اندازه ستاره 
مادر آن سنجیده می شود و اگر شما ستاره را نشناسید، سیاره آن را نیز نخواهید شناخت.وی 
افزود با این روش شما از میزان اندازه و روشنایی یک ستاره و اندازه و درجه حرارت سیاره اطراف 

آن و این که آیا دارای اقیانوس یا موجودات زنده است یا خیر، مطلع می شوید.
این روش جدید که "روش زمانبندی تابع خود همبستگی" یا روش زمانبندی کوتاه مدت نام 
 MOST دارد، از تنوعات ظریف روشنایی ستاره های دوردست که توسط ماهواره هایی مانند
کانادا و Kepler ناسا ضبط شده استفاده می کند.توماس کالینگر نویسنده ارشد از دانشگاه وین 
اظهار کرد: روش زمانبندی یک ابزار ساده اما قدرتمند است که می تواند برای کمک به درک 
ماهیت ستاره هایی مانند خورشید و کمک به پیدا کردن سیارات دیگر مانند زمین به کاربرده 
شود.این روش می تواند نقش هیجان انگیزی را در مطالعه سیارات فراتر از منظومه شمسی و 
بسیاری از ستاره های دوری که حتی خواص اساسی آنها در مدار نمی تواند به درستی اندازه گیری 

شود، بازی کند. 

بریستوانبخشیانحرافجانبیستونفقرات
درکشوربومیسازیشد

محققان با ترکیب نانوذرات طلا و نوعی پلیمر موفق به 
ساخت لایه انعطاف پذیر خودترمیم شونده شدند. این لایه 
می تواند به  عنوان پوست مصنوعی استفاده شود. این ماده 
با هر بار ترمیم شدن نسبت به قبل استحکام بیشتری پیدا 

می کند.
ادوات  در  حاضر  حال  در  انعطاف پذیر  حسگرهای 
قرار  استفاده  رباتیک و بخش سلامت مورد  الکترونیکی، 
می گیرند. در آینده احتمالاً بتوان از این حسگرها در ساخت 
پوست مصنوعی و اندام های پروتز استفاده کرد به طوری که 

کاربر بتواند محیط پیرامون خود را حس کند.
یکی از مشکلات این حسگرها، خراشیدگی و آسیب دیدگی 
سریع آن هاست که موجب از بین رفتن کارایی این حسگرها 
می شود. اخیراً پژوهشگران دانشگاه کالیفرنیا موفق به ارائه 

ساخت  در  آن  از  می توان  که  شدند  انعطاف پذیری  ماده 
پوست مصنوعی استفاده کرد. این ماده با الهام از خاصیت 
خودترمیمی پوست طبیعی بدن ساخته شده  است. این ماده 
حاوی نوعی پلیمر سنتز شده  است که در صورت آسیب 
دیدن به سرعت خود را ترمیم می کند. یکی از محققان این 
پروژه می گوید: »وجود مشکل آسیب پذیری در حسگرهای 
انعطاف پذیر موجود در بازار موجب شده تا نیاز جدی برای 
توسعه این حسگرها و ایجاد خاصیت خودترمیمی در آن ها به 
وجود آید. ما موفق به ارائه پوست خودترمیم شونده ای شدیم 
که قابل خم شدن و انعطاف پذیر است. از هر نقطه ای که این 

ماده آسیب ببیند قادر است آن را ترمیم کند.«
این حسگر از یک زیرلایه خودترمیم شونده، الکترودهای 
رسانا و نانوذرات طلای اصلاح شده تشکیل شده  است. هایک 

می افزاید: »نانوذرات طلا در سطح زیرلایه و میان الکترودهای 
خودترمیم شونده می تواند موجب ترمیم ترک های موجود 
در سطح شود و در نهایت هدایت الکتریکی به حالت اولیه 
باز شود.« این ماده به محض ترمیم شدن قادر است وجود 
ترکیبات آلی فرار را در مقادیر بسیار کم شناسایی کند، 
حساسیت این حسگر چند ده ppm است. نتایج نشان 
می دهد که این لایه قادر است در شرایط بسیار سخت نظیر 

دمای ۲۰- تا ۴۰ درجه سانتیگراد خود را ترمیم کند.
برای فرآیند ترمیم، این لایه رطوبت را جذب کرده و متورم 
می شود با این کار زنجیره پلیمری به شکل آزاد درآمده و 
می تواند فرآیند ترمیم را آغاز کند. یکی از نکات جالب در این 
ماده آن است که بعد از فرآیند ترمیم، این ماده نسبت به قبل 

مقاوم تر می شود. 

محققان برای اولین بار با استفاده از روش ویرایش ژنی موفق به معکوس کردن اثرات 
یک بیماری تحلیل برنده در موش ها شدند که این روش ممکن است به درمان بیماری های 

مشابه در انسان ها کمک کند.
 این پژوهشگران در سه پژوهشی که در مجله Science منتشر کرده اند، نشان دادند 
که از روشی به نام CRISPR برای درمان یک مدل موش بالغ مبتلا به دیستروفی 
عضلانی دوشن ) یک اختلال که بر هر یک نفر از پنج هزار نوزاد پسر تاثیر می گذارد( 

استفاده کرده اند.
محققان می گویند که این اولین بار است که روش CRISPR توانسته با موفقیت یک 
بیماری ژنتیکی در داخل یک پستاندار کاملا توسعه یافته را درمان کند و این استراتژی 

توانایی بالقوه تبدیل به درمان انسانی را نیز دارد.
دیستروفی عضلانی دوشن به دلیل جهش های ژنتیکی که با تولید دیستروفین )یک 
پروتئین مورد نیاز برای تشکیل عضلات سالم( تداخل دارند، باعث ضعف پیشرونده 

می شود.
این روش ویرایش ژن جدید با ایجاد تغییرات دقیق در دی ان ای فرد بیمار و با استفاده از 
ویروس های غیر بیماری زا به عنوان حاملی برای ژن های تغییر یافته، جهش هایی که باعث 

بیماری های ژنتیکی می شود را برطرف می کند.
بر  تازگی  به  دوک  دانشگاه  در  پزشکی  زیست  مهندسی  استادیار  گرسباخ،  چارلز 
از سیستم دفاع  CRISPR / Cas۹ تمرکز کرده است که یک نسخه اصلاح شده 

باکتریایی است که ویروس های مهاجم آشنا را هدف قرار داده و تکه تکه می کند.
گرسباخ و گروهش پس از تصحیح این روش، درمان را به طور مستقیم بر روی عضلات 
ساق پای موش بالغ انجام داده و در نتیجه سبب افزایش قدرت عضلانی و همچنین اصلاح 

برخی از عضلات در سراسر بدن، از جمله در قلب شدند.
او اظهار کرد: هنوز هم باید کارهای زیادی برای تبدیل این روش به درمان انسانی و نشان 

دادن ایمنی آن صورت پذیرد اما نتایج اولین آزمایش های ما بسیار هیجان انگیز است. 

علائممیگرندرکودکان
اگر سردرد میگرنی را تجربه کرده باشید با درد آزاردهنده، حالت تهوع و حساسیت به نور 
ناشی از این عارضه آشنا هستید اما تحمل این علائم تا چه میزان برای کودکان مبتلا به 
میگرن امکان پذیر است؟  برای کودکان سردرد میگرنی می تواند تا حدی جدی باشد که 
بر روند آموزش و بازده تحصیلی و حتی روابط با دوستانشان هم تاثیر بگذارد.  در صورتی 
که فرزندتان به داشتن علائم میگرن مشکوک است راهکارهای موثری برای رهایی از این 
عارضه وجود دارد. حدود ۱۰ درصد کودکان پنج تا ۱۵ سال از میگرن رنج می برند. پیش 
از بلوغ احتمال ابتلای دختران و پسران به میگرن تقریبا برابر است اما پس از آن، احتمال 
بروز میگرن در دختران به دلیل افزایش هورمون استروژن بیشتر می شود.  به علاوه گاهی 
ابتلا به میگرن در نوزادان ۱۸ ماهه هم مشاهده می شود. هرچند تشخیص آن در نوزادان 
مشکل است اما سابقه خانوادگی می تواند در تشخیص به موقع آن موثر باشد.  علاوه 
بر این شواهدی وجود دارد که نشان می دهد در صورتی که نوزاد به عارضه کولیک یا 
»قولنج نوزادی« دچار باشد، احتمال بیشتری دارد با بالا رفتن سن به میگرن مبتلا شود 
و در حقیقت علائم کولیک در کودکی از نشانه های اولیه میگرن به حساب می آید. قولنج 
نوزادی به گریه های بی وقفه بیش از سه ساعت در روز که بیش از سه روز در هفته رخ دهد 
و حداقل سه هفته تدام یابد در نوزادان دو هفته تا چهارماهه ای که جز این سالم به نظر 
می رسند، گفته می شود.  اگرچه ارتباط ژنتیکی جدی در بروز میگرن وجود دارد فاکتورهای 
زیست محیطی همچون حذف وعده غذایی یا تغییر الگوهای خواب می تواند عامل ایجاد 
این عارضه باشد.  سردردهای میگرنی برخلاف سردردهای تنشی که از وضعیت خفیف به 
متوسط شدت پیدا می کنند شدت آنها ابتدا متوسط است و کم کم شدید می شود. علاوه 
بر این علائم میگرن در کودکان از افراد بزرگسال متفاوت است.  کودکان مبتلا به میگرن 
اغلب از علائمی چون حساسیت به نور و صدا، حالت گیجی، حالت تهوع، استفراغ و تعریق 
شکایت می کنند. همچنین تقریبا ۱۰ تا ۲۵ درصد نیز با علائم دیگری از قبیل تاری دید 
و ظاهر شدن لکه های رنگی مقابل چشم ها پیش از شروع سردرد مواجه می شوند.  برخی 
از کودکان در سنین مدرسه بدون آنکه قبلا سردرد را تجربه کرده باشند دچار میگرن می 
شوند. این سندرم که استفراغ حلقوی نام دارد موجب می شود طی چند ساعت کوتاه فرد 
دچار استفراغ شود و اغلب بستری شدن کودک را به دنبال دارد.  همچنین در تعدادی دیگر 
از کودکان این عارضه تشخیص داده نمی شود زیرا به »میگرن شکمی« مبتلا هستند و این 
عارضه با درد شکم و بدون تب و سردرد همراه است.  ابتلای کودک به سردرد میگرنی مانع 
از آن می شود تا عملکرد خوبی در مدرسه و روند یادگیری داشته باشد. همچنین بین ۳۰ 
تا ۴۰ درصد کودکان مبتلا به میگرن دچار اضطراب و تشویش هستند.  برای پیشگیری و 
درمان سردردهای میگرنی راه حل های موثر و نه چندان پیچیده ای همچون مشورت با یک 
متخصص، داشتن رژیم غذایی سالم، ورزش، رفع کمبودهای ریزمغذی ها، داشتن الگوی 

خواب مناسب و خواب کافی و همچنین مدیریت استرس پیشنهاد می شود. 

علائمعفونتمفصلیواستخوانی
درکودکانرابشناسید

یک فوق تخصص عفونی کودکان گفت: در صورتی که عفونت مفصل و استخوان دیر 
تشخیص داده شود منجر به تخریب بافت مفصل یا استخوان می شود.  دکتر حمیدرضا 
شرکت العباسیه درباره عفونت های مفصلی و استخوانی اظهار کرد: هرگاه میکروب ها بتوانند 
خود را به طریقی به مفصل رسانده و در آنجا تکثیر یابند، می توانند منجر به التهاب و عفونت 
مفصل)آرتریت( در کودکان شوند. چنانچه بافت استخوان دچار عفونت و التهاب شود، 
استئومیلیت رخ می دهد.  عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی لرستان با اشاره به اینکه 
علائم براساس سنین در افراد متفاوت است، بیان کرد: علایم بیماری در سنین پایین )زیر 
یک سال( تب، بی قراری و محدودیت حرکتی است؛ بطوری که هنگام تعویض پوشک، مادر 
متوجه می شود که کودک پا را در حالت خاصی نمی تواند تکان دهد.  این فوق تخصص 
عفونی کودکان با بیان اینکه در سنین بالا، علائم این بیماری تب، قرمزی مفصل، تورم 
مفصلی و محدودیت حرکتی است، اضافه کرد: در چنین حالتی بیماری که دچار عفونت 
مفصلی و استخوان می شود، باید تحت درمان آنتی بیوتیک وریدی قرار گیرد که البته مدت 
درمان براساس میکروبی که به بدن وارد شده، متفاوت است. مدت زمان برای عفونت مفصل 
سه هفته و برای عفونت استخوان سه ماه به طول می انجامد.  شرکت العباسیه اضافه کرد: 
در صورتی که عفونت مفصل و استخوان دیر تشخیص داده شود منجر به تخریب بافت 
مفصل یا بافت استخوان می شود. زمانی که عفونت استخوان به جراحی نیاز پیدا کند، 
قسمت استخوان که آبسه شده تخلیه می شود.  عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
لرستان تصریح کرد: عفونت مفصل و استخوان می تواند منجر به عوارض جبران ناپذیری 

نظیر کوتاهی قد )اندام(، محدودیت حرکتی بدن و از بین رفتن غضروف مفصلی شود. 

 شستن دست ها! ویروس سرماخوردگي از طریق قطر ه هاي میکروسکوپي بیمار منتقل 
مي شود. بیمار عطسه مي کند و قطره هاي ریز در هوا اسپري و روي سطوح اطراف پخش 
مي شوند. یا بیمار درون دست خود عطسه مي کند و با لمس اشیاء، ویروس به همه اشیاي 
دوروبر منتقل مي شود. حالا اگر فرد دیگري این اشیاء را لمس کند و بعد دست خود را به چشم، 

دهان یا بیني خود بزند، در معرض خطر ابتلا به بیماري قرار مي گیرد.
براي حفاظت از خود و جلوگیري از پخش ویروس:

۱. دست ها را مدام با آب و صابون بشویید. اگر به آب دسترسي ندارید، از ژل شستشوي 
حاوي الکل استفاده کنید. شستن دست ها به خصوص بعد از رفتن به مکان هاي شلوغ )مانند 
مدرسه و سرکار( ضروري است. قبلا تصور مي شد ویروس هاي سرماخوردگي از طریق هوا 
منتقل و ذره هاي ریز آن با تنفس وارد ریه مي شوند اما امروزه محققان معتقدند بیشتر )یا حتي 
همه( سرماخوردگي ها از طریق دست ها منتقل مي شوند. ۲. تا جایي که مجبور نباشید، به بیني 
و چشمانتان دست نزنید. ما بارها این کار را در طول روز انجام مي دهیم اما اگر دست ها به 
ویروس آلوده باشند، به آساني به چشم یا بیني منتقل مي شوند و ما را بیمار مي کنند. ۳. عطسه 
و سرفه فقط داخل دستمال! حین سرفه و عطسه، حدود ۴۰ هزار قطره آلوده به ویروس تا 
شعاع چند متر پخش مي شوند و روي سطوح مختلف مي نشینند. این ذره ها تا ۳ ساعت در 
محل، زنده باقي مي مانند و اگر فرد دیگري آنها را لمس کند، در معرض خطر ابتلا به بیماري 
قرار مي گیرد. ۴. اگر دستمال ندارید، حداقل بازو را خم کنید و درون آن عطسه یا سرفه کنید. 
۵.  روي سطوح مشترک با دیگران را تمیز کنید. مثلا تلفن، کیبورد، دستگیره هاي در و … 
مي توانند به ذره هاي ویروس آلوده باشند. ۶. اگر امکان دارد، هنگام رفتن به مکان هاي شلوغ 
)مانند مترو و اتوبوس( دستکش بپوشید. ۷. قدم بزنید و راه بروید. پیاده روي حتي در روزهاي 
سرد سال )روزي ۳۰ دقیقه ۵ روز در هفته( احتمال سرماخوردگي را کاهش مي دهد. ۸.  
سرما باعث سرماخوردگي نمي شود! این درست! اما در هواي سرد، بهتر است بیني خود را با 
دستمال بپوشانید چون در هواي سرد و خشک، ویروس ها در بیني، سریع تر تکثیر مي شوند. 

۹. در فصل هاي سرد سال، تا حد امکان از رفتن به مکان هاي شلوغ و سربسته دوري کنید.
۱۰. یکي از مزایاي پا به سن گذاشتن، سرماخوردگي کمتر است! بعد از ۵۰ سالگي، فردي 
که سالي ۲ بار و در کودکي ۶-۵ بار سرماخورده، سیستم ایمني بدنش یاد گرفته با انواع 
ویروس ها مقابله کند در نتیجه کمتر سرما مي خورد. به علاوه افراد مسن کمتر با بچه ها )که 
منبع ویروس هستند( در تماس اند. ۱۱. استفاده از اسپري هاي بیني )مانند نرمال سالین یا 
آب نمک( احتمال بیماري را کاهش مي دهد. ۱۲. کاهش استرس و خواب کافي مقاومت 
بدن را بالا مي برد. به علاوه اگر فردي در خانه بیمار است، سعي کنید از ظرف، لیوان و قاشق 

او استفاده نکنید.
توصیه هاي ایمني 

میکروب بیماري هاي عفوني تنفسي مانند آنفلوانزا و سرماخوردگي و سایر عفونت هاي 
سیستم تنفسي فوقاني، با عطسه و سرفه وارد هوا مي شود و افراد دیگر را مبتلا مي کند یا از 
طریق دست زدن به مواد آلوده به بدن راه پیدا مي کند که در این مورد، شستشوي صحیح 

دست ها نقش مهمي در پیشگیري از ابتلا به سرماخوردگي دارد.
۲ روش شناخته شده  اي براي شستشوي دست وجود دارد؛ پاک کردن دست با یک ماده 

داراي الکل و شستشوي آن با صابون و آب. 
براي شستشوي دست، یک کف دست خود را به حالت فنجان درآورید و پر از محلول 
پاک کننده الکلي کنید و دست ها را کاملا به هم بمالید تا تمام سطوح دست از این ماده 
پوشانیده شود. سپس دست ها را دوباره به هم بمالید؛ کف دست به کف دست. براي رسیدن 
به سطوح پشتي )دورسال( بین انگشتي دست، انگشتان یک دست را روي پشت دست دیگر 
بمالید و انگشتان دست را از لاي هم بگذرانید. همین  کار را براي کف دست ها تکرار کنید. 
براي تمیز کردن قسمت پشتي بندهاي انتهایي انگشتان، در حالي که انگشتانتان درون هم قفل 
شده اند، پشت انگشتان در روي کف دست دیگر بمالید. نوک انگشتان و نواحي زیر ناخن ها را 
با حرکات چرخشي آنها روي کف دست دیگر از آلودگي تمیز کنید. براي تمیز کردن قاعده 
شست، آن را روي کف دست دیگر قلاب کنید و شست را بچرخانید. هر کدام از این مراحل 
باید براي هر ۲ دست تکرار شود. شستشوي کامل دست باید ۳۰-۲۰ ثانیه طول بکشد. براي 
اینکه مطمئن شوید به بهترین نتیجه رسیده اید، دست ها باید آنقدر به هم مالیده شود تا 
خشک شود. خشک شدن کامل دست ها در کمتر از ۲۰ ثانیه معمولا به دلیل استفاده ناکافي 

از محصولات بهداشتي است.
براي شستن دست ها، رطوبت با آب و استفاده از میزان کافي صابون براي پوشش همه سطح 
دست  لازم است. دست ها را محکم به هم بمالید تا تمام سطح آنها از ماده شوینده پوشیده شود 
و همه مراحل ذکر شده قبلي را براي تمیز کردن دست ها انجام دهید. وقتي دست ها کاملا 
عاري از آلودگي شدند، با استفاده از آب آنها را آبکشي کنید و با استفاده از دستمال کاغذي 
)یکبارمصرف( یا حوله پارچه اي تمیز یا دستگاه خشک کننده هواي داغ، خشک کنید. براي 
پیشگیري از آسیب پوست، دست ها را آرام  تر از وقتي که آنها را مي شویید به هم بمالید. از 
حوله اي که قبلا استفاده شده، استفاده نکنید چراکه ممکن است منبع عفونت هاي قابل انتقال 

باشد. وقتي دست ها خشک شدند، براي پیشگیري از آلودگي مجدد، شیر آب را با استفاده از 
یک دستمال کاغذي ببندید. کل عمل شستشوي دست  باید حداقل ۶۰-۴۰ ثانیه طول بکشد.

بعد از این کارها حتما دست هاي خود را با آب و صابون بشویید
• استفاده از سرویس بهداشتی  • عطسه و سرفه  • به محض رسیدن به منزل از بیرون

• دست زدن به دستگیره در اماکن عمومي و محل کار • دست دادن با افراد • استفاده از 
صفحه کلید رایانه )محل کار( یا تلفن همراه  • گرفتن میله اتوبوس یا مترو • شمردن پول

• دست زدن به حیوانات مثل گربه  • دست زدن به پوسته تخم مرغ یا گوشت و سبزي و 
میوه نشسته  • بازي کودک با اسباب بازي دیگران و بعد از بازي در پارک • تعویض پوشک بچه 

• شستن کودک بعد از اجابت مزاج • قبل از انجام این کارها حتما دست ها را باید شست.
• استفاده از داروهاي موضعي نظیر پماد، قطره و… به خصوص داروها و پمادهاي چشمي
• استفاده از داروهاي خوراکي • تزریق دارو یا استعمال شیاف • غذا خوردن • پختن غذا

• تهیه سالاد • پوست کندن میوه • غذا دادن به کودک
شاد باشید، خوب بخوابید، سرما نخورید!

یک سوال! چرا همه کساني که در محیط هاي آلوده و شلوغ هستند، سرما نمي خورند؟ چرا 
در خانه، گاهي یکي از بچه ها سرما مي خورد اما بقیه سالم مي مانند؟ 

براي پاسخ به این سوال ها، محققان دانشگاه پیتزبورگ تحقیق جالبي انجام دادند: آنها 
قطره هاي بیني حاوي ویروس سرماخوردگي را درون بیني افراد داوطلب ریختند، اما همه آنها 
بیمار نشدند! جالب اینکه، ظاهرا فقط ویروس نیست که عامل و باعث سرماخوردگي مي شود. 
در این میان پاسخ ایمني افراد هم بسیار مهم است؛ دکتر کوهن، سرپرست این تیم تحقیقاتي، 
۳۰ سال در جستجوي پاسخ به این سوال بوده است: چه کسي سرما مي خورد و چه کسي 
سرما نمي خورد؟ این تیم تحقیقاتي حدود ۲۰۰ داوطلب را بررسي و آنها را براي چند هفته 
ارزیابي کردند. هر روز و هر شب تلفني با افراد صحبت مي کردند و از آنها سوال هایي مي شد؛ 
امروز خوشحال هستید یا غمگین؟ آرام یا تحت فشار؟ عصباني یا خوددار؟ کل این مدت 
افراد آنالیز شدند و حس عمده ها آنها که بیشتر اوقات با آنها بود، برایشان ثبت شد، سپس 
به این افراد قطره هاي بیني حاوي ویروس سرماخوردگي داده و علائم آنها در روزهاي بعد 
بررسي شد: افرادي که در مجموع، احساس هاي مثبت بیشتري داشتند کمتر بیمار شدند یا 
اگر سرماخوردند علائم آنها مشخصا سبک تر بود! به نظر مي رسد، افرادي که در حال حاضر 
دچار استرس  عمده اي در زندگي هستند، ۵ برابر بیشتر در معرض خطر سرماخوردگي اند! 
)استرس هایي مانند از دست دادن شغل، مشکلات ازدواج و…( به نظر مي رسد استرس هاي 
طولاني مدت اثرگذار هستند اما استرس هایي که در طول روز پیش مي آیند و کوتاه مدت 
هستند، اثر چنداني در این مورد ندارند. خواب مناسب: افرادي که بیش از ۷ ساعت خواب 
شبانه  دارند، کمتر در معرض سرماخوردگي هستند. باز هم محققان چند هفته الگوي خواب 
افراد را زیرنظر گرفتند سپس به آنها قطره هاي بیني حاوي ویروس دادند. انجام ورزش متوسط: 
افرادي که در پاییز و زمستان ورزش مي کنند، کمتر سرما مي خورند. افرادي که ۵ بار در هفته 
ورزش مي کنند، حدود ۵۰ درصد کمتر سرما مي خورند و علائم بیماري در آنها سبک تر است

پیشگیری و درمان انواع سرماخوردگی 
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اجتماعی 6

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
 به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۹ اجرای 
احکام مدنی قم به شماره ۹/۹۴ج/۵۴۶ ثبت گردیده له آقای محمد میرزایی علیه ابوالقاسم 
تولیتی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ ۱۰۸/۵۳۰/۹۵۳/۷۷۶ ریال در حق 
محکوم له و مبلغ ۵/۴۳۳/۹۹۲/۶۸۸  ریال به عنوان نیم عشر دولتی درحق صندوق دولت، 
محکوم له در قبال طلب خود اموال منقول از محکوم علیه معرفی کرده است که کارشناس 

به شرح ذیل نظریه خود را ارائه داده است.
اموال در مکان های مختلف : مقداری از اجناس در انتهای نوقطار- پشت پمپ گاز داخل 
انبار پروژه شهروند و مقداری از اجناس در نیروگاه خیابان جواد الائمه در داخل منزل 
خواهان و مقداری از اجناس در بلوار ساحلی – داخل فروشگاه آقای ضباغیان )امین اموال( 

بازدید و بررسی به عمل آمد . قیمت پایه از طریق مزایده به شرح ذیل اعلام می گردد.
۱- یکدست مبل راحتی ۷ نفره پارچه ای طوسی بدون میز- دست دوم به مبلغ 

۴/۵۰۰/۰۰۰ ریال
۲- یکدست میز ناهار خوری۶ نفره به همراه ۴ عدد صندلی چوبی – دست دوم به مبلغ 

۱/۳۵۰/۰۰۰ ریال 
۳- یکدستگاه تردمیل ورزشی Dicityمارک ربکا با شماره ی سریال ۳۳۴۰۰۸ – دست 

دوم مبلغ :۴/۸۵۰/۰۰۰ ریال
۴- یکدستگاه صندلی ماساژور مارکIRESTبه شماره سریال A۱۲L با روکش پاره 

شده مبلغ: ۴/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
۵- یکدستگاه تلویزیونLED-SONY  و پنجاه اینچ به شماره سریال ۳۷۵۰۱۵۳ 
به همراه یکدستگاه سینما خانواده SONY به شماره ی۹۸۰۱۰۰۵ و متعلقات مربوطه 

دست دوم مبلغ :۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۶- یکعدد تابلوی فرش گل برجسته به ابعاد حدود ۰/۸ *۱ متر با قاب چوبی و با نوشته 

بسم الله الرحمن الرحیم به مبلغ ۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۷- یکدستگاه موتور سیکلت آونجر به شماره  انتظامی ۱۲۵/۱۴۶۴۹ تیپ CC ۲۲۰به 
شماره ی موتور ۸۴۰۵۳ و تنهT ۹۲۴۷۳۶۸که طبق اظهارات خواهان مدل ۱۳۹۲ 
می باشد رنگ قرمز دست دوم با توجه به اعتبار بیمه نامه شخص ثالث قیمت پایه به 

مبلغ:۳۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال
دوم  دست   ۷۷۱۰۸۲۷ سریال  شماره  به  شارپ  مارک  فاکس  یکدستگاه   -۸

مبلغ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۹- یکدستگاه تلفن پاناسونیک به شماره سریال KT-۷۶۳۰ به مبلغ: ۱/۰۰/۰۰۰ ریال

۱۰- یکدستگاه اسکنر HPبه شماره ۵۵۹۰- دست دوم به مبلغ:۲/۵۰۰/۰۰۰ ریال
۱۱- یکدستگاه مانیتور LCD-SAMSUNG به شمارهB۱۷۵۰ دست دوم به 

مبلغ:۱/۷۵۰/۰۰۰ ریال
 ۳۶XG ۸۱۵۸۵۲ ۱۲- یکدستگاه گوشی تلفن سیار پاناسونیک به شماره ی سریال

دست دوم به مبلغ: ۶۵۰/۰۰۰ ریال 
۱۳- یک  تخته فرش ۱۲ متری دستباف آبی رنگ – دست دوم به مبلغ:۸/۵۰۰/۰۰۰ 

ریال
- جمع کل اموال فوق الذکر به مبلغ ۹۷/۱۰۰/۰۰۰ ریال برآورد می گردد.

لذا مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ ۹۴/۱۰/۳۰ ساعت ۸ الی ۸/۳۰ صبح به آدرس 
قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید 
ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده 
بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی 

ضرورتتوانمندسازی
سکونتگاههایغیررسمی

 برنامه ریزی شهری فرایندی است که هدف آن بهبود 
قانون مندی  نظام مند،  است،هدفمند،  جامعه  وضعیت 
وتوانمندبودن از ویژگیهای اصلی آن محسوب می شوند. 
بنابراین توسعه همکاری فیمابین دستگاه  های اجرایی، نهادها و جوامع محلی و بخش 
خصوصی استان در چارچوب سند توانمندسازی و ساماندهی یک ضرورت اجتناب ناپذیر 
است.حل مسائل و مشکلات حاشیه نشینی تنها از طریق صرف هزینه و بودجه میسر نخواهد 
شد، بلکه  همکاری و مدیریت صحیح و هدفمند را به همراه مشارکت واقعی اجتماعات 
محلی طلب می کند.در این راستا، تعامل مستمر و مداوم با اجتماعات محلی در جهت 
تحقق مشارکت فعال از الزامات می باشد.نکته مهم این است که محدوده سکونتگاه ها باید 
به عنوان یک ارزش اجتماعی به رسمیت شناخته شوند.چرا که بدون استفاده از ظرفیت 
اجتماعات محلی، متولیان شهری نمی توانند از تمام ظرفیت های خود استفاده کند.در 
شکل گیری سکونتگاه های نباید نقش مهاجرت خصوصا مهاجرت روستا به شهر را منکر 
شد، ولی پدیده اسکان در این محلات نه تنها ناشی از ناموزونی توزیع جمعیت و مسائل 
مترتب بر آن، بلکه می تواند ناشی از روش برنامه ریزی یا شیوه های مدیریت هم باشد.

با این توضیح همکاری مسئولانه دستگاه های اجرایی، اصلاح روش های تهیه طرح ها و 
برنامه های فرادست، اصلاح قوانین و آئین نامه های مرتبط با مدیریت شهری، به رسمیت 
شناخته شدن نهادهای محلی، امنیت سکونت، در راستای تحقق پایدار توسعه شهری و 
برون سپاری و مشارکت واقعی اجتماعات محلی از ضروریات برخورد به موضوع توانمندسازی 
و ساماندهی سکونتگاه های غیر رسمی می باشد.واقعیت آن است که شتاب گسترش محدوده 
این مراکز بیشتر از اقدامات در جریان دستگاه ها ونهادهای عمومی است و متاسفانه دیدگاه 
مدیران نیز از توانمندسازی کم رنگ شده و این وظیفه برای آنها اهمیت خود را از دست 
داده است.ضمن اینکه بسیاری از نهادها از چرخه همکاری  با مدیریت شهری در فرایند 
توانمندسازی جامانده اند.درهمین راستا وزارت راه وشهرسازی)شرکت مادر تخصصی عمران 
وبهسازی شهری ایران( به عنوان دبیرخانه ستاد ملی توانمندسازی وساماندهی سکونتگاه های 
غیررسمی،نهاد متولی سیاست گذاری، برنامه ریزی و هماهنگ کننده دستگاه های مدیریت 
شهری بسترساز زمینه های اتخاذ رویه مشترک و واحد تمامی دستگاه های مدیریت شهری 
در سطح ملی و محلی، تعامل مدیریت شهری و ورود هم زمان این دستگاه ها می باشد، به 
نحوی که برنامه ها وطرح های مصوب ستادهای شهرستانی و استانی توانمندسازی را جامه 
عمل پوشانیده و موضوع توانمندسازی وساماندهی سکونتگاه های غیررسمی دراولویت برنامه 
های کلان ملی و محلی دستگاههای مدیریت شهری قرار گیرد.ذکراین نکته ضروریست 
که در برنامه ساماندهی وتوانمندسازی سکونتگاه های غیررسمی، شهرداری نقش محوری 
را داشته و می بایست به عنوان دبیرستاد هماهنگی امور اجرایی توانمندسازی وساماندهی 
سکونتگاه های غیررسمی نقش خود را ایفا نماید.شایان ذکر است که اهداف هشتمین جلسات 
ستاد بازآفرینی شهری پایدار و بررسی گزارش وضعیت مناطق نابسامان شهری و عملکردهای 
ستادهای استانی، شهرستانی استان قم مورخه ۱۳۹۴/۲/۹ که با حضور مقامات وزارت راه 
وشهرسازی  واستانی  مصوب شده می تواند نمونه ای از همکاری و اجماع دستگاه ها ونهادهای 

عمومی استان در جهت ساماندهی محلات هدف  باشد. 
 قائم مقام ومعاون شهرسازی منطقه ۵ قم

با سخنرانی وزیر اطلاعات؛

اجلاساستانینماز17دیدرقم
برگزارمیشود

رئیس ستاد اقامه نماز استان قم از برگزاری اجلاس استانی نماز در قم با سخنرانی وزیر 
اطلاعات در روز هفدهم دی ماه خبر داد.

محمد خامه یار ظهر دیروزدر نشست مطبوعاتی با بیان اینکه تاکنون ۲۳ اجلاس 
سراسری نماز در کشور برگزار شده است، اظهار کرد: در پیام های رهبری به اجلاس 
نماز نکته ای که حائز اهمیت است، توجه به شان نماز، ترویج فرهنگ نماز و توجه به 
مسجد محوری است.وی خاطرنشان کرد: بیست و چهارمین اجلاس سراسری نماز در 
روزهای ابتدای بهمن ماه در استان قزوین برگزار می شود. امسال در اکثر استان ها اقدام به 
برگزاری اجلاس نماز به صورت استانی شده و اجلاس قم با توجه به جایگاه حوزه علمیه 
در جایگاه ملی برگزار می شود که اقدامات و سخنرانان این اجلاس این امر را تایید می کند.

رئیس ستاد اقامه نماز استان قم با بیان اینکه استان قم دارای شورای نماز است، گفت: 
۱۵ دستگاه اداری عضو این شورا هستند و استاندار ریاست و ستاد اقامه نماز دبیری آن 
شورا را به عهده دارد که با استفاده از شورای نماز اقدام به برگزاری اجلاس نماز کردیم.

وی خاطرنشان کرد: دیدارهایی با مراجع انجام شد و در کنار اجلاس کارهای جنبی مانند 
نمایشگاه کتاب نماز و عکس برگزار می شود که در آینده ای نزدیک این نمایشگاه در ایام 
نوروز به مدت طولانی برپا خواهد شد.خامه یار از برگزاری اجلاس نماز استان قم در روز 
هفدهم دی خبر داد و افزود: این اجلاس در تالار قدس مدرسه امام خمینی با سخنرانی 
وزیر اطلاعات،  حجت الاسلام والمسلمین قرائتی و استاندار قم برگزار می شود که از ۱۰ 
دستگاه که به امر نماز اهتمام دارند، یک پاکبان و یک نفر امام جماعت نیز تجلیل می شود.

وی شهدای نماز استان را مورد توجه قرار داد و افزود: استان دارای ۲۰ شهید نماز است 
که این شهدا در هنگام نماز در جبهه به شهادت رسیدند که با خانواده آنها دیدار صورت 
گرفته و از یک خانواده شهید به صورت ویژه در این اجلاس تجلیل می شود.رئیس ستاد 
اقامه نماز استان قم خاطرنشان کرد: خادم نمونه یک مسجد و خیران مسجدساز نیز 
تجلیل می شوند و تجلیل از رئیس هیئت امنای مسجد دارای اخلاق، مدیریت و کارایی 
در دستور کار است.وی عنوان کرد: در اجلاس نماز میهمانان غیرایرانی که برای نخستین 
بار در خانواده مسلمان شدند و نخستین نماز را در آن مکان اقامه کردند، به خاطره گویی و 
سخنرانی  می پردازند.خامه یار تصریح کرد: امیدواریم در آینده ای نزدیک اجلاس یاوران نماز 

و نیروهای داوطلب نماز، که جای برگزاری آن در استان خالی بود، برگزار شود.

موفقیت در زندگی برای همه ما یکی از بالاترین درجه های اهمیت 
را دارد اما چگونه می توان به آن دست یافت؟

ما باید در دنیا کارهای خوب انجام دهیم، اما نه به این دلیل که 
نتیجه خوبی عایدمان شود. چنین دیدگاهی خیلی بچگانه  است. 
فقط بچه ها و آنهایی که تازه شروع به کار کرده اند اینطور فکر 
می کنند. آنها هستند که در ازای کارشان به پاداش یا تنبیه نیاز دارند. 
وقتی ابعاد زندگیمان را گسترده تر می کنیم، آگاهی مان بالاتر می رود، 
همه اینها فراموش می شود. آنوقت دیگر هر کاری که فکر می کنیم 
به نفع دیگران است یا مطابق با آگاهی مان است انجام می دهیم. و در 

مقابل هیچ چشم داشتی نداریم.
اگر به تاریخ جهان نگاه کنیم، همه آنهایی که کار نیک انجام 
می داده اند با همان سطح نیکی پاسخ نمی گرفتند. بعنوان مثال، 
مسیح را در نظر بگیرید. او در همه طول زندگی خود تلاش کرده 
بود نمونه کاملی از نیکی باشد اما هیچ پاداش قابل توجهی در نتیجه 
آن عایدش نشد. حداقل تا زمانیکه زنده بود. و بودا که برای دنیا 
و مردمانش چه خوبی ها که انجام نداده بود اما تحت آزار و اذیت 
بسیار قرار گرفت. یا حتی گاندی؛ او برای نیکی کردن به کشور و 
مردمش و ایجاد صلح و دوستی بین معتقدین مذهبی در هند تا پای 
جان پیش رفت اما در عوض چه عایدش شد؟ یک گلوله! آدم های 
بسیار زیاد دیگری مثل کندی و ابراهان لینکلن برای امریکا. همه این 
آدم های خوب. با تمام وجود برای ایجاد عدالت در جهان و صلح در 
میان مردمان جهان تلاش کردند اما باوجود همه آن خوبی ها عاقبتی 

بسیار ناراحت کننده عایدشان شد.
انجام می دهیم ممکن است –  پس همه کارهای خوبی که 
حداقل در این دنیا – عاقبت خوبی برایمان نداشته باشد. بنابراین 
توقع نداشته باشید که اگر سالم غذا خوردید، همه زندگیتان آرام 
و بی دغدغه پیش رود، هیچ مشکلی برای سلامتی تان اتفاق نیفتد، 
همه دوستتان داشته باشند، هیچ دشمن یا بیماری نداشته باشید، 

تصادف نکنید، و امثال این. متوجه منظورمان شدید؟ کارهای خوب 
را به این دلیل که تنها راه انسان بودن است انجام دهید؛ تنها راه یک 

انسان خوب بودن.
موفقیت در محیط کار

بر تحسین ها یا تنبیه ها چیره شوید
و از این گذشته، اگر بخواهیم از زندگی انسانی پا را فراتر گذاشته 
و به وجودی مقدس تبدیل شویم، برای کل جهان مفید باشیم، 
این یعنی انسانی نیک بودن. این تنها دلیل و هدف زندگی است. 
تاوقتیکه سعی کنید نیکی و مهربانی کنید، همیشه نیرویی با شما 
مقابله خواهد کرد، نیروی که سعی خواهد کرد شما را از مسیرتان 
منحرف کرده و به مسیری دیگر بیندازد. به همین دلیل برای اینکه 
بدون شکایت و پشیمانی از نگرفتن پاسخ خوب، به راهتان ادامه 
دهید، به قاطعیت بسیار زیادی برای کنترل خودتان، چک کردن 
مسیرتان، که ببینید در راه درست هستید یا نه، نیاز دارید. ممکن 
است به ازای هر تحسین و قدردانی، هزاران تهمت و افترا نصیبتان 
شود. اینکه خبری از آنها ندارید به این معنی نیست که وجود 
ندارند. اینکه اهمیتی به تحسین یا مخالفت دیگران نمی دهید 
به این معنی نیست که وجود ندارند. فقط چون آنها را جدی 
نمی گیرید، تحت تاثیر آنها قرار نمی گیرید. چنین روش زندگی 
به فداکاری و رنج درونی بسیار نیاز دارد. بیشتر آدمها نمی دانند. 
ولی بااینحال باوجود قدرنشناسی های انسان، آدم های بسیار زیادی 
به این طریق به زندگی شان ادامه می دهند. آدم های زیادی برای 
انجام کار دست و نیک سعی می کنند خودشان را رشد دهند. این 
چالش زندگی انسان هاست که همیشه در راه خدا قدم بردارند و 
از دستورات او پیروی کنند. به این طریق است که می توانند به 

موجودی خاص و مقدس تبدیل شوند.
تنها راه این است که انسانی آزاده باشید

بااینکه آزاده بودن و رسیدن به این مقام بسیار سخت است اما این 

تنها راه شماست. مگر اینکه بخواهید همیشه وجودی پست و دنیایی 
باقی بمانید. تنها راهی که دارید این است که جلو روید، هرچقدر هم 
که مانع بر سر راهتان باشد. تا جایی که می شود باید جلو روید. باید 
پرواز کنید. هرچه بلندتر بهتر. آنقدر باید تلاش کنید تا هیچ چیز 

دیگری جز خوبی درونتان باقی نماند. 
درونتان  را  امپراطوری خداوند  تااینکه هیچ چیز دیگری جز 
احساس نکنید. می پرسید امپراطوری خداوند چیست؟ امپراطوری 
خداوند مثل بقیه امپراطورها با تاج زرین پر از سنگ های قیمتی 
نیست. تخت سلطنت هم ندارد. امپراطوری خداوند پاکی است، 
محبت و مهربانی است، آرامش خاطر است. اگر این امپراطوری 
را درونمان داشته باشیم، هر کجا که برویم احساس می کنیم در 
بهشتیم. آنوقت دیگر لازم نیست برای رسیدن به بهشت اخروی 
نگران باشیم. چون چه زنده باشیم و چه بمیریم در بهشتیم. دیگر 
هیچکس نمی تواند بهشت را از ما بگیرد. اما اگر این را به دست 
نیاوریم، حتی اگر به بهشت هم برویم، محیط بیرونی بهشت به درون 
روح سیاهمان نفوذ نخواهد کرد چون هنوز هم با خودمان نفرت، 

کینه و حسادت حمل می کنیم.
اگر در درونتان آرامش داشته باشید، همه جا برایتان 

بهشت خواهد شد
پس اگر خودتان تغییر کنید، موقعیت تغییر خواهد کرد. اگر 
بهشت در درونتان باشد، آرامش درونی داشته باشید، همه جا برایتان 
به بهشت تبدیل خواهد شد و همه جا آرامش خواهد بود. این هدف 
خوب بودن است. این تنها انتخابی است که دارید، مگراینکه بخواهید 
تا آخر در جهنم بمانید. ماندن در جهنم کار سختی نیست و نیاز به 
هیچ سعی و تلاشی ندارد. جهنم شلوغ ترین جا است. پس رفتن به 
بهشت باید بهتر باشد. بهشت بسیار خلوت تر و آرام تر است و فضای 
بیشتری در آن هست. پس چرا به جای جهنم به بهشت نرویم؟ 
پس اگر به دنبال آرامش هستید، کمی باید به خاطر آن به خودتان 

سختی بدهید. اما اگر بگذارید برای بعد یا حتی زندگی های بعدی، 
این تلاش و سختی بیشتر خواهد شد. چون عادت ها و خصایص 
بدتان بیشتر و بیشتر می شود. آنوقت دیگر اصلاح کردن آن بسیار 
سخت خواهد شد. پس هر چقدر هم که سخت باشد، از همین امروز 

همین جا شروع کنید.
عادت های قدیمی را از ریشه بکَنید

ممکن است خودتان فکر کنید که همین الان هم پاک و منزه 
هستید. اما دقت کنید. تصور نکنید چون گیاهخوارید، چون اصول 
اخلاقی را رعایت می کنید پاک هستید. هنوز نه. پاک و منزه بودن 
کار آسانی نیست. از این به بعد مراقب خودتان و رفتارهایتان باشید. 
فقط یک روز به همه رفتارها و لحظاتتان دقت کنید. ببینید در 
به  وقتی خوب  می دهید.  واکنش  مختلف چطور  موقعیت های 

رفتارهایتان دقت کنید متوجه منظورمان خواهید شد.
خیلی وقت ها وقتی خودمان هم متوجه آن نیستیم، رفتارهای 
خیلی جزئی، عادت هایی که ریشه ای عمیق درون ما دارند و اصلًا 
خودمان از آنها بی خبریم، کار را خراب می کنند. و گاهی نسبت به 
خیلی چیزهای دیگر مثل عشق، محبت و حساسیت به رنج دیگران، 
بی توجه و بی تفاوت می شویم. گاهی با دیدن فیلم هایی که مثلًا 
درمورد جنگ، مسائل معنوی یا رنج و درد انسان هاست، به جای 
گریه، خنده مان می گیرد. به جای اینکه به مفهوم پشت آن فیلم که 
دردهایی کاملاً حقیقی از این دنیا و آدم های آن را نشان می دهد، 

توجه کنیم، بخاطر موضوعی دیگر در آن فیلم می خندیم.
می بینید، گاهی رفتارها و واکنش هایی بسیار کوچک، عادت هایی 

ریشه دار در ما هستند که باید آنها را از ریشه بکَنیم.
با خودتان صادق باشید

همه عادت های ناخوشایند قدیمی تان را شناسایی کنید. اگر 
مشکلی با آنها ندارید، اشکالی ندارد. مشکل خود شماست. منظور ما 
این است که اگر واقعاً با خودتان صادق باشید و بخواهید حساسیتتان 
به شادی و رنج دیگران و همچنین پاکی و سلامت خودتان را رشد 

دهید، پس همیشه باید مراقب و هوشیار باشید. . 
همیشه باید گوش بزنگ باشید، درغیراینصورت خیلی راحت یک 
روز، دو روز، سه روز، یا کل زندگیتان را در ناآگاهی، با عادت های 
بد و دور از خودآگاهی خواهید گذراند و قادر نخواهید بود که 
معنای عمیق تر زندگی را دریابید. بعد آن زمان است که دیگران 
را متهم می کنید، خدا را متهم می کنید، روش و دین و پیامبر را 
متهم می کنید. این کمکی به شما نخواهد کرد. می توانید هر کسی 
که خواستید را متهم کنید اما کمکی برای بهتر شدن اوضاع شما 
نخواهد کرد. بهترین کار این است که با خودتان صادق باشید و 
همیشه مراقب عادت های عمقی و ریشه دار خودتان که تاثیرات 

ناخوشایندی بر شما دارند باشید.
فقط چند نمونه برایتان بیان کردیم. نمونه های بسیار زیادی وجود 
دارد. نیازی به عنوان کردن همه این نمونه ها نیست. خودتان اینقدر 
باهوش هستید که بتوانید از این مثال ها الگو گرفته و عادت های 

عمیق خودتان را شناسایی کنید.
از امشب دیگر می توانید مثل همیشه نماز بخوانید، مدیتیشن 
کنید. بخوابید. صبح بیدار شوید و سر کار بروید. سعی کنید موقع کار 
همیشه روی کارتان متمرکز باشید. غیبت نکنید و حرف های بیهوده 
نزنید. البته ممکن است هیچکس بخاطر این کارها ایرادی به شما 
نگیرد اما این خودتان هستید که باید بتوانید از زمان بیکاری، محیط 

و انسان ها در جهت رشد معنوی خودتان بهره بگیرید.
موقع راه رفتن، خوابیدن، حرف زدن، نشستن، دراز کشیدن و 
هر کار دیگری سعی کنید همیشه بر مرکز عقل و خردتان تمرکز 
داشته باشید. فقط به این ترتیب است که می توانید پیشرفت کنید. 
و هرچه بیشتر پیشرفت کنید، انگیزه بیشتری پیدا کرده و بیشتر 

تمرین خواهید کرد.

درس هایی برای موفقیت و کامروایی در زندگی
رضا رحیمی

فرمانده انتظامي شهرستان از کشف۱۶هزار لیتر نفت کوره قاچاق در قم خبر داد. 
سرهنگ هادي دیده وردر گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: مأموران یگان امداد 
فرماندهي انتظامي شهرستان قم حین گشت زني در محدوده عوارضي "قم- کاشان" به یک 

دستگاه خودروي کامیون مشکوک و آن را متوقف کردند. 
به گفته وي، راننده با بیان اینکه بار کامیون نفت کوره است، هیچ گونه مدارکي براي اثبات 

مالکیت خودرو و همچنین گواهینامه و بارنامه ارائه نکرده است. 
فرمانده انتظامي شهرستان قم با اشاره به کشف ۱۶ هزار لیتر نفت کوره قاچاق در این رابطه، 
گفت: نهایتاً متهم به همراه خودرو مذکور جهت سیر مراحل قانوني و انجام تحقیقات تکمیلي به 

اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهي استان منتقل شد. 
"دیده ور" ضمن هشدار و تاکید بر مبارزه با قاچاق سوخت و فرآورده هاي نفتي از شهروندان 
خواست، در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه فعالیت غیرمجاز و توزیع سوخت توسط افراد 
فرصت طلب و سودجو، در اسرع وقت از طریق تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع تا به موقع نسبت به 

دستگیري قاچاقچیان سوخت اقدام شود.

رئیس سازمان امداد و نجات خبر داد؛

نجاتقریببه17هزارنفرازبرفوکولاک
رئیس سازمان امداد و نجات با اشاره به بارش برف و کولاک در ۲۱ استان کشور گفت: در 
این استان ها بیش از ۳۲۰۰ خودرو از برف رهاسازی شده و نزدیک به ۱۷ هزار نفر نیز از برف و 

کولاک نجات پیدا کردند.
ناصر چرخساز د از بارش برف و کولاک در ۲۱ استان کشور و امدادرسانی به هموطنان از 
نهم دی تا ۱۴ دی خبر داد.وی گفت: در استان های آذربایجان غربی آذربایجان شرقی، اصفهان، 
اردبیل، البرز، ایلام، چهارمحال و بختیاری، خوزستان، زنجان، سمنان، فارس، قزوین، کردستان، 
کرمان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گلستان، لرستان، مازندران، مرکزی و همدان شاهد 

بارش برف و کولاک بودیم.
رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر با بیان اینکه در ۱۲۱ جاده اصلی کشور امدادرسانی 
صورت گرفته است گفت: در این جاده ها و جاده های فرعی و روستایی به ۱۶ هزار و ۶۷۹ نفر 
امدادرسانی شده و ۲۴۰۰ نفر به صورت اضطراری اسکان یافتند.وی با اشاره به درمان ۳۴ مصدوم 
در برف و کولاک به صورت سرپایی گفت: ۵۰ نفر شامل ۱۶ زن باردار و ۳۴ بیمار نیز به مراکز 

درمانی منتقل شده اند.
چرخساز همچنین به رهاسازی ۳ هزار و ۲۸۱ خودرو از برف نیز اشاره کرد و گفت: در این 
مدت ۲ هزار و ۱۴۳ تخته پتو، ۱۶۰۰ بسته غذایی، ۹۶۰ آب معدنی، ۵۸۰ قوطی کنسرو، 
۲۷۰۰ قرص نان، ۱۸۰ کیلوگرم خرما و ۱۶۰۰ بسته بیسکوییت میان حادثه دیدگان توزیع 

شده است.
وی به وقوع سیل و آبگرفتگی در ۱۲ استان نیز اشاره کرد و گفت: اصفهان، ایلام، بوشهر، 
خراسان جنوبی، سیستان، خوزستان، فارس، کهگیلویه، کرمان، گلستان، مازندران و هرمزگان 

دچار سیل و آبگرفتگی شده اند.
رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر ادامه داد: ۱۵۰۰ سیل زده امدادرسانی شده و ۳۵ نفر 
نیز به صورت اضطراری اسکان یافتند.وی با بیان اینکه ۲۵ نفر از سیل نجات یافته و به مناطق 
امن منتقل شده اند گفت: ۲۰ مصدوم نیز امدادرسانی شده و از ۲۶ واحد مسکونی نیز تخلیه 

آب صورت گرفته است.

زلزلههند9قربانیگرفت
در پی وقوع زمین لرزه ۶,۷ ریشتری در شمال شرق هند تاکنون دست کم ۹ تن جان باخته اند. 
به گزارش ایسنا،  این زمین لرزه که در شمال شرق هند و نزدیک مرز با میانمار و بنگلادش 

اتفاق افتاد به مرگ ۹ تن از جمله سه تن در بنگلادش منجر شد. 
این زمین لرزه ساعت ۴:۳۵ روزدوشنبه به وقت محلی شمال غرب ایمپال مرکز ایالت 
مانیپور را به لرزه درآورد. مرکز لرزه نگاری آمریکا ابتدا بزرگی این زلزله را ۶,۸ ریشتر اعلام 

کرده بود. 
پلیس هند اعلام کرد: تکان های ناشی از این زمین لرزه موجب بروز شکاف در دیوارها و 
فروکش یک ساختمان شش طبقه نوساز در ایمپال شد. همچنین تعدادی ساختمان دیگر بر اثر 

این زمین لرزه خسارت دیده اند. 
بنابر این گزارش، شش تن در مانیپور کشته و بیش از ۳۰ نفر دیگر مجروح شده اند. در 
بنگلادش نیز سه نفر جان خود را از دست داده و تعدادی دیگر هم به دلیل مجروحیت تحت 

درمان قرار گرفته اند. 
به گزارش شبکه خبری بی بی سی، یکی از شاهدان این حادثه در ایمپال گفت: با وقوع زمین 

لرزه مردم هراسان خود را به خیابان ها رسانده و وحشت زده بودند.

رئیس پلیس فتا البرز اعلام کرد 

کلاهبرداریمیلیاردیاینترنتیدرپوششازدواج

فرمانده نیروی انتظامی آستارا  خبرداد:

کشف36کیلوگرمخاویارقاچاقدرآستارا

فرمانده انتظامی استان سمنان:

زمینخوارمیلیاردیدرشاهروددستگیرشد

در عملیات مشترک پلیس سمنان، قم و کرمان صورت گرفت :

توقیف2تنموادمخدر

رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان سردشت خبرداد:

کشفهزارنخسیگارخارجیقاچاق

رئیس بازرسي فرماندهي انتظامي استان خراسان شمالي  اعلام کرد:

ردرشوه80میلیونيمأمورانیگانامدادبجنورد

رئیس پلیس فتا البرز اعلام کرد:فردی که به بهانه ازدواج و سپس پیشنهاد سرمایه 
گذاری در فضای مجازی اقدام به ۳ میلیارد و۷۰ میلیون ریال کلاهبرداری از دختران دم 

بخت کرده بود، در این استان دستگیر شد. 
،سرهنگ محمد اقبالی افزود: در پی مراجعه زن جوانی به پلیس فتا و طرح شکایت 
مبنی بر اینکه از سوی فردی به بهانه سرمایه گذاری در خرید و فروش ارز و سود آوری 
در این زمینه ، مورد کلاهبرداری ۷۰ میلیون ریالی قرار گرفته است، بررسی موضوع در 
دستور کار کارآگاهان پلیس فتا البرز قرار گرفت .وی اضافه کرد : بنا به اظهارات شاکی، 
وی مدتی پیش از طریق فضای مجازی با فرد جوانی آشنا شده که پس از مدتی از زمان 
آشنایی ، این مرد جوان به او پیشنهاد ازدواج می دهد.اقبالی گفت: شاکی نیز اعلام کرد 
که پس از جلب اعتمادش، این جوان پیشنهاد دیگری مبنی بر سرمایه گذاری و فعالیت 
در خرید و فروش ارز الکترونیکی به وی می دهد و شاکی ۷۰ میلیون ریال به حساب مرد 

جوان واریز می کند.وی خاطرنشان کرد : زن جوان پس از گذشت چند روز از واریز پول 
برای خرید ارز به سایت الکترونیکی مورد اشاره مرد جوان مراجعه می کند اما متوجه می 

شود که از او کلاهبرداری شده است .
رئیس پلیس فتا استان البرز افزود: پلیس بلافاصله وارد عمل شد و پس از تایید اظهارات 
شاکی، با انجام اقدامات فنی و اطلاعاتی موفق به یافتن سایت اینترنتی که مرد جوان 
از دختران دم بخت کلاهبرداری می کرد،شد.وی یاد آورشد: در ادامه ماموران پلیس 
با بررسی و ردزنی های فنی ؛ گرداننده سایت را به همراه همدستش در یک عملیات 
غافلگیرانه در کرج دستگیر کردند .اقبالی گفت : متهمان اعتراف کردند که با این شیوه 
مبلغ ۳ میلیارد و ۷۰ میلیون ریال از افراد متعدد در سراسر کشور از جمله استان های 
فارس ،اصفهان ، خراسان رضوی ،خوزستان ، البرز ، تهران و... کلاهبرداری کرده اند.

متهمان دستگیر شده برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی شدند. 

فرمانده نیروی انتظامی آستارا از کشف ۳۶ کیلوگرم خاویار 
قاچاق در این شهرستان خبر داد. 

سرهنگ رحیم مهدی زاده روز دوشنبه در مصاحبه با 
خبرنگار ایرنا گفت: ماموران انتظامی ایستگاه بازرسی سه راهی 
قلعه مستقر در محور مواصلاتی اردبیل - آستارا حین کنترل 
خودروهای عبوری به یک دستگاه سواری مشکوک شده و آن 
را متوقف کردند. وی با اشاره به اینکه ماموران در بازرسی از این 
خودرو مقدار قابل توجهی خاویار قاچاق کشف و ضبط کردند 
، افزود: ۳۶ کیلوگرم خاویار در قالب ۳۶۰ قوطی یکصد گرمی 

با بسته بندی های مشخص، به طرز ماهرانه ای در خودروی 
مذکور جاسازی شده بود. فرمانده نیروی انتظامی آستارا با بیان 
اینکه این خاویارهای قاچاق توسط راننده ۴۰ ساله از مبدا تبریز 
به مقصد آستارا حمل می شد ، اضافه کرد: با هوشیاری عوامل 
انتظامی شهرستان ، خوشبختانه این محموله قاچاق به مقصد 
نرسید. وی ارزش اقتصادی خاویارهای قاچاق کشف شده را 
یکصد میلیون ریال عنوان کرد و گفت: فرد متهم با تشکیل 
پرونده تحویل مقام قضایی شد.فرمانده انتظامی آستارا با بیان 
اینکه سلامت چرخه اقتصاد در گرو مبارزه با پدیده شوم قاچاق 

است ، اظهار کرد: با همکاری و تعامل مثبت میان دستگاه های 
متولی و همچنین برنامه ریزی مناسب، می توان شاهد اقدامات 

موثر و قابل توجهی در این زمینه بود.
وی با اشاره به پیامدهای اجتماعی ، اقتصادی ، امنیتی و 
فرهنگی قاچاق کالا افزود: قاچاق کالا در حقیقت یک اقدام و 
حرکت هدف دار از سوی دشمنان برای ضربه زدن به ارزش 
های فرهنگی کشور و ایجاد تغییر در سبک زندگی مردم است. 
شهرستان آستارا در ۲۰۰ کیلومتری غرب مرکز استان گیلان 

و در نوار مرزی جمهوری آذربایجان واقع است.

فرمانده انتظامی استان سمنان از دستگیری زمین خواری که ۱۰ هزار مترمربع از اراضی 
ملی شاهرود را تصرف کرده بود، خبر داد. 

سرهنگ روح الامین قاسمی روز دوشنبه به ایرنا گفت: گزارش تصرف قطعه ای از 
زمین های حوالی میدان امام رضا)ع( شاهرود، به ارزش تقریبی ۲۵ میلیارد ریال، به پلیس 
آگاهی این شهرستان رسید. وی افزود : ماموران اداره رسیدگی به جرائم اقتصادی پلیس 
آگاهی، با بررسی و تائید موضوع، دریافتند فردی سابقه دار، زمینی به مساحت ۱۰ هزار و 

۶۶۳ مترمربع از اراضی ملی را با حصارکشی تملک کرده است.قاسمی با اشاره به حضور 
کارشناسان مسکن و شهرسازی و بررسی دقیق موضوع، خاطرنشان کرد: ماموران انتظامی 
و کارشناسان قانونی، پس از هماهنگی با قاضی پرونده، برای آزادسازی این اراضی به محل 
اعزام شدند و حصارکشی و خاکریزی های منطقه تخریب و زمین خوار میلیاردی نیز هفته 
جاری دستگیر و به دادسرا معرفی شد. فرمانده انتظامی استان سمنان تاکیدکرد: پلیس و 
دستگاه قضائی، قاطعانه با زمین خواران و تخریب کنندگان منابع طبیعی برخورد می کند.

فرمانده انتظامی استان از انهدام باند کشوری قاچاق و توقیف 
دو تن مواد مخدر در عملیات بامدادی و مشترک با پلیس 

استان های قم و کرمان خبر داد. 
سرهنگ روح الامین قاسمی افزود: در تلاشهای اطلاعاتی و 
عملیاتی چند ماهه ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر استان 
سمنان، یک باند حرفه ای قاچاق موادمخدر شناسایی و تحت 

تعقیب قرار گرفت. 
وی با اشاره به کنترل کامل فعالیتهای مشکوک قاچاقچیان، 

خاطرنشان کرد: در تحقیقات تکمیلی پلیس مشخص شد، 
اعضای این باند قصد انتقال محموله سنیگن موادمخدر از شرق 

به مرکز کشور را دارند. 
قاسمی ادامه داد: هماهنگی های لازم قضائی و انتظامی بین 
پلیس مبارزه با موادمخدر استانهای قم و کرمان انجام شد و 
تیمی مجرب از ماموران انتظامی سمنان برای توقیف این 

محموله به کرمان اعزام شد. 
به گفته این مقام انتظامی، خودروی نیسان قاچاقچیان در 

محورهای شهرستان رفسنجان استان کرمان شناسایی و در 
عملیات ضربتی پلیس توقیف شد. به گزارش ایسنا به نقل از 
سایت پلیس، فرمانده انتظامی استان سمنان تصریح کرد: در 
این عملیات دو قاچاقچی سابقه دار دستگیر و بیش از دو تن 
انواع مواد مخدر شامل، تریاک، حشیش و مرفین کشف شد. 
قاسمی با بیان اینکه این عملیات ساعتی پیش در استان کرمان 
انجام شد، اضافه کرد: تحقیقات و پیگیریها برای دستگیری 

اعضای دیگر این باند قاچاق مواد مخدر ادامه دارد. 

مهاباد- ایرنا- رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان سردشت گفت: با همکاری نیروی 
انتظامی نزدیک ۲۰۰ هزار نخ سیگار خارجی قاچاق در این شهرستان مرزی کشف و ضبط شد. 
عبدالله رسولی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: فردی قصد داشت که مقدار 
۹ هزار و ۹۰۰ پاکت سیگار خارجی قاچاق از نوع مارلبرو را با استفاده از یک دستگاه خودرو از 
طریق سردشت به دیگر استان های کشور انتقال دهد. وی اضافه کرد: خودروی این متهم از 

سوی نیروی انتظامی شناسایی و متوقف شده و راننده آن با تشکیل پرونده و اعلام جرم گمرک 
به اداره تعزیرات حکومتی سردشت معرفی شد. رسولی افزود: رئیس شعبه ویژه رسیدگی به 
جرائم قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی سردشت نیز این متهم را به ضبط کالا و پرداخت ۳۵۰ 
میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد. سالانه افزون بر ده ها میلیارد ریال انواع کالای قاچاق در 

مبادی ورودی و خروجی سردشت کشف می شود. 

رئیس بازرسي فرماندهي انتظامي استان خراسان شمالي از رد رشوه ۸۰ میلیون ریالي 
مأموران یگان امداد فرماندهي انتظامي شهرستان بجنورد خبر داد.  سرهنگ  جلال کمالي 
رنجبر گفت: برابر گزارش رسیده مأموران یگان امداد فرماندهي انتظامي شهرستان بجنورد 
حین گشت زني در محل تصفیه خانه این شهر به فردي مشکوک شدند .وي با بیان اینکه 
فرد موردنظر به محض دیدن مأموران یک عدد کیف مشکي که در دستش بود را انداخت 
و اقدام به فرار کرد، افزود: با تلاش مأموران متهم دستگیر و دو سانت موادمخدر مشکوک 

به شیشه و ۶ گرم هروئین از داخل کیفش کشف شد.رئیس بازرسي فرماندهي انتظامي 
خراسان شمالي ادامه داد:حین انتقال متهم به کلانتري ۱۲ بجنورد، وي با ارائه یک عدد 
کارت عابربانک مبلغ ۸۰ میلیون ریال براي چشم پوشي به مأموران رشوه داد که با صحت 
عمل ماموران روبرو شد. وي با اشاره به اینکه مأموران مراتب را صورتجلسه و به کلانتري 
انتقال دادند، خاطرنشان کرد: پس از استعلام مشخص شد کارت عابربانک متهم مبلغ۱۲۰ 

میلیون ریال موجودي داشت.

فرمانده انتظامي شهرستان قم خبرداد:

کشف16هزارلیترنفتکورهقاچاق
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 رهبر معظم انقلاب با بیان این كه انتخابات در همه دوره 
ها سالم بوده است، گفتند: البته ممكن است در گوشه و كنار 
تخلفاتی باشد اما تخلفات سازمان یافته كه نتایج را تغییر 

دهد، مطلقاً وجود ندارد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، رهبر انقلاب این مطلب را صبح دوشنبه در در دیدار 

ائمه جمعه سراسر كشور بیان كردند.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین انتخابات را در بُعد داخلی، 
موجب احساس استقلال و هویت و تأثیرگذاری ملت و در 
بُعد منطقه ای و جهانی، مایه آبرو و اعتبار كشور و نظام 

خواندند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأكید بر حضور حداكثری 
ملت در انتخابات پیش رو گفتند: هرچه حضور مردم بیشتر 
باشد استحكام و اعتبار نظام و كشور بیشتر می شود و به 
همین دلیل همیشه بر حضور هرچه بیشتر مردم تأكید كرده 
ایم و این بار نیز بر این مسئله اصرار می ورزیم چرا كه نظام 

متكی بر عواطف، خواستها و انتخاب مردم است.
انتخابات  بودن  نامطمئن  مدعیان  از  انتقاد  با  ایشان 
خاطرنشان كردند: برخی انگار به عادت و مرض بدی مبتلا 
شده اند كه دائم در نزدیک انتخابات، در كوس نامطمئن 
بودن نتایج آرا می دمند و نعمت بزرگ انتخابات را با این 

حرفها خراب می كنند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: البته ممكن است در گوشه و 
كنار تخلفاتی باشد اما تخلفات سازمان یافته كه نتایج را تغییر دهد، 

مطلقاً وجود ندارد.
رهبر انقلاب چارچوب قوانین، مراقبت همه دست اندركاران 
انتخابات و رعایت مسئولان دولتی و غیردولتی در همه دوره ها را 
از جمله علل سلامت انتخابات دانستند و افزودند: برخی دولتها 180 
درجه با هم تفاوت داشته اند اما رفتار همه آنها در عرصه انتخابات 
درست و انتخابات سالم بوده است و انشاءالله این دوره نیز چنین 

خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به تبیین ابعاد مختلف مفهوم 

پرمعنای »حق الناس« در عرصه انتخابات پرداختند.
رهبر انقلاب در تشریح ابعاد مختلف حق الناس به »حق داوطلب« 
پرداختند و افزودند: از جمله عرصه های رعایت حق مردم در انتخابات 
این است كه اگر كسی صلاحیت داشت او را رد نكنیم و به او میدان 
بدهیم و برعكس اگر كسی چه در انتخابات خبرگان و چه مجلس 
شورای اسلامی، صلاحیت قانونی نداشت با اغماض و بی دقتی او را 
وارد عرصه نكنیم كه بی توجهی به این دو نكته، ضد حق الناس است.

رهبر انقلاب، آرای ملت را امانت خواندند و افزودند: حفظ این 
امانت از دیگر ابعاد حق الناس است.

ایشان افزودند: همه كسانی كه در اجرا، مراقبت، شمارش، جمع 
بندی آرا و اعلام نتایج دخیلند باید در حفظ آرای ملت كمال امانت 
را رعایت كنند و اندک تخلفی در این مسئله، خیانت در امانت است.

رهبر انقلاب پذیرش نتایج قانونی انتخابات را از دیگر ابعاد رعایت 
حق الناس برشمردند و افزودند: وقتی مراكز قانونی، نتایج انتخابات 

را اعلام و تأیید كردند مخالفت با این نتایج، ضد حق الناس است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به حضور پرشكوه 40 میلیونی 
ملت در انتخابات سال 88 یادآوری كردند: در آن سال، برخی با 
حرفهای منكَر و ناپسند، ادعای تقلب را مطرح كردند و خواستار بر 

هم خوردن نتایج آرا شدند.
ایشان افزودند: ما با آنها خیلی مماشات كردیم كه جزئیات 
آن طولانی است، گفتیم بیایید هر تعداد صندوق كه می خواهید 
بازشماری شود اما به توصیه ها اعتنایی نكردند چون بنا نبود كه 

حرف حق را بپذیرند.
رهبر انقلاب یادآور شدند آن كار و آن ادعا، خسارتهای زیادی 

بر ملت و كشور وارد آورد كه تاكنون جبران نشده و نمی دانیم قرار 
است كی جبران شود!

ایشان در ادامه به رعایت حق الناس در »ارائه لیستهای انتخاباتی« 
پرداختند.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: رعایت حق الناس در پیشنهاد 
فهرستها به معنای این است كه مسئله رفیق بازی و جناح بازی را 
در لیستهای خود دخالت ندهند و با معیار شایستگی حقیقی، لیستها 

را تهیه كنند.
ایشان به مردم نیز توصیه كردند برای انتخاب نامزدها به كسانی و 
مجموعه هایی اعتماد كنید كه از سر صفا و صداقت و علاقه مندی به 

انقلاب لیست داده اند، نه از روی مقاصد خاص و گاه فاسد.
رهبر انقلاب سخنان خود در جمع ائمه جمعه سراسر كشور 
درباره انتخابات را با پرداختن به موضوع بسیار مهم و پیچیده »نفوذ« 

ادامه دادند.
دسترسی  اطلاعات  به  كه  كسانی  كردند:  خاطرنشان  ایشان 
دارند می دانند كه چه دامهایی برای كشور گسترده شده یا در حال 

گسترده شدن است تا در حصار اراده و تصمیمات ملت نفوذ كنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به ضرورت هوشیاری مردم، 
تأكید كردند: اگر بر فرض، عنصری نفوذی در مجلس خبرگان و یا 
مجلس شورای اسلامی یا دیگر اركان نظام وارد شود مانند موریانه از 

داخل پایه ها را می جود و سست می كند.
رهبر انقلاب افزودند: در زمینه نفوذ باید بدون تهمت زدن و ذكر 

مصادیق مُعیّن، در افكار عمومی روشنگری كرد.
حضرت آیت الله خامنه ای روزگار فوق العاده حساس كنونی را 
یادآور شدند و افزودند: جبهه فراگیر دشمنان انقلاب اسلامی و ملت 
ایران، با انواع توطئه ها، مدام در حال تلاش است چرا كه از گسترش 
ایده ها و افكار اسلام ناب در مناطق مختلف، احساس خطر جدی 

كرده است.
رهبر انقلاب افزودند: تفكر اسلام ناب همچون نسیم لطیف و 
عطر گل منتشر شده و انسانهایی قوی و كارآمد در مناطق مختلف 
جهان پرورش داده است لذا مخالفان اسلام برای مقابله با این واقعیت، 

جمهوری اسلامی را هدف بمباران سیاسی تبلیغاتی قرار داده اند. 
رهبر انقلاب با اشاره به استفاده بیگانگان از تحریک داخلی، 
بمباران تبلیغاتی و سیاسی، هزینه های مالی، دامهای اخلاقی و انواع 
و اقسام روش های دیگر افزودند: همه باید در مقابل »نفوذ« هوشیار 
باشیم. حضرت آیت الله خامنه ای در بخش پایانی سخنانشان طمع 

ورزی آمریكایی ها به انتخابات پیش رو را مورد اشاره قرار دادند 
و افزودند: آمریكایی ها مثل ما دنبال تحولند، اما ما تحولی را می 
خواهیم كه فاصله كشور و جامعه با اهداف اسلام و انقلاب را كاهش 
دهد و آنها دقیقاً در نقطه مقابل تحول مورد نظر ملت ایران، دنبالِ 
دور كردن جامعه از اهداف انقلاب و نزدیک كردن ایران به اهداف 

خودشان هستند.
رهبر انقلاب اسلامی تأكید كردند: آمریكایی ها برای تحقق این 
هدف به انتخابات چشم طمع دوخته اند اما ملت بزرگ و هوشیار 
ایران چه در انتخابات و چه در مسائل دیگر، مخالف خواستهای 

دشمنان عمل می كند و همچون گذشته به دهان آنها می كوبد.
ایشان همچنین با اشاره به جایگاه بسیار والای نماز جمعه آنرا 
»قرارگاه ایمان و بصیرت و اخلاق« و مهمترین وظیفه ائمه جمعه 
را نیز »تبیین حقایق و هدایتگری فرهنگی و سیاسی« برشمردند. 
ایشان همچنین انتخابات را مسأله ای بسیار مهم و نعمتی حقیقتاً 
بزرگ برشمردند و با تأكید بر حضور حداكثری مردم در انتخابات 
اسفند ماه افزودند: مفهوم عمیق حق الناس، در زمینه های »اجرا، 
نظارت، حقوق داوطلبان، لیستهای انتخاباتی، صیانت از آرای مردم و 
پذیرش نتایج انتخابات«، ابعاد مكمل و پرمعنایی دارد و مردم با توجه 
به طمع ورزی امریكایی ها به این انتخابات، موضوع نفوذ را مورد توجه 

كامل قرار دهند.
حضرت آیت الله خامنه ای در ابتدای سخنانشان گفتند: بكار 
بردن تعبیر قرارگاه برای نماز جمعه به این علت است كه ما در حال 
یک مقابله معنوی، اعتقادی و ایمانی و سیاسی هستیم كه همانند 
دوران دفاع مقدس، به ما تحمیل شده و بنابراین دفاع لازم و ضروری 

است.
ایشان با اشاره به توانایی ملت ایران در دفاع از خود افزودند: در 
این جهاد، ایمان، بصیرت، تقوا و اخلاق مردم، هدف حمله قرار گرفته 
شده است و ویروس های خطرناكی در میان جامعه پراكنده می شود.

رهبر انقلاب اسلامی مهمترین وظیفه ائمه جمعه را تبیین حقایق 
برشمردند و گفتند: ائمه جمعه به عنوان علمای شهرها و میراث داران 
انبیاء، باید با استفاده از فرصت اجتماعِ نمازجمعه، حقایق را تبیین و 

روشن كنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، صحبت رو در رو و چهره به چهره در 
نماز جمعه را بسیار تأثیرگذارتر و مهمتر از ارتباط های غیرحضوری 
و از طریق وسایل ارتباطی جدید دانستند و تأكید كردند: ائمه جمعه 
باید با استفاده از این فرصت مغتنم، در نمازجمعه كه قلب فرهنگی 

هر شهر است، هدایتگری سیاسی و فرهنگی انجام دهند.
ایشان با تأكید بر اینكه هدایتگری فرهنگی بنیانی تر از 
هدایتگری سیاسی است، خاطرنشان كردند: یكی از اهداف 
اصلی دشمنان اسلام و ملت ایران، تغییر فرهنگ و اخلاق 

مردم بویژه سبک زندگی آنان است.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به ابعاد مختلف سبک زندگی 
اسلامی افزودند: »ادب« و دوری از هتاكی حتی در صحبت با 
مخالفان یكی از مسائل مهم در سبک زندگی اسلامی است 
كه تلاش زیادی برای مقید نبودن مردم به ادب انجام می 

گیرد كه متأسفانه در برخی موارد هم موفق بوده اند.
ایشان، عادات و روشهای خوب زندگی همچون كتابخوانی 
اسلامی  زندگی  بسیار مهم سبک  ابعاد  از  یكی دیگر  را 
دانستند و گفتند: باید مردم و جوان ها را تشویق به كتابخوانی 
و نخبگان را تشویق به تولید كتاب كرد و شاید بتوان در محل 
های نماز جمعه در هر شهر، مركز ارائه و نمایش كتابهای 

خوب و به روز و مطلوب ایجاد كرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأكید بر اینكه یكی از مسائل 
مهم در موضوع نمازجمعه، جذب جامعه جوان كشور است، 
خاطرنشان كردند: جذب جوانان، فقط با گفتار امكان پذیر 
نیست بلكه جوانان باید از طریق دل و فهم، جذب نمازجمعه 

شوند.
ایشان »سخن متقن و مستدل« در مسائل سیاسی و فرهنگی و 
»سخن نو« را زمینه ساز جذب جوانان به نماز جمعه دانستند و تأكید 
كردند: سخن نو، به معنای حرفهای بدعت آمیز نیست بلكه سخن نو 

را باید با فكر و تأمل و كاوش در مطالب بدست آورد.
رهبر انقلاب اسلامی صمیمت و مهربانی ائمه جمعه، دوری از 
غرور و تظاهر، رفتار طلبگی و پدرانه و دوری از رفتار اداری و رئیس 
مآبانه را از دیگر عوامل جذب جوانان به نماز جمعه برشمردند و 
افزودند: در خطبه های نماز جمعه باید آنچه را صحیح است حتی 
اگر به مذاق مخاطب خوش نیاید، با زبان استدلال و منطق و با بیانی 

گرم، مطرح كرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأكید بر لزوم حفظ جایگاه و شأن 
امام جمعه از طرف ائمه جمعه، ستاد مركزی و همچنین مردم، 
خاطرنشان كردند: اقامه نمازجمعه در جمهوری اسلامی ایران توفیق 
بزرگی است كه باید قدر آن دانسته شود و بر همین اساس مطالب 

خطبه های نماز جمعه باید براساس نیازهای روز جامعه باشد.
رهبر انقلاب اسلامی، در بخش دیگری از سخنانشان انتخابات 
را مسئله ای بسیار مهم و نعمتی واقعاً بزرگ خواندند و افزودند: این 
بركت حقیقی، ناشی از نگاه عمیق و روش امام خمینی )ره( است كه 
بر خلاف برخی نظرها، انتخابات را در حكومت اسلامی لازم و مردم 
را صاحب مملكت می دانست و معتقد بود تصمیم و انتخاب مردم 

باید منشأ اثر باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان كردند: در پرتو این نگاه و 
تصمیم راهبردیِ امام، مردم همیشه در كنار انقلاب مانده اند چرا كه 

تصمیمات خودشان را در كشور تأثیرگذار می دانند.
پیش از بیانات رهبر معظم انقلاب، حجت الاسلام والمسلمین 
تقوی رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه كشور با اشاره به 
برگزاری گردهمایی ائمه جمعه خاطرنشان كرد: هم اكنون با همكاری 

مردم در 845 نقطه كشور نمازجمعه اقامه می شود.
وی پاسداری از خط امام و انقلاب را از مهمترین وظایف ائمه 
جمعه خواند و گفت: حمایت از قوای سه گانه، آگاه كردن مردم و 
دور نگه داشتن تریبون های نمازجمعه از جناح بندی های سیاسی از 
مهمترین فعالیت ها و رویكردهای شورای سیاستگذاری ائمه جمعه 

بوده است.
در پایان این دیدار نماز ظهر و عصر به امامت رهبر معظم انقلاب 

اسلامی اقامه شد.

عربستان، بحرین، سودان و امارات روابط دیپلماتیک با ایران را قطع کردند

فرافکنی  عربستان؛ واکنش شیخ نشین ها
 در پی به شهادت رساندن شیخ باقرالنمر توسط آل سعود و بالا گرفتن احساسات 
مسلمانان جهان نسبت به این اقدام به خصوص شدت واكنش برخی هموطنان مان در برابر 

سفارت عربستان، این كشور روابط دیپلماتیک خود با ایران را قطع كرد.
در حالی كه ایران تاكید كرده است، »حفاظت از جان و مال همه كسانی كه در خاک 
جمهوری اسلامی هستند علاوه بر یک تكلیف قانونی یک امر شرعی است و در مورد 
نمایندگی های سیاسی كشورهای دیگر در تهران نیز بنابر تكلیف قانونی و آموزش های 
شرعی ما آمادگی كامل برای تامین امنیت آن ها را داریم و آنچه كه برای سفارت عربستان 
در تهران رخ داد نباید برای سایر نمایندگی های خارجی در ایران دغدغه و نگرانی ایجاد 
كند.« وزیر خارجه عربستان و رئیس اداره رسانه ای این كشور به طور مشترک در یک 
كنفرانس خبری در مورد حمله به سفارت عربستان و كنسولگری این كشور در ایران موضع 
گرفتند. پس از ان نیز وزارت خارجه عربستان سعودی با احضار سفیر ایران در ریاض دستور 

اخراج او و هیات دیپلماتیک همراهش را به وی ابلاغ كرد.
وزارت امور خارجه عربستان هم چنین اعلام كرد كه به شورای امنیت سازمان ملل و 
چند سازمان منطقه ای در رابطه با ماجرای تعرض به سفارتش در تهران گزارش داده است.

در واكنش به این اقدام حسین امیرعبداللهیان معاون عربی و آفریقای وزیر خارجه 
كشورمان با بیان این كه ایران یكی از أمن ترین كشورهای منطقه است و همه دیپلمات ها 
در امنیت كامل به وظایف خود ادامه می دهند، گفت: عربستان سعودی با اعلام تصمیم به 

قطع رابطه با تهران نمی تواند بر خطای بزرگ اعدام رجلی دینی سرپوش گذارد.
حسین جابر انصاری سخنگوی وزارت خارجه كشورمان نیز تاكید كرد : عربستان 
سعودی نه تنها منافعش بلكه حیاتش را در ادامه تنش و درگیری می داند.عربستان سعودی 
سعی می كند مجموعه مشكلات داخلی اش را هم از طریق فرافكنی و صادر كردن آن به 

خارج از عربستان حل كند.
هم چنین اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس  جمهوری كشورمان در واكنش به اقدام 
عربستان در قطع روابط دیپلماتیک با ایران با بیان اینكه این عربستان است كه از قطع 
رابطه با ایران ضرر می كند، خطاب به سران سعودی، خاطرنشان كرد: از كارهای عجولانه 

و بی منطق دست بردارید.
آیت الله آملی لاریجانی رییس قوه قضاییه نیز با محكومیت جنایات متعدد آل سعود 
در منطقه رفتار حكام این كشور را جنون آمیز دانست و افزود: عربستان صحبت از قطع 
ارتباط سیاسی با ایران می كند، اما این در حالیست كه جمهوری اسلامی ایران هیچ نیازی 
به سعودی ها و اربابان شان نداشته و قطع این ارتباط به هیچ وجه برای ما مشكل آفرین 

نخواهد بود.
عربستان سعودی پیش از این نیز با خطای راهبردی و اتخاذ رویكردهای شتابزده و 
نسنجیده ناامنی ها در منطقه را تشدید كرد، باعث رشد تروریسم و افراط گرایی شد، با 

توطئه كاهش قیمت نفت به مردم كشورش و كشورهای مسلمان منطقه آسیب رساند.
آمریكا در واكنش به اقدام عربستان جهت قطع روابط دیپلماتیک با ایران، تعامل 
كشورهای منطقه با یكدیگر را خواستار شد. وزیر امور خارجه آمریكا نیز در تماس تلفنی با 

محمد جواد ظریف در این زمینه با وی گفت وگو كرد.
هم چنین سباستین كورتز وزیر امور خارجه اتریش با انتشار پیامی در صفحه توییتر 
خود، ضمن اعلام گفت و گوی تلقی با همتایان ایرانی و عربستانی خود گفت كه در این 

رایزنی ها بر اهمیت حفظ خویشتنداری و گفت و گو میان ایران و عربستان تاكید كرد.
موگرینی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا نیز در تماس تلفنی با وزیر امور خارجه 

عربستان درباره  ماجرای تعرض به سفارت این كشور در تهران گفت وگو كرد.
وزارت امور خارجه روسیه هم از تنش در روابط میان ایران و عربستان ابراز تاسف كرد.

بحرین، سودان و امارات نیز نسبت به قطع یا كاهش روابط با ایران اقدام كردند. 

عدم پخش مصاحبه ظریف کار دست صداوسیما داد

حضور وزرا در جام جم 
فقط با درخواست رسمی سرافراز

با توجه به بیانیه صداوسیما در توجیه پخش نشدن مصاحبه عادل فردوسی پور با 
محمدجواد ظریف در برنامه نود، یک منبع آكاه در دولت گفت: از این به بعد وزرا و معاونان 
آنها، تنها با درخواست رییس و معاونان صداوسیما به برنامه های این سازمان خواهند رفت.

صداوسیما در توجیه پخش نشدن مصاحبه دكتر ظریف از برنامه نود طی بیانیه ای 
اعلام كرد: »گفت وگو و مصاحبه با رجل سیاسی، مذهبی و شخصیت های مختلف تابع 
میل و نظر شخصی تهیه كننده یا عوامل برنامه نمی باشد. درصورتی كه شبكه ای قصد انجام 
مصاحبه با این  افراد را داشته باشد، مسئولان شبكه از مصاحبه شونده به طور رسمی دعوت 
بعمل می آورند تا مصاحبه انجام شود و این روالی است كه در همه رسانه ها مرسوم است.«

حالا یک منبع آگاه در دولت با استناد به همین بیانیه و همین بند، از طراحی و اجرای 
دستورالعملی جدید برای شیوه حضور مسئولان عالی رتبه دولتی در برنامه های رادیویی 
و تلویزیونی خبر داد و به خبرنگار ما گفت: طبق طرحی كه شورای اطلاع رسانی دولت 
آماده كرده، از این به بعد دعوت از وزیران و معاونان وزیران برای حضور در برنامه های 
شبكه های مختلف، تنها با درخواست رسمی رییس و معاونان سازمان صداوسیما امكان 

پذیر خواهد بود.
 شنیده های خبرنگار انتخاب تاكید می كند كه بنا به تعریفی كه صداوسیما در بیانیه 
اخیر خود در خصوص عدم پخش مصاحبه وزیر امور خارجه اعلام كرده، از این به بعد 
دعوت از وزرا و معاونین رییس جمهور تنها با درخواست كتبی و رسمی رییس سازمان 

صداوسیما محقق خواهد شد. 
دعوت از معاونین وزرا نیز با درخواست رسمی و كتبی معاون صدا، معاون سیما و معاون 
خبر رسانه ملی امكان پذیر خواهد بود. همچنین در مورد سایر مسئولین نیز مدیران شبكه 
های صدا و سیما می توانند با درخواست كتبی و رسمی از ایشان برای حضور در برنامه 

های مختلف دعوت بعمل آورند.
بنابراین گزارش و طبق دستور العمل مذكور، رویه سابق كه در سالهای گذشته مرسوم 
بوده و دعوت از مسئولان دولتی از طرف تهیه كنندگان، مطرح و انجام می شده، ملغی 
خواهد شد و از این به بعد با توجه به بیانیه صداوسیما در خصوص مصاحبه برنامه نود با وزیر 
امور خارجه، حضور مسئولان دولتی در برنامه های مختلف صداو سیما بر طبق دستورالعمل 

جدید و با درخواست های رسمی و كتبی مدیران ارشاد صداوسیما میسر خواهد شد.
شایان ذكر است، صداوسیما در خصوص عدم پخش مصاحبه دكتر ظریف در برنامه 
نود با صدور اطلاعیه ای تاكید كرده بود: در موضوع مصاحبه مجری برنامه ورزشی نود 
با رئیس دستگاه دیپلماسی هیچ گونه درخواستی از سوی شبكه سه سیما برای انجام 
مصاحبه با جناب آقای دكتر ظریف ارسال نشده است و مجری برنامه شخصاً و بدون 
اطلاع و هماهنگی با شبكه به انجام این مصاحبه و اعلام خبر پخش آن مبادرت ورزیده 

است. 
گفت وگو و مصاحبه با رجل سیاسی، مذهبی و شخصیت های مختلف تابع میل و نظر 
شخصی تهیه كننده یا عوامل برنامه نمی باشد. درصورتی كه شبكه ای قصد انجام مصاحبه 
با این  افراد را داشته باشد، مسئولان شبكه از مصاحبه شونده به طور رسمی دعوت بعمل 

می آورند تا مصاحبه انجام شود و این روالی است كه در همه رسانه ها مرسوم است.

نکته

ویژه

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت جعفریه تصرفات مالكانه 
مفروزی متقاضی پرونده های تشكیلی طبق قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
1-رای شماره 139460330005001265-94/10/12كلاسه139111443000500

0636آقای اكبر زارعی فرزند علی به كدملی 1189506424 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین كه در آن احداث بنا شده بصورت مرغداری بمساحت 19500مترمربع در قسمتی از 
پلاک یک  اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی رحمت آباد خریداری از مالک رسمی 

حسین رضائی .
2-رای شماره 139460330005001243-94/10/6كلاسه1391114430005000

675آقای امیریوسفی فرزند محمد به كدملی 0384286501 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 152مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش 

جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی .
3-رای شماره 139460330005001175-94/10/2كلاسه1392114430005000

176آقای غضنفرمحمدی فرزند مظفر به كدملی 0383096979 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 270 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی .
4-رای شماره 139460330005000756-94/7/20كلاسه1391114430005000

120آقای حمیدرضا مرادی فرزند علی به كدملی 0370635213 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 190/82 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی 

محمدی .
5-رای شماره 139460330005000888-94/8/27كلاسه1392114430005000

135آقای احمد اكبری فرزند ابوالقاسم به كدملی 0385694814 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی غلامرضا مرادبیگلو .
6-رای شماره 1394603300050001134-94/9/17كلاسه139411443000500

0029آقای حمیدرضا عبدی فرزند مهدی به كدملی 0370544668 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 171 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی غلامرضا 

مرادبیگلو .
139460330005000829-94/8/17كلاسه139111443000500 شماره  7-رای 

0292خانم زهرا مرادبگلو فرزند اروجعلی به كدملی 0383098416 نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 147/20 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی .
139460330005000827-94/8/17كلاسه139111443000500 شماره  8-رای 

0291آقای اصغر صفری فرزند دوستعلی به كدملی 0383108691 نسبت به سه دانگ 
مشاع ازششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 147/20 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی .
9-رای شماره 139460330005000728-94/7/12كلاسه1391114430005000

174آقای حسین چهره فرزند محمد به كدملی 0385693893 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 210 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدكاظم موسوی .
10-رای شماره 139460330005000702-94/7/5كلاسه1391114430005000

110خانم كبری اكبری فرزند ولی به كدملی 0383106001 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 158/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
11-رای شماره 139460330005000704-94/7/5كلاسه1391114430005000

109آقای ابوالفضل پوراكبری فرزند رسول به كدملی 0383062871 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 277 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
12-رای شماره 139460330005000808-94/8/11كلاسه139111443000500

0557آقای حجت حسنی فرزند حیدر به كدملی 0386784027 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 762 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدكاظم موسوی .
13-رای شماره 139460330005000825-94/8/17كلاسه139111443000500

0797آقای حجت اله شكری فرزند عباس به كدملی 0383105560 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 160 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .

139460330005000869-94/8/20كلاسه13911144300050 شماره  14-رای 

00547آقای سید حسین موسوی فرزند سیداكبر به كدملی 0383094917 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 116/40 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

رمضان جوكار .
15-رای شماره 139460330005001023-94/9/9كلاسه1391114430005000

124آقای حسین صفائی زاده فرزند محمد به كدملی 0383106338 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 64/75 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
16-رای شماره 139460330005001021-94/9/9كلاسه1391114430005000

125آقای حسین صفائی زاده فرزند محمد به كدملی 0383106338 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 246 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
17-رای شماره 139460330005000731-94/7/12كلاسه139111443000500

0393آقای محرمعلی كاویانپور فرزند محمد به كدملی 0383117364 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 442/15 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی 

محمدی .
18-رای شماره 139460330005000791-94/8/6كلاسه1392114430005000

033آقای سیدرضا خیبر فرزند سیدهاشم به كدملی 0383108446 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 292/40 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدحسن 

سجادی .
19-رای شماره 139460330005000873-94/8/20كلاسه139111443000500

0605آقای حسین مرادبیگلو فرزند نصرت اله به كدملی 0383099201 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 40 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
20-رای شماره 13946033000500885-94/8/27كلاسه1392114430005000

148آقای محمدحسنی فرزند حیدر به كدملی 0385693591 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
21-رای شماره 139460330005000812-94/8/11كلاسه139111443000500

0720آقای علیرضا اكبری فرزند حسن به كدملی 0383105161 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
22-رای شماره 139460330005000795-94/8/6كلاسه1392114430005000

083آقای رستم اكبری فرزند كریم به كدملی 0383102431 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 184/33 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی یداله فارسی .
23-رای شماره 139460330005000918-94/9/3كلاسه1391114430005000

217آقای حسینعلی عبدی فرزند محمد به كدملی 0385695381 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 202/70 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
24-رای شماره 139460330005000871-94/8/20كلاسه139111443000500

0561آقای مجیدرهنما فرزند محمدرضا به كدملی 0370780221 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 151/28 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدحسن 

سجادی .
25-رای شماره 139460330005000802-94/8/10كلاسه139111443000500

0793آقای نعمت اله خوشرو فرزند رمضان به كدملی 0383100364 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 295 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .

و از آنجائیكه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سندالكیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالكین مشاعی ، مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی  ، تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول ، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه 
تسلیم ، و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند ، لازم به توضیح است كه صدور سند براساس قانون مذكور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار اول  : روز سه شنبه مورخ 1394/10/15
تاریخ انتشار دوم  : روز شنبه مورخ 1394/11/3
محمدرضا خدایاری - رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

رئیس قوه قضاییه با بیان اینكه جمهوری اسلامی هیچ 
نیازی به سعودی ها و اربابان آنها ندارد، تصریح كرد: تعرض 
به سفارت عربستان در ایران، عملی غیرصحیح و برخلاف 

مصالح بوده است. 
دوشنبه   جلسه  در  لاریجانی  آملی  صادق  الله  آیت 
مسئولان عالی قضایی با تسلیت مجدد شهادت مظلومانه آیت 
الله نمر و با محكومیت جنایات متعدد آل سعود در منطقه 
گفت: امروز شاهد جنایات متعدد سعودی ها در منطقه از 
جمله در عراق، سوریه، لبنان، بحرین و بخصوص در یمن و 
حتی در درون مرزهای عربستان هستیم و به هر نقطه جهان 
اسلام كه می نگریم رد پای سعودی ها در خلق، تجهیز و 

حمایت از تروریسم آشكار است.
 رفتار آل سعود نا متعادل و جنون آمیز است

رئیس دستگاه قضا با بیان اینكه شوم ترین نقشه ها از 
سوی عربستان به نیابت از سلطه گران بویژه آمریكا و اسرائیل 
اجرا می شود، اظهار داشت: امروز هیچ كس تردید ندارد كه 
رفتارهای خلاف عقل سعودی ها در منطقه به نفع اسرائیل و 
آمریكا است. گرچه آنها می خواهند جنگ »شیعه و سنی« 
راه بیاندازند و در این كار مسلماً موفق نخواهند شد، چه آنكه 
شیعیان و اهل سنت جهان اسلام همه از رفتارهای غیر 

عقلایی حكام سعودی منزجرند.رئیس قوه قضاییه عملكرد حكام آل 
سعود در جهان اسلام را رفتارهای نامتعادل و جنون آمیز توصیف 
كرد و با »محكومیت جنایات ادامه دار« این كشور در یمن تصریح 
كرد: بمباران یمن و مردم بی پناه آن هیچ توجیهی ندارد و در ابعاد 
سیاسی و نظامی نیز یک حركت نامعقول است و این در حالی است 
كه عربستان گمان می كرد شیعیان یمن در همان ماهها و بلكه 
روزهای ابتدایی حملات از پا می افتند اما مقاومت مردم مظلوم 
یمن واقعیت دیگری را رقم زد.آیت الله آملی لاریجانی با انتقاد از 

حركات مدعیان حقوق بشر در دنیا گفت: بیش از 10 ماه است كه 
مردم بی پناه یمن مورد حمله و بمباران های متعدد قرار می گیرند 
ولی سازمان های حقوق بشری و نیز دولتهای مدعی بویژه آمریكا و 
دولتهای اروپایی با سكوتی كه نسبت به این فاجعه داشتند، نه تنها 
حاضر به محكومیت این جنایات نیستند بلكه همواره از حملات 
عربستان حمایت كرده و برخی مواقع نیز مطالبی را مطرح كردند 

كه به مراتب از سكوت بدتر است.
 عدم مصلحت تعرض به سفارت عربستان در ایران

آیت الله آملی لاریجانی در بخش دیگری از سخنان خود ضمن 

غیر صحیح خواندن حادثه تعرض به سفارت عربستان در تهران 
این حركت را به نوعی كوچک سازی مسئله عنوان كرد و افزود: 
این حادثه بر خلاف قوانین و بر خلاف مصالح كشور صورت گرفته 
است. معتقدیم نباید برخلاف قراردادهای پذیرفته شده بین المللی 
رفتار كنیم، باید به آنچه كه پذیرفته ایم، پایبند باشیم و علاوه بر این 
جنایات سعودی ها به قدری بزرگ است كه تعرض به سفارت آنها 

در كشور، كوچک سازی مسئله بوده و اثر خاصی ندارد.
رئیس دستگاه قضا در واكنش به تهدیدها و گفته های روز 
گذشته مسئولان سعودی مبنی بر قطع ارتباط سیاسی با ایران 

گفت: سعودی ها در حالی صحبت از قطع ارتباط سیاسی می 
كنند كه باید بدانند جمهوری اسلامی ایران هیچ نیازی به آنها 
و اربابانشان نداشته و ندارد.وی با محكومیت جنایات متعدد آل 
سعود در منطقه، رفتار حكام این كشور را جنون آمیز دانست 
و افزود: قطع این ارتباط به هیچ وجه برای ما مشكل آفرین 
نخواهد بود.آیت الله املی لاریجانی گفت: در طول تاریخ پس 
از انقلاب اسلامی، بزرگترین تحریم ها علیه ایران انجام شده 
اما امروز شاهد این هستیم كه ایران قدرتمندترین كشور در 
خاورمیانه است و بدون اتكا به سایر كشورها مسیر خود را 

سرزنده تر از گذشته ادامه می دهد.
 قدرت موشکی ایران قابل مذاکره نیست

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ضرورت 
تقویت قدرت دفاعی كشور مسئله قدرت موشكی را یک 
موضوع غیر قابل مذاكره عنوان كرد و افزود: همه باید بدانیم 
كه جمهوری اسلامی ایران اقتدار و بنیه دفاعی خود را حفظ 
می كند زیرا این مسئله بویژه در بعد قدرت موشكی، مسئله 
قابل مذاكره ای نیست و همان طور كه رهبری فرمودند، ما 
باید در عالی ترین سطح دفاعی بویژه در جنبه قدرت موشكی 
باشیم و همه مسئولان بر تقویت این بنیه با توجه به تحریم 
هایی كه علیه قدرت موشكی ایران می شود هم نظر هستند 
زیرا این تحریم ها هم علیه برجام و هم علیه منافع جمهوری اسلامی 

است و در مورد منافع خود به هیچ وجه مذاكره نمی كنیم.
رئیس قوه قضاییه تصریح كرد: با توجه به تذكرات همه مسئولان 
بویژه مقام معظم رهبری، امید است دست اندركاران نسبت به این 
مسئله توجه كافی داشته باشند و از رئیس جمهوری محترم هم به 
خاطر اهتمام و توجه به تقویت بنیه و قدرت موشكی قدردانی می 
كنیم و مطمئنیم كه قدرت موشكی ایران خاصیت بازدارندگی خود 

را نشان خواهد داد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور:

حق نامزد انتخابات جزء حق الناس است

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های  فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه

رئیس قوه قضاییه: 

تعرض به سفارت عربستان برخلاف مصالح بود



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.com446الجعفریّات ص 228؛ حكمت نامه پیامبر اعظم)ص(: ج8، ص

رسولخداصلیاللهعلیهوآله:

صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی

تلفن: 32903209 - 32906160 صندوق پستی: 37185/4495 
نشانی: قم، 45متری صدوق، بین کوچه 28 و بانک صادرات، پلاک 426 

اذان صبح:5/45 طلوع آفتاب:7/13 اذان ظهر:12/10 اذان مغرب: 17/27

ان
یح

:  ر
اپ

چ
02

1 -
 65

60
79

17

هر دردى را دارویى است

و داروى گناهان استغفار است.

سه شنبه  پانزدهم دیماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3906 روزنامه

فروش "کودکان انتحاری" در پاکستان
گفته می شود: یک نشریه انگلیسی گزارش داد كه افراط گران در پاكستان پسران كم سن و سال 
را ربوده و آنها را به عنوان "عاملان حملات انتحاری آماده به كار" به قیمت 30 هزار پوند می فروشند. 
به گزارش ایسنا، نشریه انگلیسی دیلی میل به نقل از یكی از مسئولان مسجدی در جنوب شهر لندن 
گزارش داد، یک پسر بچه متعلق به یک خانواده پاكستانی ثروتمند كه به این منظور ربوده شده بود 
توانسته از اردوگاه متعلق به افراط گرایان در پاكستان كه با سیم خاردار و نگهبانان مسلح محافظت 
می شد به شكل خارق العاده ای فرار كند. براساس این گزارش پلیس پاكستان همچنین تاكنون موفق 
شده نزدیک به 200 اردوگاه متعلق به افراط گرایان را كه بالغ بر 200 كودک و نوجوان در آنها نگهداری 
می شوند شناسایی كند. منبع مذكور كه یكی از مقام های ارشد مسجدی در جنوب شهر لندن بوده 
و نام خود را فاش نساخت به شرح اتفاقات رخ داده برای قربانی 16 ساله پاكستانی پرداخته و گفت 
كه به وی گفته شده در حال حاضر كودكان به مبلغ 30 هزار پوند به منظور اجرای حملات انتحاری 
فروخته می شوند. این در حالی است كه پیشتر گزارشی به نقل از مقام های وزارت امور خارجه آمریكا و 
پلیس پاكستان فاش ساخته بود كه این كودكان به مبلغ هفت هزار دلار فروخته می شوند. منبع خبری 
مذكور تصریح كرد: این یک اتفاق بسیار نگران كننده است كه اخیرا بروز پیدا كرده و از نظر برخی از 
كسانی كه این كودكان را اسیر كرده اند مساله مربوط به اعتقادات افراطی نیست بلكه آنها به فكر یک 
تجارت پرسود هستند. وی اظهار داشت: دو منبع خبری به من گفته اند كه شما در پاكستان می توانید 

یک بمب گذار انتحاری كودک به مبلغ 30 هزار پوند خریداری كنید.

تغییر نام یک خیابان به نام شیخ نمر غیرقانونی بوده است
گفته می شود: عضو هیات رئیسه شورای شهر تهران با بیان اینكه نام گذاری یک خیابان در شهر تنها 
با نظر اعضای شورای شهر امكان پذیر است، گفت: اینكه روز یكشنبه عده ای رفتند و نام یک خیابان را به 
شیخ نمر تغییر داده اند، غیرقانونی بوده است. ابوالفضل قناعتی با بیان اینكه در جلسه شورای شهر تهران 
بحث نامگذاری یكی از خیابان ها یا معابر و یا فضاهای شهر تهران به نام شیخ نمر را مطرح كردیم، اظهار 
كرد: تمام اعضای شورای شهر به صورت متفق القول هم عقیده بودند كه مكانی را باید به نام این شهید 
بزرگوار نامگذاری كنند. این عضو شورای شهر با بیان اینكه زمانی كه كمیسیون نام محلی را اعلام كند این 
موضوع را در صحن شورا به رای می گذاریم، عنوان كرد: در تغییر نام خیابانی كه سفارت عربستان در آنجا 
وجود دارد به نام شیخ نمر هیچ كدام از این مراحل طی نشده است. مثلا برخی از خیابان ها نامشان را به 
دلیل وجود شهیدی در آن خیابان به اسم آن شهید تغییر می دهیم كه تمامی این موارد از سوی كمیته 
نامگذاری در صحن شورای شهر مطرح و به رای گذاشته می شود. وی تصریح كرد: این حركت درست بوده 
یا غلط، من به این موضوع وارد نمی شوم اما حركت آنها از لحاظ قانونی درست نبوده و در واقع این یک 
حركت خودجوش بوده است. نامگذاری این خیابان باید در صحن شورا مطرح شود تا مخالفان و موافقان 

نظر خود را اعلام كنند تا محل نهایی نامگذاری شیخ نمر روی یک خیابان یا یک معبر مشخص شود.

قم ششمین شهر جذاب برای بیکاران!
گفته می شود: آمارها نشان می دهند نابرابری فرصت های دستیابی جوانان به اشتغال، نه تنها باعث 
شكاف بیش از 10 درصدی نرخ بیكاری استان ها شده بلكه 1.3 میلیون نفر را هم مجبور كرده تا برای 
یافتن كار مهاجرت كنند. خبرگزاری مهر در ادامه نوشته: آمارها نشان می دهد یک سوم كل مهاجرت 
های صورت گرفته به كلانشهرهای ایران تنها به دلیل جستجوی شغل بوده و تهران به دلیل ویژگی های 
خاص سیاسی و اقتصادی و تمركز بسیاری از نیازهای روز زندگی، جذاب ترین و بهترین شهری است كه 
مهاجران ترجیح می دهند برای كار به آنجا بروند. براساس آمارهای موجود و تحلیل های ارائه شده از سوی 
مركز آمار وزارت كار، 78.1 درصد كل مهاجرت های صورت گرفته به كلانشهر 8.5 میلیون نفری تهران 
برای شغل بوده و 18.3 درصد مهاجرت ها به اهواز، 14.2 درصد به تبریز، 14.5 درصد به شیراز، 13.2 

درصد به قم، 14.4 درصد به كرج و 19.2 درصد هم به مشهد صرفا به دلیل شغل بوده است.

کری از ظریف چه درخواستی کرد؟
گفته می شود: جواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران، و جان كری، وزیر خارجه آمریكا، یكشنبه شب 
در تماسی تلفنی با یكدیگر گفتگو كرده اند.وزیر خارجه آمریكا در تماسی تلفنی از خانه اش در آیداهو 
با وزیر امور خارجه ایران از وی خواسته با پرهیز از تلافی جویی علیه اقدامات عربستان وضعیت اخیر 
تشدید نشود.روزنامه نیویورک كه خبر فوق را منتشر كرده می گوید:  مقامات محتوای این گفتگوها را 
بیان نكرده اند، اما مشخصا تلاشی بوده تا از ایران خواسته شود وضعیت را با تلافی جویی تشدید نكند. 
عادل الجبیر، وزیر خارجه عربستان، روز یكشنبه در یک كنفرانس خبری از قطع روابط دیپلماتیک 
با ایران خبر داد.الجبیر اعلام كرد كاركنان سفارت ایران در ریاض باید ظرف مدت 48 ساعت خاک 
عربستان را ترک كنند. وزیر خارجه عربستان سعودی همچنین از قطع روابط دیپلماتیک با ایران 

خبر داد.

پرکارترین بازیگران زن و مرد جشنواره 34
گفته می شود: همواره و در طول ادوار مختلف برگزاری جشنواره فیلم فجر بازیگرانی بوده اند كه با 
حضور در چند فیلم سینمایی عنوان بازیگر پركار سینمای ایران را به خود اختصاص داده اند. امسال نیز 
دو بازیگر مرد و یک زن از پركاران جشنواره هستند. هانیه توسلی و بهناز جعفری پركارترین بازیگران 
زن  واز میان مردان بازیگر محسن كیایی با حضور در 3 فیلم »باركد«، »كفش هایم كو« و »نقطه كور« 
حضوری پررنگ و متفاوت در جشنواره فجر امسال خواهد داشت. سیامک صفری نیز كه سال گذشته 
با بازی تاثیرگذار در فیلم اعترافات ذهن خطرناک من كاندیدای سیمرغ بلورین جشنواره شد، امسال با 
3 فیلم »امكان مینا«، »آخرین بار كی سحر را دیدی؟« و »نفس« در كنار بازیگران پركار سینمای ایران 
است.آتیلا پسیانی بازیگر پیشكسوت سینما نیز با سه فیلم »آخرین بار كی سحر را دیدی« ، »سیانور«، 
»نیمه شب اتفاق افتاد« و رضا بهبودی با »خشم و هیاهو«، »لانتوری« و »هفت ماهگی« دیگر بازیگر 

پركار سینمای ایران در جشنواره سی و چهارم لقب گرفته اند.

کشور با کمتر از 18 میلیارد دلار اداره می شود 
گفته می شود: معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی با بیان اینكه در سال هایی ایران معادل 100 
میلیارد دلار درآمد داشت، گفت: امروز با كمتر از 18 میلیارد دلار كشور را اداره می كنیم كه البته 
مشكلاتی نیز وجود دارد اما در آن سال ها با وجودی كه 100 میلیارد دلار درآمد داشتیم اما خوب 
ذخیره نكردیم.محمدرضا واعظ مهدوی در همایش الزامات اقتصاد مقاومتی بر پایه اقتصاد دانش بنیان 
ادامه داد: با 35 هزار میلیارد دلار ذخایر یعنی 350 سال را در بهترین شرایط می توانیم اداره كنیم و 
برای بهره برداری و ذخیره درست و فعالیت بخشیدن به این ذخایر به علم و دانش نیاز داریم. وی با 
تاكید بر اینكه، درآمدهای مالیاتی نمی تواند كفاف مخارج كشور را دهد، گفت: باید تلاش كنیم این 

مشكلات را مرتفع كنیم.

نزاع، 70 هزار تهرانی را به پزشکی قانونی کشاند
گفته می شود: پزشكی قانونی استان تهران از مراجعه 70هزار و 840 نفراز ابتدای فروردین تا پایان 
آبان ماه سال جاری به دلیل آسیب های ناشی از نزاع به مراكز پزشكی قانونی این استان خبر داد. به 
گزارش ایرنا از پزشكی قانونی استان تهران، تعداد مراجعه كنندگان به دلیل آسیب های ناشی از نزاع 
در این مدت به مراكز پزشكی قانونی این استان در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته با آمار 76 هزار 
70 نفر 6،9 درصد كاهش یافته است. از كل مراجعه كنندگان به دلیل آسیب های ناشی از نزاع تا پایان 
آبان امسال 46 هزار و 471 نفر مرد و 24هزار و 369 زن بودند.بر اساس این گزارش در آبان ماه امسال 
نیز تعداد مراجعه كنندگان نزاع به مراكز پزشكی قانونی با 1،9درصد كاهش نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته 7 هزار و 94 نفر اعلام شده است.

انتقاد معاون قوه قضائیه از کارون خواری 
گفته می شود: معاون قوه قضائیه و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک كشور در برنامه پایش و 
در واكنش به عكس ارسالی بینندگان از خشک كردن كارون و ساخت رستوران حوالی آن گفت : در 
قانون وزارت نیرو به عنوان نماینده دولت متولی حفاظت از بستر و حریم رودخانه ها، دریاچه ها و تالاب ها 
است و وظیفه دارد اگر كسی به حریم تعرض كرد سریع گزارش داده و شكایت لازم را انجام دهد. 
احمد تویسركانی افزود : باید ملزم به رعایت قانون باشیم و برخی مواقع حتی مدعی العموم هم می تواند 
شكایت را انجام دهد.در این مورد و ساخت رستوران حاشیه رودخانه كارون مدعی العموم باید ورود پیدا 

كند و از این گونه ساخت و سازها جلوگیری كند .

مسی خلاق ترین بازیکن سال 2015 شد
گفته می شود: فدراسیون جهانی تاریخ و آمار فوتبال مسی را به عنوان خلاق ترین بازیكن سال 
انتخاب كرد. دارنده چهار توپ طلا برای اولین بار به این عنوان دست پیدا كرد.مهاجم بارسلونا با 168 
امتیاز در جایگاه نخست قرار گرفت و آندرس اینیستا هم تیمی اش با 91 امتیاز در رتبه دوم جای 
گرفت. اینیستا در سال های 2012 و 2013 به این عنوان دست پیدا كرده بو .آندره آ پیرلو ایتالیایی رتبه 
سوم را با 54 امتیاز به خود اختصاص داد.به گزارش ایسنا و به نقل از آس،ادن هازارد و كوین دی بروین 
هر دو با 22 امتیاز در رتبه های بعدی قرار گرفتند و یحیی توره با 13 امتیاز جایگاه ششم را به خود 

اختصاص داد و جلوتر از تونی كروس، لوكا مودریچ و خامس رودریگس قرار گرفت.

عوامل تیراندازی دزفول دستگیر شدند
گفته می شود: معاون استاندار و فرماندار ویژه دزفول از دستگیری چند نفر از عوامل تیراندازی 
در این شهرستان خبر داد.به گزارش ایرنا، تیراندازی بی هدف از سوی برخی افراد ناشناس در سطح 
شهرستان دزفول در چند ماه گذشته موجب نگرانی شهروندان شده بود.حبیب ا... آصفی افزود: در 
پی اقدام به تیراندازی در برخی نقاط شهر دزفول از سوی افراد ناشناس شورای تامین شهرستان وارد 
عمل شده و با جدیت موضوع را پیگیری كرد.وی گفت:با اقدامات انتظامی و امنیتی انجام شده چند 
نفر از عوامل تیراندازی در سطح شهرستان دزفول شناسایی ، دستگیر و تحویل دستگاه قضایی شدند.

تلگرام قرار نیست فیلتر شود
گفته می شود: وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینكه تلگرام فیلتر نخواهد شد، گفت: از نظر 
فنی آمادگی برای برگزاری انتخابات الكترونیک را داریم و منتظر توافق وزارت كشور و شورای نگهبان 
هستیم.محمود واعظی در خصوص 20هزار روستایی كه زیر 20 خانوار هستند، هنوز به اینترنیت پرسرعت 
كه بتوان در انتخابات از آن استفاده كرد، دسترسی ندارند، بیان كرد: امیداورم تا 22 بهمن ماه امسال 
برای روستاها به 20هزار خانوار برسیم، و باسرعت در حال انجام كار هستیم و در دوهفته گذشته حدود 

1500روستا به جمع روستاهای دارای اینترنت اضافه شد و به سرعت در حال انجام كار هستیم.

هفته نامه یالثارات لغو مجوز شد 
گفته می شود: هفته نامه یالثارات با رای اعضای هیات نظارت بر مطبوعات، لغو مجوز شد. به 
گزارش روز دوشنبه گروه فرهنگی ایرنا، در جلسه صبح دیروز هیات نظارت بر مطبوعات، با حضور 
اكثریت اعضای هیات نظارت بر مطبوعات كه بیشتر به مباحث نظارتی اختصاص یافت، پروانه هفته 
نامه یالثارات با توجه به تبصره 2 ماده 6 قانون مطبوعات، لغو شد.به گزارش دبیرخانه هیات نظارت 
بر مطبوعات، در جلسه مورخ 94,10.14 و در این جلسه همچنین با مجوز انتشار 78 رسانه و تغییر 

وضعیت 46 رسانه موافقت شد.

 افزایش  روزانه 70 تا 100 نفر به جمعیت معتادان کشور 
گفته می شود: مدیركل آسیب های اجتماعی وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعی درباره معضل 
اعتیاد با مبنا قرار دادن آمارهای رسمی تاكید كرد »از سال 1385 به این سو روزانه 70 تا 100 نفر 
به جمعیت معتادان كشور افزوده شده است«.روزبه كردونی گفت: ستاد مبارزه با مواد مخدر، شمار 

معتادان دائمی را یک میلیون و 200 هزار و معتادان تفننی را 800 هزار نفر اعلام كرده است.

نامحرمانه

آیت الله ابراهیم امینی با بیان اینكه بافت شهری نامتوازن 
و نامنظم قم شایسته جایگاه این شهر نیست، اظهار كرد: 
ساخت و سازها در قم باید طبق نقشه جامع مدیریت شهری 

صورت پذیرد.
آیت الله امینی در دیدار استاندار قم طی سخنانی با 
اشاره به نقش استاندار به عنوان مقام عالی استان اظهار كرد: 
كارهایی كه شهردار و دیگر مدیران انجام می دهند بایستی 
تحت نظر این شخص باشد. وی مسئولیت استاندار را بسیار 
سنگین و دارای جامعیت دانست و افزود: اگر ادارات و دستگاه 
های اجرایی خلاف كنند استاندار بایستی پاسخگو باشد. آیت 
الله امینی با اشاره به برخی از مشكلات مدیریت شهری كه 
از سالهای گذشته گریبان شهر قم را گرفته است اظهار كرد: 
بافت نامنظم كلانشهر قم شایسته ی جایگاه شهر مقدس قم 
نیست. استاد برجسته ی حوزه های علمیه قم با بیان اینكه 
ساختار شهر قم از ابتدا به صورت منظم پایه گذاری نشده 
است افزود: یكی از مشكلات مهم شهر قم این است كه نقشه 

ی جامع مدیریت شهری نداریم. 
به گزارش ایسنا، آیت الله امینی همچنین مسئله ی بافت 
فرسوده ی قم را به عنوان یكی دیگر از معضلات شهر قم 
عنوان كرد و خواستار پیگیری استاندار برای رفع مشكلات 

مردم در این بخش ها شد.
نیازمند جلب مشارکت بخش خصوصی هستیم

استاندار قم نیز در این دیدار خدمت در قم را توفیق الهی 
دانست و افزود: امیدوارم با نگاه جامع و مردم محور بتوانم 
منشا خدمات در ام القرای جهان تشیع باشم. سید مهدی 
صادقی با بیان اینكه طی ماه های اخیر طرح تفضیلی شهر 

قم مورد بررسی قرار گرفته است تصریح كرد: با تصویب این 
طرح از اقدامات جزیره ای جلوگیری خواهد شد. 

استاندار قم نگاه كارشناسی را موضوع محوری در توسعه 
ی شهر قم دانست و خاطرنشان كرد: بایستی برنامه ریزی ها 
بر اساس نیازهای دهه های آتی باشد. نماینده عالی دولت در 
استان قرار گرفتن یك ششم مساحت قم در بافت فرسوده 
را یكی از مشكلات بزرگ شهر قم عنوان و تصریح كرد:  

دولت به تنهایی قادر به حل این مسئله نبوده و نیازمند جلب 
مشاركت بخش خصوصی هستیم. 

صادقی با تاكید بر ارائه ی مشوق های لازم در راستای 
جذب بخش خصوصی افزود: در صورتیكه شرایط سرمایه 
نیز  آتی  سالهای  در  باشد  داشته  بالایی  ریسك  گذاری 
شاهد پیشرفت عمده در پروژه های عمرانی و اقتصادی 

نخواهیم بود.

دردیدار با استاندارقم مطرح شد:

 انتقاد آیت الله امینی از بافت شهری نامتوازن قم
اخبار

همزمان با 23 ربیع الاول  صورت گرفت :

ورود کاروان نمادین 
بانوی آب و آیینه به قم 

كاروان نمادین بانوی آب و آیینه حضرت فاطمه معصومه)س( همزمان با 
23 ربیع الاول ، سالروز ورود آن حضرت به قم، روز دوشنبه به حركت درآمد. 

به گزارش ایرنا، آیین استقبال از كاروان نمادین حضرت معصومه)س( 
همچون سال های گذشته از میدان حضرت معصومه)س( به سمت حرم 
كریمه اهل بیت)س( با حضور اقشار مختلف مردم متدین شهر قم برگزار 
شد.در این آیین مداحان اهل بیت)ع( به مدیحه سرایی پرداختند و عاشقان 
و شیفتگان اهل بیت)س( با در دست داشتن گل و پرچم های سبز، سفید و 
قرمز كه بر روی این پرچم ها جمله »یا فاطمه اشفعی لی فی الجنه« نوشته 
شده بود و همچنین پخش شیرینی و شكلات در مسیر حركت، این كاروان 
را تا مضجع شریف آن حضرت همراهی كردند.كاروان حضرت معصومه)س( 
در طول مسیر بارها توسط مردم شیفته خاندان عصمت و طهارت گلباران شد 
و مردم حاضر در این آیین با خواندن اشعاری در وصف كریمه اهل بیت)س( 
این روز را به یكدیگر تبریک گفتند .همچنین درپایان این آیین باشكوه و 
معنوی ، شیفتگان خاندان عصمت و طهارت )ع( پس از قرائت زیارت نامه 
حضرت فاطمه معصومه)س(، مرقد مطهر كریمه اهل بیت )س( را گلباران 
كردند.این آیین از گذشته های دور توسط مردم متدین قم وبا همكاری و 
هماهنگی آستان مقدس حضرت معصومه)س( برگزار می شود.دراین رابطه 
شب گذشته نیز برنامه سخنرانی حجت الاسلام و المسلمین حسینی قمی و 
مداحی سید مهدی میرداماد و اجرای تواشیح توسط گروه بقیه الله)عج( در 
شبستان بزرگ امام خمینی)ره( برگزارشد و آیین های تواشیح و مداحی امروز، 
سه شنبه، 15 دی ماه جاری در همین مكان ترتیب خواهد یافت.امسال ستاد 
آیین های فاطمی شعار »شهر قم یک گل به نام حضرت معصومه دارد« را 
برای سالروز ورود كریمه اهل بیت)س( به قم انتخاب كرده است كه در آیین 
های مرتبط با این ایام تا رحلت آن حضرت، پس از 17 روز اقامت در قم مورد 

استفاده قرار می گیرد.

استاندار قم تاکید کرد :

ضرورت افزایش انضباط مالی 
در نهادهای دولتی 

استاندار قم بر ضرورت افزایش انضباط مالی درنهادهای دولتی و موسسه 
های وابسته به دولت تاكید كرد. 

سید مهدی صادقی درجلسه شورای سازمان همیاری شهرداری های قم، 
افزود: موفقیت این بخش ها درگرو محاسبه دقیق هزینه ها و درآمدهاست و 
شفافیت در ساختار مالی در اجرای هرچه بهتر و عملیاتی بودن پروژه ها تاثیر 
بسزایی دارد. وی به سازمان همیاری شهرداری ها اشاره و بیان كرد: اینگونه 
سازمان ها باید دیدگاهی غیردولتی و متكی به خود داشته باشند تا بر اساس 
آنچه در قانون تجارت مشخص شده است موقعیت های اقتصادی و بازرگانی 
مناسب را جذب كنند.وی با تاكید بر ضرورت مشاركت دستگاه های دولتی برای 
توانمندسازی سازمان همیاری شهرداری ها، ادامه داد: باید شرایط حضور این 
سازمان ها در فعالیت ها عمرانی، اقتصادی و بازرگانی همگام با سایر بخش های 
خصوصی فراهم شود.محسن بهشتی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم 
نیز دراین جلسه با اشاره به اینكه سازمان همیاری شهرداری ها به صورت سهامی 
توسط شهرداری های هر استان تشكیل می شود، افزود: این سازمان در استان 
قم به عنوان یک نهاد بازرگانی مهم در زمینه های مختلف اقتصادی فعالیت دارد.

همچنین ابوالفضل رسولی مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های قم با اشاره 
به بندهایی از اساسنامه تشكیل این سازمان به معرفی برخی طرح های مهم اجرا 

شده توسط این سازمان در استان قم پرداخت. 

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد: 

اجرای طرح غربالگری »اضطراب« 
در مهدهای کودک 

مدیركل بهزیستی استان قم گفت: طرح غربالگری »اضطراب« كودكان 
پنج تا شش ساله در مهدهای كودک این استان اجرا می شود. 

رضا سلیقه با بیان اینكه هدف از اجرای طرح غربالگری »اضطراب«، 
شناسایی و پیشگیری و همچنین مداخلات به هنگام و موثر در این زمینه 
است، افزود: این طرح در راستای انجام مداخلات غربالگری و تشخیص 
زودهنگام اختلالات روانی و ارتقاء سلامت روان جامعه با مشاركت مراكز 
مشاوره اجرا می شود.وی درخصوص نحوه اجرای طرح، اضافه كرد: تفاهم 
نامه ای با معاونت امور اجتماعی و مهدكودک ها منعقد شده است كه با 
اجرا و تشخیص زودهنگام اختلالات و متعاقب آن كاهش بار بیماری ها، این 
طرح در ارتقاء سلامت روان افراد جامعه تاثیر بسزایی دارد.وی تاكید كرد: 
اضطراب پایه و مادر بسیاری از اختلالات روانی است و اگر این موضوع به موقع 
شناسایی شود می توان از بسیاری از اختلالات در دوران جوانی، نوجوانی و 
همچنین بزرگسالی جلوگیری كرد. سلیقه در ادامه گفت: اجرای این طرح تا 
پایان فعالیت مهدكودک ها ادامه دارد كه والدین كودكان، پرسشنامه استاندارد 
شده به آن ها را تكمیل كنند و به مهد كودک تحویل می دهند.وی ادامه داد: 
بعد از تكمیل پرسشنامه، روانشناسان معتمد و طرف قرارداد اقدام به بررسی 
های لازم و در صورت نیاز، كودک و خانواده را برای مشاوره دعوت می كنند.

وی در پایان گفت: كودكانی كه بعد از بررسی های لازم نیاز به مشاوره، روان 
درمانی و اصلاح محیط خانوادگی از نظر رفتارهای والدین دارند، راهنمایی و 
مشاوره های مورد نیازشان را از روانشناسان دریافت می كنند كه همین امر 
باعث ارتقاء سلامت جامعه می شود و متعاقب آن در آینده نوجوانان و جوانانی 

با روحیه سالم و بدون اضطراب خواهیم داشت.

در راستای اهداف فرهنگ مهارت آموزی صورت گرفت

امضای تفاهم نامه سه جانبه تعاون
 فنی و حرفه ای و بهزیستی در قم

به منظور تأكید بر گسترش فرهنگ مهارت آموزی، توانمندسازی جامعه 
هدف بهزیستی و توسعه همكاری های مشترک تفاهم نامه همكاری بین اداره 
كل تعاون، كار و رفاه اجتماعی، اداره كل آموزش فنی و حرفه ای و اداره كل 

بهزیستی استان قم منعقد شد.
احمد عطارنیا مدیركل آموزش فنی و حرفه ای استان قم پیش از ظهر 
امروز در حاشیه امضای این تفاهم نامه اظهار كرد: این تفاهم نامه در سال دولت 
و ملت، همدلی و هم زبانی و با بهره گیری از فرمایشات مقام معظم رهبری، در 
راستای اجرای بند)د( ماده )108( قانون كار، راهبرد تحقق عدالت اجتماعی از 
سند راهبردی مهارت و فناوری سازمان آموزش فنی و حرفه ای كشور، راهبرد 
توانمندسازی مدیریت و منابع انسانی بخش تعاونی و بند ب ماده 39 برنامه 
پنجم توسعه و ماده 7 قانون جامع حمایت از حقوق معلولان و سایر اسناد 
بالادستی به امضا رسیده است. وی بیان كرد: در امضای این تفاهم ها سند 
توسعه بخش تعاون، به منظور ارتقای توانمندی و افزایش سطح دانش فنی و 
مهارتی جامعه هدف زیر پوشش سازمان بهزیستی كشور و امور تعاون مورد 
توجه قرار گرفته و بر بهره مندی مستمر از ظرفیت های موجود در راستای ارائه 
خدمات آموزشی براساس استاندارد های آموزشی یكپارچه و منسجم ملی و 
بین المللی تاكید شده است. مدیركل آموزش فنی و حرفه ای استان قم بیان 
كرد: از مهم ترین اهداف این تفاهم نامه می توان به ارتقای سطح توانمندی های 
مهارتی، حرفه ای و شغلی افراد زیر پوشش بهزیستی و تعاونی ها به منظور ایجاد 
اشتغال پایدار، ساماندهی مددجویان آموزش دیده و دارای مهارت زیرپوشش 
بهزیستی و كارآموزان فنی و حرفه ای در قالب تعاونی های اشتغالزا اشاره كرد.

طرف های  هدف  جامعه  به  آموزشی  خدمات  ارائه  و  بسترسازی  وی 
تفاهم نامه و  رفع مشكلات تعاونی های موجود در حوزه بهزیستی و فنی و 

حرفه ای را از دیگر اهداف امضای این تفاهم نامه سه جانبه عنوان كرد. 
عطارنیا ضمن موثر دانستن توسعه این همكاری ها، امضای این تفاهمنامه 

را در بسترسازی برای ایجاد زمینه های اشتغال كشور بسیار كارآمد دانست.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم 
گفت: شهر یك الزاماتی دارد كه باید رعایت شود، هوای 
پاك یك الزام است و نمی توانیم بگوییم این یك تجمل و 

اولویت دوم است.
سید امیر سامع گفت: اولویت اول شهر هوای پاك است 
و از سوی دیگر باید به دنبال افزایش نشاط و شادابی باشیم 
و در شهر قم با این اقلیم نیازمند چنین مسائلی هستیم و 

باید با همه توان در این عرصه بكوشیم.
معاون شهردار قم عنوان كرد: استاندارد فضای سبز در 
شهرها 20 متر مربع است اما این استاندارد در شهرهایی 
با اقلیم مناسب است و این استاندارد در شهر قم با اقلیم 

خاص خودش باید بیشتر باشد.
سامع گفت: در برخی جلسات كه حاضر می شویم 
برخی فكر می كنند كه فضای سبز اولویت دوم است و این 
تفكر به هیچ عنوان مناسب نیست و این در حالی است كه 

قم نیازمند فضای سبز است.
وی بیان كرد: باید به شهرداری در ایجاد فضای سبز و 
انتقال پساب كمك شود تا بتوانیم بهترین خدمات رسانی را 

داشته و مدیریت مصرف داشته باشیم.
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم 
گفت: سرانه فضای سبز شهری قم 2.6 دهم متر است و 
این سرانه بسیار كم است و باید اصلاح شود و اصلاح این 

سرانه به آب نیاز دارد.

سامع افزود: یكی از منابع پایدار آب، پساب است تا 
بتوانیم مناسب سازی كنیم و بتوانیم برای عرصه های 

جنگلی استفاده كنیم تا فضای مناسبی برای مردم شود.
وی بیان داشت: از طرفی هم ما در استفاده از سیستم 
قطره ای در حال تلاش هستیم و ما باید فراتر از شهرداری 

و استان مسائل را پیگیری كنیم تا مشكل برطرف شود.
معاون شهردار قم با اشاره به موضوع آلاینده ها گفت: در 
این خصوص نیز ما آماده همكاری با محیط زیست هستیم 

تا بتوانیم آلایندگی ها را كاهش دهیم.
توسعه 140 هکتاری فضای سبز شهر قم

مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری قم هم گفت: 
در سال 92 و 93، توسعه جنگل كاری را در دستور كار 
شهرداری بوده كه طی این دو سال 300 هكتار توسعه 

جنگلی در قم صورت گرفته است.
زائر،  بوستان  در  توسعه ها  این  پیام جوادیان گفت: 
بوده است كه در  و....  امام رضا)ع(  باغ رضوان،  رضوی، 
راستای خدمات رسانی به مردم و زائران صورت گرفته 
است. مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری قم با اشاره 
به كمربند سبز گفت: هزار و 370 هكتار لكه های سبز در 
سطح شهر داریم كه بیشترین آنها در منطقه دو قرار دارد.

جوادیان با اشاره به اقدامات سال 94 گفت: توسعه 
درختكاری را به میزان 140 هكتار در حال افزایش داریم 
كه تا اواخر اردیبهشت ماه این بخش به پایان رسیده و 

عمده توسعه جنگل كاری ما در منطقه هشت خواهد بود.
وجود  شهر  سطح  در  زمین هایی  داشت:  بیان  وی 
دارد كه شناسایی شده و اگر مشكلات تملك و تامین آب 
برطرف شود، قطعا می توانیم در راستای ایجاد لكه های سبز 

بكوشیم.
جوادیان گفت: در عوارضی، جاده قدیم قم - تهران، 
عوارضی كاشان و.... توسعه فضای سبز را در دستور كار 
قرار داده و می كوشیم تا در راستای گسترش فضای سبز 

بكوشیم.
مدیرعامل سازمان پارك ها فضای سبز شهرداری قم 
ریزگردها در تلاش  از  راستای جلوگیری  در  ما  گفت: 
هستیم تا جنگل كاری كرده و بكوشیم تا در برابر گسترش 

آلایندگی ها ایستادگی كنیم.
وی گفت: ما نیاز داریم یك گروه مشاوره ای از نظر 
آیتم های مختلف مسائل را بررسی كند تا بتوانیم از طریق 

آن رینگ سبز شهری را تعریف كنیم.
جوادیان با اشاره به تملك برخی از زمین ها گفت: هنوز 
برخی از این زمین ها به ما واگذار نشده و در صورتی كه 
واگذار شود قطعا در توسعه فضای سبز تلاش خواهیم كرد.

مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری قم بیان كرد: 
امسال حدود 140 هكتار زمین هایی كه در تملك شهرداری 
قم بود مشخص كردیم كه درخت كاشته می شود و در 

توسعه كمربند سبز تلاش خواهیم كرد.

معاون شهردار قم :

سرانه فضای سبز شهر قم کم است

مدیرعامل شركت گاز استان قم با اشاره 
به اینكه تا به امروز 2700 واحد صنعتی  در 
از گازرسانی  استان قم گازرسانی شده اند 
732 واحددیگر تا پایان سال 96 خبر داد. 

در  اینكه  به  اشاره  با  فرجی  غلامرضا 
قم  استان  صنایع  به  گازرسانی  راستای 
2700 صنعت را در این سالها گاز رسانی 
شده است، اظهار داشت: 732 صنعت دیگر 

هم تا پایان 96 باید گازرسانی می شود.
مدیرعامل شركت گاز استان قم افزود: 
در محورهای صنعتی یا محورهای تولیدی 

دیگر از طریق بند »ق« بودجه و تبصره 12 
قانون رفع موانع تولید گازرسانی می شود.

وی با بیان اینكه بالای 60 درصد صنایع 
شده اند،  گازرسانی  امروز  به  تا  قم  استان 
بیان كرد: برخی از شهرک های صنعتی هم 
محدودیت مصرف دارد كه یا باید ظرفیت 
آباد،  محمود  شكوهیه،  ایستگاه هایشان 
شهرک صنعتی سلفچگان افزایش یابد و یا 

خطوط تغذیه احداث شود.
فرجی با بیان اینكه گازرسانی به این 
صنایع حدود 15 میلیارد تومان هزینه دارد، 

عنوان كرد: اگر این هزینه هم در برنامه 
گازرسانی روستاها گنجانده شود می توان 
راه های خوبی را رفت. مدیرعامل شركت 
گاز استان قم با اشاره به اینكه استفاده از 
سوخت های مایع برای كشور سه ضرر دارد، 
تصریح كرد: این سوخت ها هم محیط را 
آلوده می كند، كیفیت تولید كارخانجات را 
پایین می آورد و استفاده بهینه از سرمایه های 
ملی نمی شود. وی افزود: در استفاده از گاز 
مایع به جایی استفاده از گازی كه می توان 
از  به  ارئه دهیم  انتقال  راحت در خطوط 

سوخت مایع استفاده می كنیم كه باید با 
تانكر حمل شود و ممكن است مشكلات و 

خطراتی را هم به همراه داشته باشد.
فرجی بیان كرد: از طرف وزات خانه ابلاغ 
شده كه تا نیمه اول سال 96 تمام روستاها 
گازرسانی شود، در واقع انقلاب گازرسانی در 
رابطه با روستا و شهرهای كوچک در حال 
اتفاق است و امروز بحث كلان ما دراستان 
قم گازرسانی روستاها و صنایع است كه به 
دنبال اجرای آن هستیم و تا پایان سال 96 

به انجام می شود.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم:

بیش از 60 درصد صنایع استان قم گازرسانی شده اند 

مدیر دفتر ارتباطات مردمی شهرداری قم گفت: وجود نام های تكراری در شوارع و معابر 
موجب سردرگمی  می شود بنابراین اقداماتی در این راستا انجام خواهد شد تا این نام های 

تكراری حذف شوند.
علی اكبر رحیمی در خصوص نامگذاری معابر و شوارع شهر قم اظهار كرد: در بحث 
نامگذاری سیاست شهرداری بر این است كه نام های تكراری حذف و نام های متناسب با 
شأن و منزلت قم بر روی معابر و شوارع گذاشته شود كه در این زمینه اقدامات بسیاری انجام 

شده است.
مدیر دفتر ارتباطات مردمی شهرداری قم با بیان اینكه بحث نامگذاری با حساسیت و دقت 
بسیار زیادی صورت می پذیرد، خاطرنشان كرد: ابتدا درخواست ها و پیشنهادات در شهرداری 
مطرح می شود و در كمیته ای با عنوان شورای نامگذاری این درخواست ها و پیشنهادها مورد 

نقد و بررسی قرار می گیرد.
وی بیان كرد: پس از تصویب در این كمیته طی یک لایحه ای نام ها به شورای شهر ارسال 
می شود و بعد از اینكه وارد شورای شهر شد در كمیسیون خدمات شهری كه متشكل از 

اعضای شورا است، نام ها مطرح شده و دفاعیات لازم صورت می گیرد.
رحیمی با بیان اینكه در زمینه نام های معابر و شوارع اصلاحاتی انجام خواهد شد، تصریح 
كرد: در صورت نیاز در این جلسه اصلاحاتی انجام گرفته و در جلسه به تصویب رسیده و سپس 

وارد دستور علنی شورای شهر شده و به تصویب نهایی می رسد.
مدیر دفتر ارتباطات مردمی و مدیر مركز پیشگیری و مدیریت بحران شهرداری قم وجود 
نام های تكراری در شوارع و معابر قم را از مشكلات مهم دانست و گفت: با وجود اینكه در قم 
شاهد نام های تكراری معابر اصلی هستیم و این موضوع سردرگمی را برای زائرین، مسافرین و 
شهروندان به دنبال دارد، سیاست بر این است كه به مرور زمان این تغییر نام ها صورت گیرد.

وی از حذف نام های تكراری در شهر خبر داد و اظهار كرد: تمام این اقدامات انجام می شود 

تا با تلاش های صورت گرفته در نهایت ما شاهد حذف نام های تكراری از شوارع و معابر باشیم.
رحیمی عنوان كرد: اگر بخواهیم آماری ارائه دهیم امسال بیش از 20 مورد از نام های 
تكراری را اصلاح كردیم؛ به عنوان مثال خیابان شهید مفتح در منطقه چهار و همچنین 
خیابان مالک اشتر از جمله معابری هستند كه در آن ها تغییر نام ایجاد شده و اصلاحات لازم 

انجام گرفته است.
مدیر دفتر ارتباطات مردمی شهرداری قم نامگذاری كوچه های فرعی به نام شهیدان را از 
دیگر اقدامات برشمرد و خاطرنشان كرد: نامگذاری كوچه های فرعی به نام شهیدان كه معمولا 

خانواده های آنها در آن كوچه ساكن هستند انجام شده است.
وی به اهداف این اقدام اشاره كرد و افزود: این كار صورت گرفته تا فرهنگ ایثار و شهادت 
را در جامعه به ویژه در بین جوانان ترویج دهیم و در انتخاب نام كوچه ها اولویت با نام شهیدان 
است كه امیدواریم با این اقدام بتوانیم در شناساندن و زنده نگه داشتن نام این عزیزان سهیم 

باشیم.
رحیمی از تشكیل كمیته ای برای بررسی دقیق تر نام ها خبر داد و ادامه داد: با تاكید شهردار 
قم كمیته ای مركب از اعضای جدید كه اساتید دانشگاه و افراد با سابقه ای هستند كه در 

مباحث فرهنگی آشنایی دارند در آینده نزدیک تشكیل خواهد شد.
مدیر دفتر ارتباطات مردمی شهرداری قم اضافه كرد: اسامی پیشنهادی برای اصلاحات آتی 
با دقت و حساسیت خاص در این كمیته مورد بررسی قرار گرفته و به شورای اسلامی شهر 

ارسال می شود تا با این كار تمام مشكلات موجود در این زمینه برطرف شود.
وی خواستار همكاری شهروندان در این زمینه شد و بیان كرد: مردم در این زمینه با 
شهرداری هماهنگ باشند و در صورتی كه با چنین مشكلی مواجه شدند مورد را از طریق 
سامانه 137 گزارش دهند تا بررسی های لازم انجام شود و دیگر با چنین موضوعی در شهر 

روبه رو نشویم.

مدیر دفتر ارتباطات مردمی شهرداری قم:

نام های تکراری معابر و شوارع شهر قم حذف می شود

مدیركل ستاد بحران قم از وقوع زلزله 
دیروز   14:10 ساعت  در  3/6ریشتری 
دوشنبه در شهر جعفریه این استان خبر داد 
و گفت: این زمین لرزه هیچ خسارت جانی و 

مالی در برنداشت.
»محسن اوروجی« خاطرنشان كرد: با 
توجه به اینكه از چند روز گذشته تاكنون، 
شهر جعفریه قم 96 بار دچار زمین لرزه 
شده است همه دستگاه های امدادی استان 

در حالت آماده باش قرار دارند.
وی ادامه داد: همه پیش بینی های لازم 
برای خدمت رسانی به مردم انجام شده و 
امید است دیگر شاهد تكرار زمین لرزه در 
این شهر نباشیم و مردم نیز باید آرامش خود 

را به طور كامل حفظ كنند.
اوروجی همچنین از مردم خواست از 
این حوادث طبیعی درس گرفته و نسبت به 
مقاوم كردن منزل مسكونی خود اقدام كنند.

در  درجه   4 قدرت  با  ای  لرزه  زمین 
نیز  )ریشتر(  زمین  درونی  امواج  مقیاس 
دیروز یكشنبه این شهر را لرزاند. این زلزله 
ساعت هشت و 52 دقیقه و شش ثانیه صبح 
یكشنبه در حوالی شهر جعفریه استان قم 
رخ داد.شهر جعفریه در فاصله 35 كلیومتری 

از مركز شهر قم قرار دارد. 
فرماندار قم عصر دیروز در  رضا سیار 
جلسه شورای هماهنگی مدیریت بحران 
استانداری  امام جواد  استان كه در سالن 
قم، همدان،  برگزار شد گفت: گسل های 
كاشان و نطنز همگی با هم مرتبط هستند 
و به تشكیلات قم معروفند. وی با اشاره به 
احتمال نشست زمین در شهر جعفریه گفت: 
بخشی از جعفرآباد طی 20 سال گذشته دو 
متر نشست داشته است كه مایه بسته شدن 
سفره های آب زیرزمینی آن منطقه شده 
است.فرماندار قم ادامه داد: تخلیه سفره های 
آب زیرزمینی سبب می شود مردم زمین 

لرزه های كوچک را نیز احساس كنند.
وی ابراز كرد: سفره های آب زیرزمینی 
آن مناطق از ابتدای انقلاب تا كنون 100 
از  یافته اند. وی ضمن تشكر  متر كاهش 
هلال احمر اذعان كرد: هلال احمر، اورژانس 
و سایر ارگان های مسئول در حالت آماده 
باش كامل هستند و تمهیدات لازم تدارک 
دیده شده است. همچنین در این جلسه 
حمیدرضا شیخ الاسلام مدیركل آموزش و 
پرورش استان قم از آمادگی مدارس برای 
اسكان مردم خبر داد و گفت: مدارس شهر 

و در  آماده اند  اسكان مردم  برای  جعفریه 
صورت نیاز در كم تر از دو ساعت تخلیه 
خواهند شد. وی تصریح كرد: مدارس در 
هر دو شیفت برقرار هستند اما به مدیران 
دستور دادیم برای رعایت احتیاط های لازم 
كلاس ها را در حیاط مدرسه برگزار كنند تا 

از خطرات احتمالی جلوگیری شود.
بخشدار جعفریه نیز در این جلسه گفت: 
به همه ارگان ها و دستگاه ها اعلام كرده ایم 
كه تا 24 ساعت آینده در آماده باش كامل 
داشت:  اظهار  زاده  حسن  ابراهیم  باشند. 
هرگونه  از  پیشگیری  برای  لازم  اقدامات 

حادثه تدارک دیده شده است.
به  باش  آماده  اعلام  به  اشاره  با  وی 
به همه  اظهار كرد:  دستگاه های مختلف 
ارگان ها و دستگاه ها اعلام كرده ایم كه تا 24 

ساعت آینده در آماده باش كامل باشند.
بخشدار جعفریه تصریح كرد: به تمام 
تا  دادیم  جلسه  تشكیل  دستور  دهیاران 
امكانات لازم برای رخدادهای احتمالی را 
فراهم كنند. همچنین در این جلسه سید 
روابط  مدیركل  طباطبایی  علیزاده  رضا 
عمومی و امور بین الملل استانداری با اشاره 
مسئولان  از  برخی  متناقض  آمار  ارائه  به 

گفت: برخی از مسئولان در مصاحبه هایشان 
آمارهای متناقضی ارائه دادند.

وی افزود: این كار مایه تشویش اذهان 
باید  بنابراین مصاحبه ها  عمومی می شود 
متمركز شوند تا آمار درست و دقیق به مردم 
ارائه شود. مدیر عامل جمعیت هلال احمر 
استان قم نیز در این جلسه گفت: با توجه به 
اینكه زمین لرزه های شهر جعفریه در عمق 
كم و پی در پی رخ داده اند باید در آماده باش 
كامل باشیم چون احتمال رخ دادن زمین 
لرزه با قدرت بیشتر و عمق كمتر وجود دارد.

محمد گلفشان افزود: تیم امداد هلال 
با  رویارویی  توانایی  جعفریه  شهر  احمر 
رخدادهای احتمالی را دارد و نیاز به اعزام 
جمعیت  مدیرعامل  نیست.  قم  از  نیرو 
هلال احمر قم تصریح كرد: در صورت نیاز، 
چادرهایی نصب خواهیم كرد تا آن دسته از 
مردم كه خانه هایشان سازه های مقاوم ندارد 

شب را در چادر بگذرانند.
وی با تاكید بر لزوم ارائه اطلاعات درست 
توسط مسئولان به مردم گفت: مسئولان 
نباید با ارائه اطلاعات و آمارهای نادرست و 
متناقض، اذهان عمومی را دچار تشویش 

كنند.

شهر جعفریه 96 بار دچار زمین لرزه شده است

جعفریه روی خط زلزله


